
CZ Venray te Venray
MAP II

1960 – 1985

                  Samenvoeging van krantenknipsel en historisch
                  verhaal van oud-directeur A. Kroon uit 1983

▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas1



▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas2



Dit is een β versie van MAP Knipsels Zuivelfabriek Venray - 1960- 1985 – (deel 2 van 2)

Opmerking: Bij het maken van deze knipsel-MAP stond niet de volledige geschiedschrijving van bovengenoemde 
zuivelfabriek voor op. Het is één van de - ca. 20 - mappen, die zijn samengesteld uit zuivel-knipsels afkomstig uit de 
digitale krantenarchieven welke op het www zijn te vinden. Deze mappen waren in eerste instantie voor eigen – in-
tern – gebruik, met de bedoeling om geselecteerde informatie in de toekomst te gebruiken op de site www-zuivelhis-
torienederland.nl.
Gezien de onzekerheid of dit er ook van komt, heb ik besloten om deze (werk) mappen   als β versie, dwz. zonder 
uitwerking, nu reeds te plaatsen. Verdere reden van plaatsing is dat ik van mening ben dat er, ook in deze vorm, leu-
ke informatie in staat over de plaatselijke zuivelfabriek en dus ook over de Nederlandse zuivelhistorie. 
              

www.zuivelhistorienederland.nl                                                                                                                                      versie 2011-12-23 
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Inhoud lijst  MAP-II Zuivelfabriek   Venray     – 1960-1985      
Jaar Onderwerp v Opmerking Blz. 

Vervolg van MAP-I zuivelfabriek Venray - 1904-1959

1960 Met Venray melk meer mans – beschrijving fabriek. x Veel onrust ivm. fusie KI. 5

1961 Jr. verg 19 mei – minder leden, meer melk x Nog steeds eigen KI.-ver. 23

1962 Veel gedoe over KI.-vereniging gem 5,2 koe /lid x Liquidatie KI. 34

1963 20 Mln. KG. in ‘62 / Verhaal over te veel melk – 16,7 mln. x Uitbetaling naar kwaliteit 46

1964 ½ mln / week 926 leden / 6419 koeien / 3485 kg./koe x Ook aluminium melkbus 53

1965 Aanschaf 1e RMO - veel weerstand bij leden x 2 jan bestaat Venray 60 jr. 62

1966 Jr.-verslag 1965 – verschuiving naar meer koeien gem. 8,9.. x Komst RMO geeft weerstand 67

1967 Rapport over concentratieplannen in Brabant en Limburg x 30 april laatste paardenrit 85

1968 Melktoevoer blijft groeien in ‘67 al 28 mln. KG. x Eerste koel-melktank geplaatst 92

1969 Alleen verslag over 1968 gevonden x 98

1970 Fusieplannen  van 8 zuivelfabrieken tot Maasvallei x Fusie eind 1970 101

1971 Per 1 Jan. boterfabriek van „De Maasvallei” Roermond x Nu kringvergaderingen 111

1972 Melkaanvoer ‘71 bijna 50 mln. nog 454 leden - Gegevens 1971 bij Jr. verg. 127

1973 Naam melkproducten na 23 juli wordt CAMPINA A. Kroon 25 jr. dir. in Venray 131

1974 Investeringen van 1.250.000 mln. gulden dit jaar Laatste verbouwing - melkontv. 138

1975 Geen gegevens meer over melkaanvoer en ledenaantal! 60 jr. fokvereniging 142

1976 Eerste berichten voor opheffing Venray Melkbus gaat verdwijnen 144

1977 Investering f 60.000 146

1978 Investering f 30.000 151

1979 Investering f 17.000 157

1980 Investering f 125.000 verwerkte dit jr. 120 mln. kg melk.. Alle melk via RMO. 159

1981 Investering f 2.045.000 163

1982 Goede resultaten 116 Mln. kg. melk 166

1983 P. Stoks 25 jaar in dienst / goed jr. 149 mln. kg. melk 167

1984 In Memoriam bestuurslid fabriek en ZNZ Jan Loonen presentatie boek A... Kroon 170

1985 Fabriek DMV-Campina Venray slut juni 1985 177

1986 Afscheid dir. A. Kroon van DMV-Campina 179

1987 Niets.......... 181

1988 Oud medewerker P. stolk, in de VUT 182

1991 Koninklijk onderscheiden J. FIERS 183

1994 Oud-dir. A. Kroon  overleden 

B-1 Bijlage-1 RMO en andere melkvervoer-auto’s 185

B-2 Bijlage-2 Over Zuivelfusies Campina gebied 1970-1985 189

xxxx Gegevens tabel 206
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1960         Vervolg op MAP-I Zuivelfabriek Venray 1904-1959
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In 1960 werd deelgenomen aan de grote Limbrato-tentoonstelling, gehouden te 
Venray.

In 1960 werd een afdeling voor bacteriologische onderzoek gerealiseerd.



Peel en Maas, 1960-03-19  

Met Venray (bottel)melk meer mans

Het zal nu ongeveer zestig jaar geleden zijn, dat in Nederland de eerste melkinrichtingen werden 
opgericht, waar de „rauwe” melk wordt verwerkt tot diverse zuivelprodukten. En ook in Venray 
de eerste „boterfabriekjes” verschenen.

In 1905 werd in Venray de coöperatieve stoom-zuivelfabriek „Venray” opgericht.
Na de samenvoeging met de Oostrumse fabriek die ook in ‘t begin van deze eeuw was opgericht, 
is nu, na ongeveer 55 jaar, dit Venrayse bedrijf uitgegroeid tot een van de meest moderne en best 
geoutilleerde zuivelfabrieken in ons land. In de loop der jaren is de fabriek uitgebreid en uitge-
groeid tot zijn huidige, kapitale omvang.

Er worden heel wat producten door de „botterfabriek” gemaakt. De melk die ‘s morgens van de 
boeren uit de omtrek komt, wordt verwerkt tot melkpoeder boter en doorleveringsmelk, welk wel 
de voornaamste producten zijn. Voor de kleinere consument, dus voor ons, is meer belangrijk de 
flessenmelk, chocolademelk, slagroom, yoghurt, boter, karnemelk, vla, babyvoeding en enkele 
soorten pap. Maar van al deze producten is voor de burger de gepasteuriseerde melk wel het 
voornaamste. Er moet heel wat gedaan worden voordat de rauwe melk die een vetgehalte heeft 
van gemiddeld 3,7 %, verwerkt is tot consumptiemelk met 2,5%.

De melk die wordt aangevoerd in de bekende bussen, komt via vele leidingen en tanken uiteinde-
lijk in de heldere flessen, om zo naar de consument gebracht te worden.

BOTER EN MELK
De bussen melk worden vanuit de binnenplaats op een lopende band de fabriek binnengeschoven, 
waar de melk dadelijk in een grote weegschaal gestort wordt.

Van hieruit gaat de melk via de perspomp naar een buffertank Door lange leidingen gaat de melk 
dan de centrifuges in om gereinigd te worden. De centrifuges worden ook nog voor een ander 
doel gebruikt: het ontromen van de melk.

De volle melk wordt dan verdeeld in room en ondermelk.
De zuivere room wordt daarna aangezuurd in roestvrije „wizards” om er boter van te maken. Dit 
gebeurt in karnen, waarin dagelijks ongeveer 1500 kg boter gefabriceerd wordt. De ondermelk 
kan eventueel als veevoeder gebruikt worden. Een bijproduct dat bij de boterbereiding verkregen 
wordt is de karnemelk.
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HET HART VAN DE FABRIEK
Wanneer de melk dan uit de centrifuges komt, gaat de witte vloeistof in grote, helder blinkende 
melktanks, van waaruit ‘t product weer via meterslange leidingen (alle van roestvrij staal) naar de 
pasteurs gaat. En hier bereikt de melk „het hart” van de gehele melkinrichting. In de platenpas-
teurs vindt de laatste, maar tevens de voornaamste fase van de gehele melkbehandeling plaats.
Om alle schadelijke bacteriën te verdelgen wordt de melk verhit. Pasteurisatie is de verhitting van 
de melk beneden 100 graden Celsius.

De pasteur bestaat uit een aantal roestvrij stalen platen die door stoom verwarmd worden en waar 
melk als een dun vliesje doorheen stroomt.

De melk wordt hier verhit tot precies een temperatuur van 73 gr. Celsius Deze warmte is groot 
genoeg om alle ziektekiemen te doden. De platenpasteur staat onder een strenge controle. Zodra 
de temperatuur van de melk beneden of boven de 73 gr. C. komt wordt de machine automatisch 
uitgeschakeld en treedt een alarmsignaal in werking.

De pasteur is verder uitgerust met een klein kastje waarin een schrijfschrift de curvelijn der tem-
peratuur langs de electronische weg tot een grafiek verwerkt. Dit kastje zit op slot en is verzegeld 
zodat de Keuringsdienst van Waren nauwkeurig weet of de melk, welke de fabriek heeft afgele-
verd, de juiste temperatuur heeft gehad.

„BOTTELMELK”
De uitvinder Pasteur heeft zijn revolutionaire ideeën ontwikkeld om revolutionaire ideeën ont-
wikkeld om de melk in casu als een wonder door de koe gevormd, zover mogelijk met haar na-
tuurlijke smaak en een rijkdom aan vitaminen en hoge voedingswaarde te bewaren.

Dit alles door de laag-pasteurisatie, eenmalige en kortdurende verhitting op 73 gr. C. (tegen voor-
heen 2 à 3 maal tot 96 gr. C.) en toch volkomen veilig om zo te drinken; ook de smaak, zoals de 
natuur het wilde, zonder de kooksmaak van voorheen. Uw kinderen - ook uzelf gaat het aan - met 
de deze in de volksmond genoemde bottelmelk nemen zij spelenderwijs een schat aan bescher-
mende stoffen, mineralen en vitaminen op.

Bottelmelk, het samengaan van natuur, wetenschap, techniek en de vakman die trots is u te kun-
nen geven het beste van het beste. Deze melk wordt door Venray sedert enkele maanden de con-
sument aangeboden.

VOORZICHTIG VOOR ZON
Tegenover de grotere kwaliteiten van de fles bottelmelk moeten wij ook een klein nadeeltje ne-
men, nl., dat door de mindere verhitting deze melk ook gevoeliger geworden is ten opzichte van 
licht en zon.

De inwerking van ultraviolette stralen kan een kleine afwijking van smaak, een zgn. oxydaties-
maakje, in de hand werken en daarom kan niet voldoende dringend en aanhoudend gezegd wor-
den: Weer voor deze melk licht en zon, daar het toch erg jammer zou zijn, dat alle zorgen, als-
mede de enorme kapitaalsinvesteringen om tot deze uitzonderlijke melk te komen, niet ten volle 
benut zouden worden. Iedere huisvrouw kan er toch wel voor zorgen, dat deze melk een of ander 
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donker plaatsje gegeven wordt, vrij van licht en zon. Wij hebben ons op het laboratorium kunnen 
overtuigen hoe belangrijk deze raadgeving is.

Er zijn ook fabrieken in Nederland waar men de laag-gepasteuriseerde melk in brui-
ne flessen doet. Hierdoor kan men wel de oxydatie-smaak gedeeltelijk tegengaan maar 
er staan tegenover dit éne voordeel méér nadelen. Bruin glas laat minder ultra-violet-
te stralen door, maar wordt sneller verwarmd, waardoor in de zomer de melk eerder 
zuur zal worden. Bovendien staat een bruine fles lang niet zo proper als de bekende 
doorschijnende flessen, waar de frisse witte melk tenminste zichtbaar is.

FLESSEN KRIJGEN DEGELIJKE WASBEURT
De zuivelfabriek „Venray” gebruikt dus de gewone „witte” flessen. Nadat de melk door de pla-
tenpasteur is gestroomd gaat ze regelrecht door de leidingen naar de vulmachine, waar de flessen 
automatisch gevuld worden en van een capsule voorzien. De gebruikte flessen die terugkomen 
van de consumenten worden in een spoelmachine gestopt waar zij een degelijke wasbeurt krijgen.

De flessen worden met van allerlei reinigingsmiddelen gespoeld. Ze komen er dan gespoeld en 
gedesinfecteerd, fonkelend als kristal uit en gaan over de lopende band naar de vulmachine. Wan-
neer de flessen gevuld en gesloten zijn, gaan ze de koelcel in om daarna aan de bezorgers meege-
geven te worden.

Twintig melkbezorgers halen iedere morgen de melk op en vertrekken weer in alle richtingen met 
de „Venray”-producten op de wagens.

LABORATORIA
Aan de melkfabriek is ook een laboratorium verbonden Men onderzoekt de producten en de ma-
chines op zuiverheid. Iedere dag wordt er van alle producten een monster afgenomen. Die mon-
sters worden onderzocht naar het aantal bacteriën, dat er nog in zou kunnen zitten of is gekomen.
Men kan naar aanleiding van de monsters precies zien in welk traject van het proces eventueel 
een fout is gemaakt.

Op het laboratorium wordt ook ‘n onderzoek gedaan naar de coli-bacteriën, die in de melk aan-
wezig kunnen zijn en zouden kunnen wijzen op een minder hygiënische behandeling.
Op dit laboratorium wordt de melk ook geregeld gecontroleerd om te zien welk vetgehalte ze be-
zit wanneer de melk in de fabriek komt.

PREMIES
Het onderzoek in het laboratorium is absoluut noodzakelijk én verplicht om goede melk af te 
kunnen leveren. Vandaar ook dat er regelmatige controle wordt uitgeoefend door de Keurings-
dienst van Waren.

Maar er is door de zuivelfabriek nog iets anders aan vast geknoopt. In de fabriek heeft men een 
heel premiesysteem ontworpen. Door de melk in drie kwaliteitsklassen te verdelen kan men aan 
de hand van het onderzoek in het laboratorium weten welke boer de beste melk levert.
Wanneer het eerste klas melk is ontvangt de boer ‘n premie van 2 ct op de melk van de derde 
klas. Hierdoor zullen de boeren trachten de melk zo prima mogelijk af te leveren, zodat 70 pct. 
van de totale aanvoer dan ook eerste klas melk is.
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Peel en Maas, 09-07-1960; p. 1/12

Een goed jaar voor de Venrayse Zuivelfabriek - Jaarverslag 1959

Het grote nieuws van de agenda voor de komende jaarvergadering van de Zuivelfabriek is dit jaar 
zeker het afscheid van de heer H. Asselberghs.

Genoemde heer, zo blijkt uit de stukken, stelt zich niet meer herkiesbaar als bestuurslid van deze 
coöperatieve vereniging. En zo zal de heer Asselberghs dan afscheid nemen van de zuivelfabriek, 
die hij meer dan 38 jaren in verschillende bestuursfuncties heeft gediend. O.a, als lid van de raad 
van toezicht, als voorzitter van dit college en tenslotte 25 jaren lang als voorzitter van het dage-
lijks bestuur,

Juist in de zo belangrijke periode van crisis, oorlog, verwoesting, wederopbouw en uitbreiding 
heeft hij de teugels in handen gehouden en ook het jaarverslag 1959 is er het zoveelste bewijs 
van, dat de heer Asselberghs, daar zijn beste krachten aan heeft gegeven. Zonder twijfel zullen in 
de komende jaarvergadering zijn werk en verdiensten nog uitvoerig worden gememoreerd.

GROTER SALDO
Het voor ons liggend jaarverslag van de zuivelfabriek toont ook dit jaar weer een gezonde groei 
van deze coöperatieve instelling aan.
Bleef in 1958 nog f 182.772 over als nog te verdelen melkgeld, nu is die post f 267.708.
Nu moet men er ook wel direct bij vertellen, dat in 1959 de leden per 100 kg melk met een ge-
middeld vetgehalte van 3,637% vet f 29.893 ontvingen, terwijl dat in 1958 f 31.857 was, zodat 
bijna f 2 minder ontvangen is in het afgelopen jaar. Maar een en ander wordt toch weer goed ge-
maakt door de grotere post onverdeeld melkgeld.

Wat men hiermede gaat doen, staat niet in de agenda. In 1958 2/3 deel uitbetaald aan de leden 1/3 
deel op ledenlening geschreven. Wellicht is dat ook thans het geval.

ALGEMENE TOESTAND
Het mag dan waar zijn, dat het aantal veehouders afneemt i.v.m. specialisatie, het aantal koeien 
bij de leden van de zuivelfabriek groeit en wel van 4600 in 1958 tot 4968 in 1959. Dat betekent, 
dat ieder lid gemiddeld 4,9 koe heeft (4,5 in 1958). Doch het aantal liters melk, dat per koe werd 
geleverd is wel gedaald n.l. van 3155 kg tot 3032 kg per jaar.

Maar al met al hebben deze beesten gezorgd voor een totale melkaanvoer van ruim 14,5 miljoen 
kg melk, 4,5% meer dan in 1958 toen men aan de 13,8 miljoen kg kwam. Met deze toename 
wordt zowel het Limburgs gemiddelde van 2,9% als het landelijk gemiddelde van 3,7% ver over-
schreden.

Het gemiddelde vetgehalte daarentegen loopt terug, nl, van 3,698% in 1958 naar 3,637% in 1959.
39 % der aangevoerde melk werd gekeurd in klasse 1, wat een extra toeslag opleverde van ruim 
28.000 gulden, die echter weer teniet gingen door de 37% die in klasse III werd geplaatst, wat 
een korting gaf van f 27.000.
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Bij deze toch al geweldige plas melk heeft men even goed nog voor f 135.771 melkproducten 
moeten bijkopen om aan de vraag te kunnen voldoen.

Die vraag komt dan op de eerste plaats van de Zuivelbond in Roermond, waaraan 
voor bijna 3 miljoen is verkocht (in 1958 voor 2,2 miljoen). Op de tweede plaats van 
het Venrays publiek, dat ieder jaar meer afneemt van de venters, slijters en winke-
liers.
In 1959 werd een omzet behaald van f 1.123.828. In 1958 van f 1.039.155,

Uit die omzet blijkt, dat er bijna 7000 kg roomboter minder verkocht is aan het pu-
bliek dan in 1958, maar wel 2000 kg margarine meer. Ook de verkoop van gestan-
dariseerde melk loopt iets terug, maar de flessen-producten worden meer verkocht. 
Alleen al van de rijstepap zijn 28.000 flessen meer verkocht. Het artikel kinder-
voeding loopt daarentegen terug. En wel 2000 flessen.

Twee andere groot-afnemers zijn het Inkoopbureau voor de Voedselvoorziening, dat voor ruim 
f 92.000 aankocht en dan de leden zelf. Bij deze laatste valt op, dat bijna een half miljoen kg on-
dermelk minder terug-geleverd is, dan in 1958,

MINDER BOTER
Uit de cijfers voor de boterprodustie blijkt, dat die productie sterk gedaald is. Namelijk van 
464.000 kg in 1958 tot 348.000 kg in 1959. De opbrengst was echter beter.
Kreeg men in 1958 f 3,145 per kg, in 1959 was dat f 4,07.

De melkpoederproductie heeft in 1959 zich meer toegelegd op de volle melk poeder. Er werd 2,7 
miljoen kg melk verpoederd tegen 200.000 kg in 1958. De magere melkpoeder was belangrijk 
minder. Zij daalde van 4,8 miljoen kg tot 2,2 miljoen. De opbrengst van de verpoedering steeg 
dan ook van f 446.000 tot f 825.000
De onkosten zijn op ongeveer hetzelfde peil gebleven als in 1958.
Zij blijven hangen om de f 640.000 hetgeen nog altijd ongeveer 4,5 ct. is per kg verwerkte 
melk....

K.I.
De vereniging voor Kunstmatige Inseminatie gaat het letterlijk en figuurlijk naar den vleze. Wel-
iswaar is Mietje 9’s Cesar aan de slachter ten offer gevallen, maar Dorus 511624 is het leger stie-
ren komen versterken. Een leger waarvan Paul van Roosteren en Tinie’s Paul definitief bij het 
NRS werden ingeschreven. Men heeft niet alleen goede resultaten met de stieren maar ook de 
sperma-keuze wordt al langer hoe meer toegepast, terwijl de sperma-verstrekking aan andere 
K.I.-verenigingen voortgang vindt.

Vol trots vermeld het uitvoerig verslag in de afgelopen 10 jaren het werk der K.I. 
vruchtbaar en doeltreffend is geweest, zodat het gehalte van de rundvee-stapel in fok-
technisch opzicht belangrijk is verbeterd en productie en vetgehalte zijn gestegen.
Een grootse jubileum-show zal op 8 september as. bij de tentoonstelling hiervan o.m. 
blijk geven.

▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas11



Peel en Maas, 16-07-1960; p. 2/8

Jaarvergadering

De jaarvergadering van de Coöp. Zuivelfabriek Venray kreeg een merkwaardig slot.
De voorzitter van de Raad van Toezicht huldigde namens bestuur, leden en personeel de schei-
dende voorzitter H. Asselberghs, die 25 jaren als voorzitter en daarnaast nog 13 jaren als be-
stuurslid in dikwijls zeer moeilijke omstandigheden, de zuivelfabriek heeft gediend. Hij bood 
hem namens hen allen een prachtig radio-toestel als afscheidsgeschenk aan.

De heer Asselberglis herinnerde in zijn wederwoord aan de geschiedenis van deze laatste kwart 
eeuw, die mede door de oorlog en de daarop gevolgde wederopbouw en uitbreiding van zo’n gro-
te betekenis is geweest voor de fabriek. Een fabriek, die hij immer met hart en ziel heeft proberen 
te dienen.

Als voorzitter van een coöperatieve instelling had hij een zware taak t.a.v. de leden en hij was 
hier immer diep van doordrongen. Dat in de laatste jaren met die verantwoordelijkheid geen of te 
weinig rekening was gehouden en dat het hierdoor tot botsingen gekomen was, die ook in zijn 
particulier leven brokken had veroorzaakt, had hem diep gegriefd en verder werken onmogelijk 
gemaakt. Hij meende, dat hij dit toch in zijn afscheidswoord eens naar voren moest brengen, ge
zien het commentaar wat men naar buiten uit soms had gegeven.

Hij hoopte, dat zijn heengaan tevens een bezinning zou zijn omtrent de verantwoordelijkheid die 
een bestuur te dragen heeft, omdat z.i. juist t.a.v. dit punt de zaken de laatste jaren niet meer dui-
delijk zijn gesteld. Gezien deze minder prettige verhouding en gezien ook de gevolgen daarvan in 
zijn particulier leven wenste hij het afscheids-cadeau niet te aanvaarden.

Met een hartelijk dankwoord, speciaal tot het personeel, besloot de heer Asselberghs zijn weder-
woord, dat in diepe stilte door de vergadering aanhoord werd.

VLOTTE VERGADERING
Deze jaarvergadering kenmerkte zich door een ongekend tempo.
De jaarverslagen werden zonder meer goedgekeurd en natuurlijk had er niemand bezwaar tegen, 
dat het onverdeelde melkgeld ad f 267.708,37 geheel zou worden uitgekeerd.

Daarvan hebben de leden in februari j.l. reeds een gulden voorschot gehad, zodat zij binnenkort 
nog eens f 0.846 per 100 kg geleverde melk uitbetaald krijgen.

De bestuursverkiezing bracht G. Peters uit Oirlo achter de bestuurstafel i.pl.v, vd. Sterren, die 
zich niet meer herkiesbaar stelde. L. Janssen uit Ysselsteyn werd herkozen, terwijl de opengeval-
len plaats van Asselberghs, niet meer wordt aangevuld, aangezien Leunen al een ver-
tegenwoordiger in het bestuurheeft.
A. Willemsen uit Overloon werd herkozen in de Raad van toezicht.
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K.I.
De heer Rutten uit Wanssum lichtte het verslag van de K.I. nog toe, die dit jaar door het feit, dat 
er meer koeien komen, er een grotere vraag komt naar sperma en tenslotte omdat men de volks-
wagen gunstig in had kunnen ruilen, een voordelig saldo opleverde van ruim f 20.000. Men be-
sloot dit geld bij te schrijven op de ledenlening, omdat - maar hierin was Rutten zeer vaag - er 
binnen afzienbare tijd toch iets moet gaan gebeuren. Een en ander zal wel verband houden met 
een nieuwe stierenstal en een mogelijke concentratie, die men overweegt.

Een dringend beroep werd gedaan om de keuring die men bij gelegenheid van het 10-jarig be-
staan der Venrayse K.I. in september as. denkt te houden, zoveel mogelijk te doen slagen door 
het beste vee daar te brengen.

Het batig saldo van de melkcontrole f 1.687 zal verrekend worden met dit jaar, om de omslagen 
niet hoger te maken.

VERWACHTINGEN VOOR 1960
Directeur Kroon was van mening, dat het vetgehalte, alsmede de melkaanvoer in 1960 beduidend 
groter zou zijn dat in 1959 (resp. 0,04 % en 16%). De droogteschade was meegevallen, er was 
wel enkele weken een mindere toevoer geweest, die later echter werd goedgemaakt door een gro-
tere aanvoer.

Als oorzaken voor deze grotere melkplas noemde de directeur een groter aantal (8 
%), meer produectiviteit (3%) meer krachtvoer, vroegere kalftijd, meer melk-
machines en de kunstkalvermelk.

Over de kwaliteit was hij niet zo goed te spreken, omdat de reduktaseproef aantoont, dat er meer 
koeling veroorzaakt wordt.1 Betere koeling was dan ook zijn parool.

MELKBELEID
Een van de interessante hoogtepunten van deze jaarvergaderingen is altijd het praatje van de heer 
Loonen over het landbouwbeleid en natuurlijk de melk.

Deze bij uitstek deskundige spreker weet in een gemoedelijk praatje - dat intussen soms wel een 
uur duurt - alle mogelijke aspecten van het huidige landbouwbeleid naar voren te brengen, achter-
gronden van een en ander duidelijk uiteen te  zetten en zijn persoonlijke visie op een en ander te 
laten horen. Zo ook nu, waarbij hij wees op de ontwikkeling van de Europese Economische Ge-
meenschap, die gaat komen en de gevolgen daarvan voor de Nederlandse landbouw.

De eerste voorstellen liggen nu ter tafel en daaruit blijkt al dat b.v. de graan- en suikerprijzen naar 
boven moeten.

Wat de eenwording bij de zuivel betreft, blijken er nog al haken en ogen te zitten, want de Neder-
landse export buiten de E.E.G.-landen is beduidend en die laat men niet graag schieten.

1 ?? - ZHN.
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Het landbouwbeleid voor het komende jaar zal zeker wat de melkprijs-garantie betreft nog moei-
lijkheden met zich brengen. Een commissie is thans bezig met een rapport, maar of die commis-
sie de in het verleden reeds gerezen moeilijkheden op zal lossen, betwijfelde spreker.
Wel wees hij er op, dat het door de minister zo dikwijls aangehaalde argument van sociaal-econo-
misch goed geleid bedrijf nu ook een nadere en duidelijker omschrijving krijgt doordat men hier-
toe normen vast gaat stellen.

Wat de zuivel betreft wees spreker op de nog steeds goed gaande export van condens en volle 
melkpoeder. De magere melkpoeder wordt meer gevraagd voor kunstkalvermelk, maar met de 
kaas zijn er wel moeilijkheden geweest om van de boter nog maar te zwijgen.
Hij hoopte nog altijd, dat een stabiele boterprijs voor het binnenland bereikt kon worden. Terwijl 
een verhoging van het vetgehalte der melk tot 3 %, z.i. eveneens vele moeilijkheden zal helpen 
oplossen.

Ernstig waarschuwde hij de leden toch alles te doen om de kwaliteit der melk zo hoog mogelijk 
op te voeren, daar ook dit punt de grote zorg is van de Overheid.
Wat de Venrayse fabriek betrof kon hij als voorzitter van de Raad van toezicht benadrukken, dat 
men een goed geleid bedrijf heeft, dat een goede klank heeft in heel het Zuiden. Met het behalen 
van een zilveren medaille bij de boterkeuring bood hij gelukwensen aan.

RONDVRAAG
In de rondvraag kwam o.m. ter sprake een nog groter onderscheid tussen de kwaliteitsklassen, die 
echter werd afgewezen.

Ook de zondagsontvangst kwam weer ter sprake en het bleek, dat de melkaanvoer dusdanig is, 
dat men hier binnen afzienbare tijd toch een oplossing voor moet vinden.

De vooruitzichten zijn dusdanig, dat ook binnen afzienbare tijd een nieuwe uitbreiding van de fa-
briek op stapel komt i.v.m. de uitbreiding van de verkoop in Venray zelf en het feit, dat b.v. het 
flessengoed langzaam maar zeker veld wint.
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Zeeuwsch Dagblad 1960-07-15

Merkwaardig incident bij afscheid voorzitter zuivelfabriek
Van onze correspondent 2

VENRAY. - Bij het afscheid van de voorzitter van de Coöperatieve zuivelfabriek Venray in 
Noord-Limburg heeft zich een zeer merkwaardig incident voorgedaan. De 68-jarige heer H. As-
selberghs, de scheidende voorzitter, weigerde namelijk zijn afscheidsgeschenk aan te nemen.

Ongeveer 250 van de ongeveer duizend leden van de coöperatie waren woensdagavond in de zaal 
Wilhelmina te Venray aanwezig. Ook de raad van toezicht en de directie van de zuivelfabriek 
waren bij dit afscheid.
De heer J. Loonen, voorzitter van de raad van toezicht, hield een toespraak en richtte daarbij lo-
vende woorden tot de heer Asselberghs. Toen de heer Loonen de scheidende voorzitter voldoen-
de had bewierookt, wilde hij een kostbaar radiotoestel als afscheidsgeschenk aanbieden.

FEL PROTEST
Daarop stond de heer Asselberghs op, dankte voor de mooie woorden die tot hem waren gericht 
en zei toen, tot grote verbazing van alle aanwezigen dat hij pertinent weigerde het cadeau aan te 
nemen. Hij motiveerde zijn weigering door een fel protest te laten horen tegen het beleid van de 
vlak naast hem aan de bestuurstafel zittende directeur van de zuivelfabriek, de heer A. de Kroon.
In zijn betoog, dat iedereen met stomheid sloeg, schetste de heer Asselberghs hoe er jarenlang 
botsingen waren geweest en welke kwajangensachtigheden hij had ondervonden. Pogingen om de 
verstandhouding te verbeteren waren op niets uitgelopen.

KWAJONGEN
De heer De Kroon had hem zelfs tot tweemaal toe als een kwajongen uit de fabriek weggejaagd.
De heer Asselberghs zei dat bij niet werd gekend in belangrijke aangelegenheden als verbouwin-
gen van de fabriek. „U moet niet menen- dat dit eventjes met een radiotoestel kan worden afge-
kocht,” besloot hij zijn protesterend dankwoord. Na nog iemand met wie hij nauw had samenge-
werkt het woord te hebben gegeven en hem te hebben bedankt, sloot de heer Asselberghs, die 
toen immers nog steeds voorzitter was, met een forse hamerslag de vergadering.

Na de vergadering vertelde de heer Asselberghs dat hij 25 jaar voorzitter is geweest van de zui-
velfabriek, die door zijn vader is opgericht. Die jaren moeten in twee delen worden gezien, zo zei 
hij, een helft stijgend en de andere dalend.

LAATSTE SLAG
„Dat is allemaal te wijten aan de directeur de heer A. de Kroon. Mijn familie noch ikzelf willen 
een cadeau in huis hebben van mensen die ons zoveel jaren verdriet hebben aangedaan. Ik voel-
de mij in mijn eer als voorzitter aangetast, zonder dat er door de topfiguren iets tegen werd on-
dernomen. In elk geval ben ik het nu geweest die de laatste slag heeft kunnen toebrengen.”

2 Verslag uit het Zeeuwsch Dagblad heeft iets meer afstand, hier werd de Heer Kroon bij naam genoemd! (ZHN.)
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Peel en Maas, 12-11-1960; p. 2/12

Vergadering ZUIVELFABRIEK

Vrijdag was in zaal Wilhelmina een vergadering van de leden der Zuivelfabriek, waarin o.a, de 
toekomst van de K.I. ter sprake is gekomen. Elders in dit blad3 vindt U hierover meer. Voor dit 
onderdeel verwijzen wij dus naar dit artikel.

In deze vergadering, die onder leiding stond van de heer Fr. Geurts werd het bestuur aangevuld 
met de heren J. Loonen Oostrum en J. vd. Winkel Smakt, die met algemene stemmen werden ge-
kozen.

De bestuursleden zelf zullen nu het bestuur voltallig is, binnenkort de nieuwe voorzitter kiezen.
In deze vergadering gaf de heer Loonen verder een uitvoerige uiteenzetting over het melk- en ga-
rantiebeleid voor het komende jaar.

De heer Loonen, die uit hoofde van zijn vele bestuursfuncties in de daarbij betrokken diensten en 
lichamen met deze materie wel uitermate bekend is, stak zijn misnoegen en ontevredenheid over 
het aangekondigde beleid niet onder stoelen of banken.

Hij critiseerde de vaststelling van de nieuwe garantieprijs ad f 28,30, die f 0,35 lager ligt dan de 
vraagprijs van het Landbouwschap en die overigens - vergeleken met het vorig jaar - een verla-
ging van f 0,60 per 100 kg melk inhoudt.

Ook het vasthouden aan het gegarandeerde kwantum van 5 miljard kg, achtte spreker - gelet op 
de grotere melkproduktie - onaanvaardbaar; men heeft wèl de als gevolg van de grotere produktie 
ontstane lagere kostprijs bij de vaststelling in aanmerking genomen, doch niet de grotere produk-
tie.

Samenvattend gaf spreker als zijn mening, dat er voor de veehouderij - en met name de gemeng-
de bedrijven - zo langzamerhand gesproken moet worden van een onhoudbare toestand.
Hij hoopte, dat er in deze middels voorgenomen bemoeiingen van de zijde van de georganiseerde 
landbouw nog iets te redden zal zijn; ook hoopt men een gewillig oor te verkrijgen bij de K.V.P.

Directeur Kroon vroeg vooral te willen letten op de reinheid der melk.
In de rondvraag kwam de zondagslevering weer ter sprake en blijkens reacties achter de bestuurs-
tafel zal zulks in de toekomst ook wel gaan gebeuren.

3 in PenM: 1960-11-12 / 1960-12-24 / 1960-12-31 Veel onrust over fusie – en sluiten - KI. Station / vereniging 
     Venray met Horst. Gaat uiteindelijk niet door – knipsel wel opgehaald (nog) geen tekst van gemaakt!
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Peel en Maas, 26-11-1960; p. 1/14

15 miljoen kilo melk aan de Zuivelfabriek „Venray”
De heer van Keijsteren uit de Vredepeel wist niet wat hem overkwam, toen hij maandagmorgen 
een fiks pakket zuivelproducten kreeg aangeboden namens het bestuur van de Zuivelfabriek Ven-
ray. Maar hij kreeg dit niet onaardig cadeau omdat in zijn bussen de 15 miljoenste kg, melk zat, 
die dit jaar geleverd is aan de Zuivelfabriek. En met dit cadeau heeft ‘t bestuur even de mijlpaal 
willen accentueren, welke de melkfabriek heeft bereikt. Want 15 miljoen kg melk is ‘n dermate 
grote plas, dat weinig bedrijven in het zuiden van ons land die bereiken kunnen. Met dit inder-
daad grootse cijfer kan de nu 56-jarige oude coöperatie meer dan tevreden zijn..

1.8 MILJOEN
Toen de nieuwe fabriek in 1905 begon te draaien (in jan. 1904 werd de stoomzuivelfabriek Ven-
ray opgericht) voerden de 302 leden, welke de coöperatie toen telde 1,8 miljoen kg melk aan. In 
1915, tien jaren later dus, was het ledental gestegen tot 486, maar ook de aanvoer tot 4 miljoen 
kg. Weer tien jaren later, in 1925, was het 6,3 miljoen kg en daar is men tot aan 1935 blijven 
staan. Over 1945 praten we maar niet. De oorlog zorgde voor een dieptepunt in de aanvoer en 
slechts 1.6 miljoen kg melk kon worden aangevoerd. Kregen de leden voor de melk aangevoerd 
in 1905 f 170.000 uitbetaald, in 1945 kregen ze voor minder melk f 267.000, hetgeen een kleine 
pleister op de wond was.

FUSIE
De eigenlijke bloei van de fabriek is begonnen na de fusie met de fabriek in Oostrum. In 1948 
kon men reeds een aanvoer boeken van 10 miljoen kg melk per jaar en nu 12 Jaren later heeft 
men dan de 15 miljoen bereikt, tezamen gebracht door ruim 1000 leden.

Wel een bewijs hoe de melkveehouderij in deze afgelopen jaren aan betekenis heeft 
gewonnen in deze streken en hoe door een verbetering van fok- en verwervings-
methoden prestaties zijn geboekt, die beslissend zijn voor de toekomst van de boerde-
rijen in de zandgebieden. 

GARANTIEPRIJZEN
Waar uit deze cijfers reeds een productievermeerdering af te leiden is bij de aangesloten leden, is 
het duidelijk dat de nieuwe melk-garantieregeling, die met ‘n productiestijging bij de melk geen 
rekening houdt (hoewel toch van regeringswege bij andere bedrijfstakken alles productievermeer-
dering is, wat de klok maar slaat) ook hier in de zandgebieden het hardste zal aankomen. Waar 
met veel moeite en zorg gestreefd geworden is naar een zeer behoorlijke veestapel met een pro-
ductie, die steeds toeneemt en waarvan het vetgehalte redelijk ligt t.a.v. de andere gebieden, 
wordt men nu beloond met een lagere garantieprijs. Dat dit ook nog net treft in een tijdvak, dat 
overvloedige regens de productiviteit van andere onderdelen van de boerderij zeker niet bevor-
derd heeft, maar integendeel zwaar verminderd, doet de boer in deze streken terecht afvragen of 
hij niet de dupe gaat worden van een efficiënter en economischer beleid van zijn bedrijf en of al 
de moeite en zorgen van de afgelopen jaren voor zijn veestapel niet tevergeefs zijn geweest. Dat 
is punt 1, dat men bij deze plas.. van 15 miljoen kg melk overweegt.
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Punt 2 mag dan zijn, of men er juist aan doet te denken over splitsing, omschakeling e.d. als een 
soort wraak t.a.v. de gebeurtenissen bij de K.I.

Of de gang van zaken al of niet juist is geweest bij de vergadering over de K.I.-toe-
komst, moge hier buiten beschouwing blijven. Maar K.I. en zuivelfabriek zijn en ho-
ren twee afzonderlijke coöperaties te zijn, die weliswaar nauw met elkaar verbonden, 
toch elk huns weegs dienen te gaan. Als de eenheid bij de een verloren gaat, dan is het 
niet noodzakelijk dat dan ook de eenheid bij de ander gaat verdwijnen. En zo wellicht 
oorzaak zal zijn, dat er - misschien onbedoeld - nog grotere stukken gemaakt worden, 
dan schijnbaar al gebeurd is....
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Peel en Maas, 24-12-1960; p. 1/8

Venrayse K.l. is tegen aansluiting bij KI-centrum Noord-Limburg

Vorige week vrijdag waren in zaal Wilhelmina meer dan 750 mensen bijeen, om voor de tweede 
maal zich te beraden over, wat men is gaan noemen, de K.I.-kwestie. Wel een bewijs, dat juist 
deze materie grote belangstelling had en heeft bij de leden van deze vereniging.

De z.g. K.I, kwestie is ontstaan, doordat het bestuur der Coöperatieve Zuivelfabriek „Venray”, 
waaronder ook de Venrayse KI. vereniging, in tegenstelling tot andere plaatsen, resorteert, het 
voorstel ter tafel bracht om de Venrayse K.I. vereniging aan te sluiten bij het K.I. centrum Noord-
Limburg, waarvan stierenstallen in Horst zijn gevestigd.

Een vorm van concentratie, die o.m. wordt ingegeven door het feit, dat de Venrayse vereniging in 
de toekomst voor zeer grote uitgaven komt te staan, i.v.m. bouw van nieuwe stallen en aankoop 
nieuwe stieren

Aansluiting brengt op dat terrein financiële voordelen. Maar ook op foktechnisch terrein biedt het 
door een grotere keuze van stieren meer keuze.
In vergaderingen met fokverenigingen was dit voorstel reeds aan de orde geweest, voordat het op 
een algemene vergadering van de zuivelfabriek ter sprake kwam.
Reeds op enkele van deze vergaderingen was gebleken, dat het voorstel tegenkantingen ontmoet-
te.

De tegenstanders van dit bestuursvoorstel meende, dat het met de financiële voordelen zo’n vaart 
niet zou lopen, evenmin als met de fok-technische, waarbij ook de controverse tussen Horst en 
Venray ongetwijfeld zijn rol speelde.

Hier wees men vooral op de in de afgelopen 10 jaren bereikte resultaten, die een voorbeeld waren 
voor het hele land. Resultaten waarop het K.I. centrum Horst zeker niet kan bogen.
Dit verhinderde het bestuur der Zuivelfabriek echter niet het bestuursvoorstel in een algemene 
vergadering aan de orde te stellen.

In deze vergadering is lang en breed gepraat over voor- en nadelen van deze concentratie, waarna 
de kwestie in stemming kwam.

Hoewel gevraagd werd om schriftelijke stemming, hield het bestuur vast aan het reglement, dat 
omtrent een zakelijke kwestie mondelinge stemming voorschrijft, indien de voorzitter niet anders 
verlangt.

Onder mondelinge stemming werd op die bewuste vergadering verstaan: het opstaan van de te-
genstanders.

Van de toen aanwezige 364 leden, stonden er 139 op en toonden zich op deze wijze tegen het be-
stuursvoorstel.
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De conclusie van het bestuur, dat dus de 255 zittende leden allemaal voorstanders waren, werd al 
staande deze vergadering aangevochten, want onder hen zouden zich ook z.g. neutralen bevinden. 
Bovendien werd al direct de stemmen-telling aangevochten.

Wat er van zij, aldra bleek, dat men niet tevreden was over deze gang van zaken.
Als, zo zei de toen gevormde oppositie, het bestuur altijd zo vast houdt aan het reglement, waar-
om heeft zij dan de voorgeschreven schriftelijke stemming over de bestuursverkiezing ook niet-
gehouden?

En daarmee begon de rommelarij.
Vooral in de dorpen Ysselsteyn en Heide waren vele tegenstanders te vinden, die de gevolgde 
stemmingsprocedure aangrepen om alsnog dit voorstel ongedaan te krijgen.

De oppositie wist 438 handtekeningen te verzamelen van mensen, die een nieuwe vergadering 
wensten en daarbij schriftelijke stemming eisten over het al of niet aansluiten bij ‘t K.I. centrum 
Noord-Limburg, eventueel een nieuwe schriftelijke

Het bestuur der Zuivelfabriek werd aldus gedwongen nogmaals ‘n ledenvergadering uit te schrij-
ven en wederom deze kwestie aan de orde te stellen.

Dat gebeurde dan vrijdag jl. en de belangstelling voor deze vergadering sloeg alle records.
Op deze vergadering, die onder leiding stond van de heer Fr. Geurts werd op de eerste plaats ge-
protesteerd tegen de door het bestuur opgemaakte notulen, waarin geen melding gemaakt was van 
de in de vorige vergadering gevraagde schriftelijke stemming....

De heer Rutten, voorzitter van de K.I. Venray, wees nogmaals op de economische, financiële en 
foktechnische voordelen, die uitdrukkelijk een concentratie van de K.I. verenigingen in deze 
streek voor alle leden met zich brengt.

Maar de oppositie liet ook haar standpunt niet los, dat de Venrayse K.I., die de afgelopen 10 jaren 
een model-vereniging is geweest, ook verder wel haar eigen boontjes kan doppen.

Het geheel had een rustig verloop. Maar belangrijke nieuwe gezichtspunten kwamen bij deze uit-
eenzetting niet naar voren. De ene groep kon kennelijk de andere groep niet met haar argumenten 
overtuigen, terwijl ook de oppositie de werkelijke voorstanders niet „om” kon praten.

Er bleken twee stemmingen nodig te zijn. Op de eerste plaats werd de vergadering gevraagd of zij 
het eens was met de vernietiging van het in de laatste vergadering genomen besluit, dat toen met 
zitten en opstaan was genomen. 501 van de aanwezigen waren van mening. dat dit besluit vernie-
tigd moest worden. 279 meenden, dat het in de vorige vergadering genomen besluit gehandhaafd 
moest worden. 2 mensen stemden blanco.

Nu met een dergelijke meerderheid van stemmen het oude besluit nietig werd verklaard. kwam 
dus voor de tweede maal het bestuursvoorstel aan de orde, om zich aan te sluiten bij het Noord-
Limburgse K.L Centrum.
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359 van de aanwezigen waren voor aansluiting, 4104 er tegen, 13 stemmen waren blanco en 3 on-
geldig.

Daarmede was voor deze vergadering het pleit beslecht....

Hoewel in een voorbespreking de z.g. oppositie al haar eis voor een nieuwe bestuursverkiezing 
had laten vallen en deze dus ook niet aan de orde kwam, deelde de heer Loonen mede geen prijs 
meer te stellen op een bestuursfunctie, een voorbeeld, dat ook de toen gekozen heer v.d. Winkel 
volgde..

-------0-------

De K.I kwestie heeft de laatste weken onze boeren stof tot praten gegeven. En de eendracht waar-
mede in het verleden een Zuivelfabriek en een K.I vereniging tot grote bloei kon worden ge-
bracht, heeft een flinke deuk opgelopen.
Zowel voorstanders als oppositie, zijn daarvan overtuigd....

Als buitenstaander is het moeilijk oordelen wie van beiden het nu wel bij het rechte eind zal heb-
ben.

Daarbij spelen naast financiële en fok-technische kwesties te veel andere overwegingen een rol in 
deze geschiedenis, waarvan het sentiment een der voornaamste is.

Bovendien dreigt door wat in de K.I. is gebeurd ook een scheur in de coöperatieve zuivelfabriek, 
omdat we hier K.I. en coöperatie in één verband kennen.

Men kan het betreuren, dat een dergelijk voorstel is gekomen, dat het op een dergelijke manier in 
stemming is gebracht en de gevolgen, die een en ander hebben gehad.
Maar dat is nu eenmaal gebeurd en nakaarten heeft wel heel weinig zin.

De vraag zal zijn hoe de geslagen deuk er uit te krijgen en hoe men nu de moeilijkheden zo kan 
oplossen, dat beide partijen zich weer thuis voelen, daar waar ze altijd thuis geweest zijn. Dat zal 
verstand en inzicht van beiden vragen toegeven bij de een, offers van de ander..... Want men is er 
niet met pro of contra, vast te blijven houden aan een bepaalde mening en het aan anderen dan 
maar over te laten de stukken en brokken bij elkaar te halen en te lijmen.

Dat zal geen lichte opgave zijn. Maar wel zal ze de moeite waard zijn, want niet alleen de K.I. 
heeft hier mee te doen en niet alleen de Zuivelfabriek, maar ook Venrays naam naar buiten uit....

4 Stond oorspronkelijk 510. N.a.v. deze fout verscheen een ingezonden brief van het bestuur van de zuivelfabriek.
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1961
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Op 25 maart 1961 ontvingen de leden een circulaire terzake het melkontvangen op 
zondag. Eerder werd hierover overleg gepleegd met Deken Loonen te Venray. Tot 
het melkontvangen op zeven dagen per week werd besloten omdat de melkont-
vangst-capaciteit van de fabriek, vanwege de toegenomen melkaanvoer, te gering 
begon te worden zodat het melkontvangen op de maandagen op een te laat uur ein-
digde, waardoor er een niet verantwoorde kwaliteitsachteruitgang ontstond van melk 
die in de laatste uren ontvangen werd. Op zondag 7 mei 1961 werd voor de eerste 
maal melk ontvangen.

102   Het bleek bij de leden-veehouders in zeer goede aarde te vallen omdat men daar-
door op zondag minder melk behoefde te koelen.
Voor het personeelsbeleid bracht het werken op zondag een extra moeilijkheid met 
zich mee omdat men in Nederland juist in die tijd overging tot de vijfdaagse werk-
week en er een overspannen arbeidsmarkt heerste.

Op 7 mei 1961 vierde J. Reynders, Laagriebroek te Leunen, zijn 40-jarig jubileum 
als melkrijder. Hij vervoerde in die 40 jaren in totaal vijf miljoen kg melk met paard 
en wagen.

Op 22 november 1961 werd de ruilverkaveling "Lollebeek" aanvaard. Voor de fa-
briek bracht deze agrarische kultuur-patroon-aanpassing veel verbeteringen met 
zich mee (Sanering bedrijven, verharding der zandwegen en verbetering wegennet).
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1961 vervolg
De ruilverkaveling werd aanvaard op een vergadering te Castenray; van de 3.677 
"kadastrale"' eigenaren lieten 3.534 hun stem ten gunste komen van de ruilverkave-
ling, terwijl slechts 143 stemgerechtigden zich tegen verklaarden.

De totale oppervlakte waarover gestemd werd bedroeg 11.591 ha, gelegen in de ge-
meenten Horst en Venray.

In 1961 had een eerste bespreking plaats van de besturen van de Coöperatieve Zui-
velfabrieken te Cuyk, St. Athonis, Vierlingsbeek, Bergen, Venlo, Meijel, Panningen, 
Sevenum en Venray.

Besloten werd dat een 'Samenwerkingscommissie Zuivelfabrieken' zou worden ge-
vormd, bestaande uit twee personen van elke fabriek, enkele personen van de 
C.Z.N.Z. en eventueel de Rijkszuivelconsulenten. Voorzitter werd Ir. Van der Vring, 
Rijkszuivelconsulent van Noord-Brabant. Uit deze commissie van circa 22 personen 
zou een werkcommissie worden geformeerd, die regelmatig verslag uit zou brengen 
aan de grote commissie. Beide commissies waren slechts een kortstondig leven be-
schoren.

103   Ter rationalisering van het melkontvangen werd in 1961 besloten nog alleen 30-liter 
melkbussen voor de melkaanvoer te verkopen. De bussen van 25 liter mocht men 
nog blijven gebruiken.

Om een sneller melk ontvangen te bevorderen en de kans op foutieve weging en 
notering te verminderen, besloot het bestuur de zogenaamde melkweegbriefjes 
eerst de volgende dag mee te geven naar de leden in plaats van op dezelfde dag.
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Jaarvergadering Coöp. Zuivelfabriek „Venray”
Ternauwernood 150 leden van de 1000 waren aanwezig op de zaterdag gehouden jaarvergadering 
van de Coöp. Zuivelfabriek „Venray”.
Gezien het belang van deze vergadering, niet een aantal om te juichen. En het is zeker onbegrij-
pelijk als de agenda, buiten andere punten om, ook de toekomst van de K.I. aan de orde stelt. Een 
toekomst, waarover juist in de laatste vergaderingen nog al een en ander te doen is geweest.

SCHEIDING VAN MOEDER EN DOCHTER
De Rijksveeteellcunsulent ir. W. v. Wijk en Dr. Tacken waren in hun hoedanigheid van voorzitter 
en secretaris van de Prov. Commissie van Toezicht op de uitvoering van de K.I. in Limburg, spe-
ciaal naar deze vergadering gekomen om over de toekomst van de „Venrayse” K.I. te spreken.

Uit de toelichting van ir. W. van Wijk, werd duidelijk, dat sinds het Landbouwschap het toezicht 
op de K.I. in Nederland van de minissei van Landbouw opgedragen kreeg wel iets veranderd is.

Het landbouwschap heeft nl. een Centrale Commissie van Toezicht ingesteld, die o.m. aanpassing 
eist van reglementen en statuten aan de door het landbouwschap gestelde eisen t.a.v. de K.I. Deze 
aanpassing moet voor Venray op 1 jan. 1962 gereed zijn.

Ze houdt o.m. in, dat de tot heden gevolgde wijze van werken, waarbij de zuivelfabriek optreedt 
als rechtspersoon, niet meer aanvaard wordt.

Al is het meer verklaarbaar, dat 10 jaren geleden een zuivelfabriek hulp en bijstand verleende bij 
de oprichting van een K.I., thans heeft dit een zodanige vlucht genomen dat zelfstandigheid mag 
en kan geëist worden.

In dit verband noemde de heer ir. v. Wijk ook enkele cijfers, waarbij o.m. bleek, dat in 1950 
1 kwart miljoen koeien ge-insemineerd werden. maar in 1960 ruim 1 miljoen.

De Prov. Commissie, die door de Centrale Commissie om advies gevraagd wordt, heeft besloten 
om geen gunstig advies te verlenen als de zuivelfabriek „Venray”, ook in de toekomst rechtsper-
soon zou blijven in de Venrayse K.I., of ‘t moest zijn dat het overgrote deel der leden zulks be-
slist zou wensen.

Maar dit geloofde ir. v. Wijk niet, gezien de wens, die een deel der lede al heeft laten horen om 
zich aan te sluiten bij het K.I.-Centrum Noord-Limburg, terwijl de Brabantse leden van de fabriek 
helemaal geen bemoeienis hebben met de K.I. Venray.

Het zal dus noodzakelijk zijn, dat of een nieuw, zelfstandige K.I. vereniging Venray wordt opge-
richt, of dat de leden zich allemaal aansluiten bij de K.I. Noord-Limburg. Een derde mogelijkheid 
is er, dat een deel van de leden van de fabriek een nieuwe K.I. vereniging opricht, terwijl een an-
der deel naar Horst gaat. Maar in dit geval zal toch een behoorlijke grensafbakening mogelijk 
moeten zijn voordat de Commissie hierin gunstig zal adviseren.
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Een en ander behoeft niet op stel en sprong, maar moet wel voor nieuwjaar 1962 geregeld zijn.
Al heeft de scheiding van moeder en dochter al eerder in het verleden punt van bespreking uitge-
maakt, en zou ze ook zonder aandrang van de Centrale Commissie wel tot stand gekomen zijn, 
het is duidelijk, dat men een scheiding thans misschien nog wel enige complicaties met zich kan 
brengen.

Maar de heer Loonen sprak de hoop uit dat men zou kunnen komen tot een eensluidend besluit.
Hoe een en ander het beste geregeld kan worden, zal de tijd leren, maar wellicht dat men via de 
Fok en Controleverenigingen eens deze kwestie kan bespreken en dat voorstanders en tegenstan-
ders proberen om tot elkaar te komen.

In diezelfde zin sprak ook de heer Jenniskens uit Ysselsteyn, die er bovendien op wees, dat de 
veehouders zich goed dienen te realiseren, welk een gewichtig besluit in de nabije toekomst van 
hen allen verwacht wordt. Een besluit, dat het overdenken meer dan waard is.

Voorzitter Geurts benadrukte, dat de Zuivelfabriek, desgewenst, de helpende hand zal bieden in 
de reorganisatie en wel voor alle partijen, indien die er zouden komen. Maar voor geen enkele 
partij zullen in zo’n geval financiële verplichtingen of andere bindingen worden aangegaan.

Het voorstel om de K.I. los te maken van de fabriek werd door 110 leden goedgekeurd. „Neen” 
stemden 25 leden en 11 stemmen waren ongeldig.

K.I.-RAPPORT
Daarmede is dus een einde gekomen aan de K.I., die 10 jaren lang opmerkelijke successen wist te 
boeken, toen ze onder de zuivelfabriek ressorteerde.

Het verslag van 1960 kwam daar nog even op terug.
Gezien het feit, dat we in de loop van het afgelopen jaar in een tweetal artikelen reeds veel aan-
dacht aan de resultaten van 10 jaren K.I. in Venray hebben gewijd, mogen wij ons ontslagen ach-
ten hierop nog verder in te gaan.

Uit het jaarverslag 1960 blijkt dat twee stieren werden aangekocht t.w. Norma’s Gustaaf en 
Jetje’s Dirk. Ze namen de open gevallen plaatsen van Dorus en Tinie’s Paul, die werden afge-
slacht. Jetje’s Dirk werd voorlopig ingeschreven bij het NRS, Norma’s Gustaaf definitief.

Bijna 9400 inseminaties werden uitgevoerd, waarbij opvalt, dat Mia’s Paul minder gevraagd is, 
waarschijnlijk vanwege de vererving en Norma’s Gustaaf nr. 1 op de lijst staat.

In het K.I.-rapport over 1960 wordt verder de keuring van Paul van Roósteren nog genoemd, als-
mede de goede resultaten op decentrale stierenkeuring te Neer, terwijl bovendien uitvoerig wordt 
ingegaan op de 100-kalveren-proef, die men bezig is te nemen van Norma’s Gustaaf.
Hoewel de onkosten gestegen zijn van f 47.786 in 1959 tot f 56.390 in 1960 is er nog een voorde-
lig saldo van f 11.689,76. Dit is reeds aan de leden terugbetaald.
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Jaarverslag 1960

ZUIVELFABRIEK VENRAY
Een tweede belangrijk punt op deze vergadering was het jaarverslag van de zuivelfabriek.
In zijn inleidend woord wees de voorzitter van deze vergadering de heer Geurts op de kwaliteit 
der melk, waarover U meer vindt bij de bespreking van het jaarverslag.

Verder wees hij op de steeds groter wordende eis om zo modern mogelijke verwerkingsmogelijk-
heden van de melk in te voeren. Een en ander zal grote investeringen kosten, maar voordat hier-
voor voorstellen gedaan zullen worden, heeft men contact gezocht met een 9 tal andere fabrieken, 
die dezelfde moeilijkheden hebben.

Door deze „club” is een studiecommissie gevormd, die de mogelijkheden en moeilijkheden zal 
bestuderen om in gezamenlijk overleg mogelijk de investeringen te beperken en toch te komen 
tot ruimere en modernere verwerkingsmogelijkheden.

JAARVERSLAG
Het jaarverslag van de fabriek vermeldt een kleine teruggang der leden (van 1005 naar 998), 
maar het aantal koeien steeg van 4.968 tot 5.153. Deze koeien leverden gem. 3.240 kg melk in 
1960, tegenover gem. 3.032 kg in 1959. Een stijging dus, die de moeite waard is.

Wat de fabriek betreft, staat in ‘t verslag de uitbreiding van het terrein voor bijna f 28.000 ver-
meld en de aanleg van een nieuwe waterbron en pompkelder voor f 5.000. Nieuwe machines wer-
den aangeschaft voor f 49.605 (1959 f 13.000), terwijl 2 nieuwe electro-bestelwagens het werk 
van de melk-verzorgers kwamen verlichten.

MELK
De totale melkaanvoer steeg met 2 miljoen kg tot 16,7 miljoen kg, een stijging van 15.15 pct die 
ver uit gaat boven die van Zuid-Nederland 12.2 pct. en van heel Nederland 8.9 pct. Ook het vet-
gehalte steeg van 3,637 tot 3,684, terwijl ook de kwaliteit naar boven ging. Kwam in 1959 39 pct. 
der melk in de le klasse, in 1960 was het 44 pct., waaraan de verhoging van de toeslag en de kor-
ting van 0,5 op 1 cent waarschijnlijk niet vreemd is.

Uit verschillende onderzoekingen is gebleken dat de reinheid der melk nog te wensen 
overlaat. Ook de voorzitter wees in zijn voorwoord op dit euvel. In de rondvraag 
vroeg men echter eens te onderzoeken of dit niet mede veroorzaakt werd door de 
slechte en stoffige boerenwegen in onze gemeente. Zulk een onderzoek zal worden in-
gesteld.

Van de aangevoerde melk werd o.a. 491.000 kg boter gefabriceerd, die bijna 1,8 miljoen opbracht 
(1959: 348.000 kg f 1.4 miljoen). Bracht de boter in 1959 f 4,07 per kg op, nu f 3,64.
Hoewel de magere melkpoederproductie steeg met 3.7 miljoen kg tot 5.9 miljoen, werd belang-
rijk minder volle melkpoeder geproduceerd. 0.5 miljoen tegen 2.7 miljoen kg. In totaal werd 6.7 
miljoen kg melk tot poeder verwerkt.
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Voor de toekomst vreest men een verslechtering van de resultaten omdat de productie-methode 
veranderd is. Voorzieningen voor de toekomst zullen nodig zijn.

WAT WIJ GEBRUIKEN
Er werd beduidend meer natuurboter verkocht nl. 25.000 kg tegen 23.000 in ‘59 maar ook de ma-
garineverkoop steeg met 4.000 kg tot 42.000 kg. De kaasomzet bleef ongeveer het zeltde, maar 
wel werd meer slagroom, meer flessenmelk, meer rijstepap, meer havermoutpap, meer vla en kof-
fiemelk verkocht.

Het karnemelk-verbruik en dat van losse melk liep terug, maar roomijs werd daarentegen bedui-
dend meer geconsumeerd.

Men zou hieruit kunnen concluderen, dat de welvaartsstijging ook in dit jaarverslag merkbaar is, 
maar terwijl hier 42,3 pct. van de consumptiemelk in fles wordt verkocht, haalt men nog lang niet 
het landelijk gemiddelde van 63 pct.

RESULTATEN
Het 55ste bedrijfsjaar der fabriek, waarin voor het eerst meer dan 15 miljoen kg melk ontvangen 
werd, is een gunstig jaar geweest. Ondanks gestegen kosten (loonsverhogingen en meer-kosten 
hogere melkaanvoer) f 369.023,42, wat neer komt op f 2,21 per 100 kg.

Hiervan hebben de leden reeds f 1 per 100 kg uitbetaald gekregen, zodat thans nog te verwachten 
is f 1,21. Vooraf wordt hiervan f 35.000 gereserveerd en de rest wordt terugbetaald.

Tenslotte vermeldt het jaarverslag nog een goed geslaagde handmelkers-cursus in Ysselsteyn en 
Vredepeel, terwijl in Geijsteren en Leunen een cursus voor melkmachinegebruikers werd gehou-
den.

De toename van melkmachines is groot en in dit najaar wordt in Ysselsteyn weer een dergelijke 
cursus gegeven. Over het veescharen en de runderhorzelbestrijding is men best tevreden.

De melkcontrole loopt goed, maar de belangstelling voor de eiwitcontrole mocht groter wezen, 
temeer waar voor de leden van de melkcontrole de prijs van de eiwitcontrole is teruggebracht van 
f 9 op f 5 per koe.
Het jaarverslag werd zonder meer goedgekeurd.

BESTUURSVERKIEZINGEN
In deze vergadering werden ook de heren van Dijck Heide (139 stemmen) Fr. Geurts Geijsteren 
(139 stemmen) en J. Janssen Vredepeel (142 stemmen)) als bestuurslid herkozen. De heer 
Emonts werd met 144 stemmen als lid van de raad van toezicht herkozen.

In zijn inleiding sprak voorzitter Geurts nog een woord van nagedachtenis aan oud-Deken Ber-
den, die jarenlang adviseur is geweest der fabriek.
Tevens wenste hij alsnog de heer Loonen geluk met zijn benoeming tot Officier in de Orde van 
Oranje Nassau en memoreerde het vele wat de heer Loonen voor de agrariërs heeft gedaan.

De vergadering had een vlot en geanimeerd verloop.
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De K.I.

TERREIN-VERKENNEN VOOR DE K.I.
Het is intussen al weer enige tijd geleden, dat de Rijksveeteeltconsulent ir. v. Wijck, de Venrayse 
landbouwers, leden van de Coöp. Zuivelfabriek „Venray” kwam meedelen, dat de Kunstmatige 
Inseminatie in Venray anders dan voorheen moest worden georganiseerd, wilden zij nog langer 
van de K.I. gebruik kunnen maken voor hun vee.

Het Landbouwschap, dat uiteindelijk de vergunning moet geven voor de toepassing der K.I. geeft 
deze nl. niet meer indien geen zelfstandige K.I.-verenigingen zijn opgericht.

De Venrayse K.I. is feitelijk een onderdeel van de Zuivelfabriek en de heren van het Landbouw-
schap kunnen met deze manier van werken geen vrede hebben.

Ir. v. Wijck heeft toen 3 mogelijkheden opgesomd:
a) alle Venrayse boeren sluiten zich aan bij het K.I.-centrum Noord-Limburg, gevestigd te 

Horst;
b) alle Venrayse boeren richten ‘n nieuwe vereniging op de K.I. Venray, die dan van de Zui-

velfabriek alles overneemt en
c) een deel gaat naar Horst toe, een ander deel richt een nieuwe Venrayse vereniging op.

Voordat ir. v. Wijck deze mededeling deed was er echter al het een en ander voorgevallen.
Terwille van de duidelijkheid mogen we de geschiedenis heel in het kort nog even herhalen.
Het Bestuur van de Zuivelfabriek was op grond van allerlei feiten en plannen tot het voorstel ge-
komen om de K.I. over te brengen naar ‘t K.I.-centrum Noord-Limburg en bracht dit in de leden-
vergadering ter tafel.

Er is toen op een tikkeltje eigenaardige manier over dit voorstel gestemd en de uitslag zou dan 
zijn ten gunste van dat bestuursvoorstel en men zou naar Horst verhuizen.

Tegen deze stemmerij kwam echter een grote oppositie, die het bestuur noopte om een nieuwe 
vergadering uit te schrijven en een nieuwe stemming te houden. Toen bleek het grootste deel der 
aanwezige leden tegen het bestuursvoorstel te zijn, zodat de K.I. in Venray zou blijven.
Intussen was het echter duidelijk, dat door een en ander de stemming onder de leden er niet beter 
op geworden was.

Een deel wilde naar Horst, het andere deel bleef liever in Venray.

We gaan hier niet verder in op de redenen, die zowel op economisch als foktechnisch terrein lig-
gen en die aanleiding gaven voor dit voorstel, evenmin als we het gezegde der tegenstanders gaan 
analyseren, die beweren, dat Venray 10 jaren lang een voorbeeld voor het gehele land was. ...
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We constateren alleen, dat er verdeeldheid was voordat ir. v. Wijck met zijn voorstellen ter tafel 
kwam.

En men is al een vreemdeling in Jerusalem als men niet op zijn vingers uit kon tellen, dat plan a. 
(alles naar Horst) en b (alles in Venray) op voorhand tot mislukking gedoemd was. Daarvoor 
stonden de partijen op dat moment nog te hard tegenover elkaar.
Plan c(een deel naar Horst, een deel in Venray) had toen de beste kans van slagen. Alleen er zat 
een maartje aan vast....

Laten we veronderstellen, dat Merselo voor Horst zou zijn, maar Heide, Ysselsteyn en Vredepeel 
voor Venray, dan betekent dit dat Merselo feitelijk ingesloten komt in Venrays gebied. (Nog-
maals het is ‘n veronderstelling en alleen als voorbeeld genomen....) Het moet zo zijn, dat men 
een behoorlijke grens kan trekken bij deze verdeling en dat er dus niet of daar enclaves in beider 
gebied komen.

Nu is er binnenskamers natuurlijk onderhandeld. Want een en ander moet voor 1 jan. 1962 zijn 
beslag krijgen.

En al is officieel de veeverbeteringscommissie (waaronder bij de zuivelfabriek de K.I. ressorteer-
de) ter ziele, het is begrijpelijk en ook logisch, dat men niet zonder meer de boel in het honderd 
wil laten lopen.

Er is dus gepraat met mensen, die de K.I. in Venray willen houden en met hen, die naar Horst toe 
willen. Men is oveeengekomen om de zaak rustig te laten betijen en geen propaganda te m_aken 
voor of tegen.

Natuurlijk is dat ook weer doorkruist, want op sommige plaatsen blijkt in de fokverenigingen 
toch wel gesproken te zijn, wat de een dan voorlichting noemt, maar de ander propaganda. Het-
welk de stemming natuurlijk niet bevordert.

Maar met dat alles had men feitelijk nog steeds geen goed idee hoe nu werkelijk de verhoudingen 
wel lagen.

In de ene vergadering waren er meer voorstemmers, in de andere meer tegenstemmers, maar aan-
gezien op beide vergaderingen niet alle leden aanwezig waren, die hiermede te doen hadden, was 
het maar raden, waar nu wel de voor- en tegenstanders zaten en hoe groot hun getal precies wel 
is.

Daarom is deze week een enquête gehouden onder de leden en heeft de Zuivelfabriek hen op de 
man af gevraagd of men naar Horst wil of dat men een nieuwe Venrayse vereniging wil hebben. 
Deze briefjes zijn gisteravond terug verwacht.

We geloven beslist niet dat wat ons een briefschrijver schreef, dat dit korte tijdsbestek gekozen is 
(zaterdag tot donderdag) dat er niets in Peel en Maas daarover kon komen, want Peel en Maas 
kan niet uitmaken of men er goed aan doet naar Horst te gaan of in Venray te blijven.
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Dat is een economische en foktechnische geschiedenis, waar deze krant uiteraard van de zaak 
buiten moet blijven.

Maar afgezien daarvan is men er nog niet. Want men zit nog altijd met een gebiedsafbakening, 
die moeilijk is en met verschil van mening in bepaalde dorpen. Er zal dus nog lang en breed ge-
praat moeten worden, zelfs na deze enquête. En we herhalen nogmaals wat we reeds eerder schre-
ven, er zal van beide kanten begrip moeten komen voor elkanders standpunt, waarbij de economi-
sche kant misschien het beste geschilderd kan worden door een goed accountants-rapport....

Laten we er aan denken, dat als deze kwestie niet zodanig wordt opgelost, dat alle partijen zoveel 
mogelijk tevreden worden gesteld, hier ook op ander gebied voor de samenwerking tussen onze 
boeren veel kapot gemaakt wordt, dat moeilijk meer op te bouwen is.
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K.I. Waarheen?

Enige weken geleden werd in dit blad de vraag gesteld waarheen het zou gaan met de K.I. Ven-
ray. 5

Of dit artikel daartoe aanleiding geweest is of niet, moge buiten beschouwing blijven, feit is, dat 
vorige week de voorzitters van de fokverenigingen samen zijn gekomen op de zuivelfabriek in 
een z.g. geheime of besloten bijeenkomst, om deze kwestie te bespreken.

Het feit, dat enkele uren daarna al bekend was wat op deze vergadering ten berde is gebracht, be-
wijst, dat van de beslotenheid en de geheimzinnigheid al weinig terecht is gekomen.... Maar dat is 
dan een kwestie apart....

Zelfs de volslagen buitenstaander weet intussen, dat er onenigheid heerst tussen de leden van de 
K.I. Venray.

Een onenigheid die ontstaan is doordat het bestuur der Zuivelfabriek, waaronder de Venrayse K.I. 
hoort, indertijd voorgesteld heeft om met de K.I. van Horst samen te gaan in een K.I.-centrum 
Noord-Limburg.

Dit bestuursvoorstel werd eerst door de vergadering aanvaard, later echter teruggewezen, zodat 
het fokmateriaal in Venray moest blijven en alles op de gewone voet voort moest gaan.
Daarna is er het voorschrift gekomen, dat een K.I.-vereniging geen vergunning meer krijgt tot 
kunstmatige inseminatie, als deze vereniging niet zelfstandig zou zijn.

De Venrayse K.I., die nog altijd onder het bestuur van de Zuivelfabriek stond, moest hier onder 
uit en zelfstandig worden. Een en ander voor 1 januari 1962....

Nu bleek, dat een deel der leden veel voelde voor aansluiting bij Horst, het andere deel echter er 
alles aan gelegen scheen een Venrayse vereniging op te richten met fokmateriaal etc. meer in 
Venray, was de grote vraag wat zou er gebeuren..........

Aanvankelijk gebeurde er niets, omdat beide partijen niet toe wilden geven. Tussen-voorstellen 
o.a. van de zijde van de Provinciale Commissie bleken geen resultaten te hebben en van de zijde 
van het bestuur van de Zuivelfabriek wilde men schijnbaar geen initiatieven nemen i.v.m. de ge-
rezen moeilijkheden.

Men had trouwens deze hele kwestie overgedragen aan de besturen der fokverenigingen.
Vorige week vrijdag zijn dan de voorzitters van de fokverenigingen weer op de zuivelfabriek bij-
een geweest, waar ir. v. Wijk de voorstellen van de Prov. Comm. nog eens naar voren bracht.

Deze voorstellen schijnen verworpen te zijn, maar wel werd besloten ‘n nieuwe K.I.-vereniging 
op te richten.

5 Peel en Maas 10-11-1961 - niet opgenomen.!
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In een vergadering, die woensdagavond in hotel de Zwaan belegd was, werden onder leiding van 
de heer v. Dijck uit de Heide de nieuwe statuten van deze vereniging behandeld.

Hoewel de oppositie die ook uitgenodigd was, akkoord kon gaan met de statuten, die o.a. voorza-
gen in ‘n ledenraad op grond van het aantal inseminaties, verliet zij de vergadering, toen bleek, 
dat vooraf al vast stond, dat deze nieuwe vereniging zich bij Horst zou aansluiten.

Volgens de oppositie moest hierover genoemde ledenraad beslissen, waarmede dan tevens een 
uitvoering gegeven werd aan het laatste besluit van de algemene vergadering.

De oppositie schijnt thans ook met plannen rond te lopen een nieuwe K.I.-vereniging op te rich-
ten, die nadat ze enige tijd zelfstandig werkzaam is geweest dan zelf zal beslissen of men een fu-
sie aan zal gaan of zelfstandig zal blijven.
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1962
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In 1962 werd besloten het melkgeld aan de leden-veehouders op vrijdag uit te beta-
len in plaats van op zaterdag, zoals tot nu toe gebruikelijk was; dit in verband met de 
ingevoerde "vrije zaterdag" waardoor ook op ons kantoor een minimale bezetting 
mogelijk werd.

In 1962 werd overeenkomstig de richtlijnen van het Regionaal Orgaan voor Melkhy-
giëne een recidive-regeling ingevoerd bij de kwaliteitsuitbetaling van de melk.
De recidive-regeling hield in, een extra korting van 1 cent bij de derde maal kwali-
teitsklasse 3.

In latere jaren werd de recidive-regeling nog aanzienlijk verzwaard, conform de richt-
lijnen van het Regionaal Orgaan voor Melkhygiëne.

In 1962 werden door bovengenoemd Regionaal Orgaan oorkonden ter beschikking 
gesteld aan die veehouders die in een jaar het maximaal aantal keren, klasse 1 voor 
melk verkregen.

De Leunseweg onderging in 1962 belangrijke wijzigingen te weten profielverbetering 
en verbreding van de weg, terwijl twee fietspaden en twee trottoirs werden aange-
legd. In verband met bovenstaande moest het profiel van het fabrieksterrein worden 
aangepast en tegelijkertijd verkreeg het gehele fabrieksterrein een gedegen opknap-
beurt.

Aanschaf
In 1962 werd een moderne topkarnkneder inhoud 10.000 liter in gebruik genomen. 
Prijs  f 50.000,--. 
Eveneens een automatische flessenspoelmachine van f 40.000,-- en een volauto-
matische flessenvul- stans- en sluitmachine van f 60.000,-.



Peel en Maas, 02-03-1962; p. 2/8

FEESTAVOND PERSONEELSVERENIGING
COOP. ZUIVELFABRIEK VENRAY

Dat de Coöp. Zuivelfabriek „Venray” een bloeiende personeelsvereniging heeft, bleek weer eens 
op zaterdag 17 febr. j.l. toen deze vereniging in zaal Prinsenhof te Venray de voor haar leden met 
echtgenoten en verloofden georganiseerde jaarlijkse feestavond hield.

Deze feestavond was geheel in de Carnavalssfeer opgezet, wat duidelijk bleek uit de fraaie carna-
valskleding en de opgewekte stemming die er heerste:

De voorzitter van de personeelsvereniging opende de avond met ‘n welkomstwoord van alle aan-
wezigen, speciaal gericht aan het aanwezige dagelijks bestuur en directeur van de fabriek.

Ook de voorzitter van de fabriek en de directeur spraken alle aanwezigen op hartelijke wijze toe 
en zeiden verheugd te zijn over de goede verstandhouding, die onder het personeel heerst en 
waarvan speciaal deze avond weer blijk gaf.
In een vrolijke carnavalsstemming werd deze avond verder doorgebracht, waarbij de gulheid van 
de personeelsvereniging de stemming en de sfeer in zaal Prinsenhof verhoogde.

Eerder dan het eenieder lief was, sloeg het sluitingsuur; het bestuur van de personeelsvereniging 
kon weer terugzien op  ‘n zeer geslaagde feestavond.

Peel en Maas, 30-03-1962; p.5/10

COOP. ZUIVELFABRIEK LIQUIDEERT K.I.-afdeling

Het bestuur van de Coöp. Zuivelfabriek heeft in haar laatste vergadering besloten tot liquidatie 
van de afdeling K.I. over te gaan en de werkzaamheden per 1 juli as. te beëindigen.

Begin vorig jaar is het beheer van de kunstmatige inseminatie overgegaan naar het Landbouw-
schap, dat nieuwe voorwaarden voor de toepassing der K.I. heeft opgesteld. Een daarvan was dat 
de K.I. los gemaakt moest worden van de zuivelfabriek, waarvan ze tot heden een onderafdeling 
was. Slechts een nieuwe vereniging met eigen statuten en reglementen zou verlof krijgen voor 
kunstmatige inseminatie.

Als streefdatum werd toen aangegeven 1 januari 1962, later verlengd tot 1 juli 1962.

In de algemene vergadering der zuivelfabriek in mei 1961 werd door de aanwezigen besloten dat 
met ingang van 1 januari 1962 (ook verlengd tot 1 juli 1962) de K.I.-afdeling zou worden geliqui-
deerd en een zelfstandige vereniging zou worden opgericht.
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Ook voor deze zelfstandige vereniging heeft het bestuur der zuivelfabriek moeite gedaan, maar 
toen bekend werd dat die nieuwe vereniging aansluiting bij het K.I.-centrum van Horst in haar 
vaandel had staan, kwam hiertegen zo’n oppositie dat het bestuur zich uiteindelijk maar gedistan-
tieerd heeft van de verschillende pogingen, die intussen zijn ondernomen om een oplossing te 
vinden in de gerezen moeilijkheden.

Pogingen die tot dusver alleen tot resultaat hebben gehad dat een kwart ongeveer van de oude le-
den een vereniging hebben opgericht, die aansluiting bij Horst voorstaat. Of dit beduidt dat de an-
deren in Venray willen en kunnen blijven is niet te achterhalen.

Het bestuur heeft meegedeeld dat na 1 juli de leden-leningen zullen worden terugbetaald, terwijl 
eventuele meer opbrengsten van de afdeling K.I. aan de leden zullen worden uitbetaald op basis 
van de eerste ontvangen omslaggelden.

Peel en Maas, 06-04-1962; p. 5/8

AFSCHEID Jan Voesten

Donderdag heeft de Zuivelfabriek afscheid genomen van de heer Voesten, die gedurende 42 jaren 
in dienst was bij deze coöperatie, maar nu het melkwegen, het vetgehalte onderzoek en de melk-
afrekeningen voor de leden voortaan laat rusten, omdat hij met Pensioen gaat.

In een feestelijke bijeenkomst prees de voorzitter van de fabriek dhr. Geurts wat Voesten heeft 
gedaan voor de groei van de fabriek. Een geschenk onder couvert was daarvoor de dankbetui-
ging. Ook directeur de Kroon sprak een woord tot afscheid, ook tot mevr. Voesten, die sinds 
1936 de zuivelwinkel heeft beheerd. Zij kreeg een boeket bloemen. 

De voorzitter van de personeelsvereniging sprak een woord ten afscheid namens het personeel en 
bood een schemerlamp en fotoalbum als afscheidscadeau aan. Ook de gepensioneerden en het 
kantoorpersoneel kwamen persoonlijk afscheid nemen terwijl later op de avond in een gezellig 
samenzijn een pseudo-boer Voesten nog eens kwam ridderen..

Een beter begin van zijn pensioen had de heer Voesten moeilijk kunnen wensen. 6

6  De heer J. Voesten is 17-05-1968 overleden
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Peel en Maas, 27-04-1962; p. 7/8

NIEUWE K.I.-VERENIGING
Verschillende oud-leden van de K.I.-vereniging Venray hebben besloten om een nieuwe K.I. ver-
eniging op te richten. Voor dat doel wordt op zaterdag 5 mei a.s. een oprichtingsvergadering ge-
houden in zaal Wilhelmina.

De initiatiefnemers zeggen daartoe gedwongen te zijn omdat
1) op 1 juli as. de oude K.I.-vereniging (onder beheer van de Zuivelfabriek) ingevolge bepa-

lingen van het Landbouwschap een zelfstandige vereniging moet worden;
2) omdat een poging, die reeds eerder gedaan is en waarbij aansluiting bij het K.I.-centrum 

Noord-Limburg beoogd werd, slechts een zodanig resultaat heeft gehad dat hierbij een ge-
ring percentage veebezitters zijn aangesloten.

De initiatiefnemers stellen voor - behoudens wat op de oprichtingsvergadering hierover nog na-
der zal worden besloten - voorlopig de K.I. in Venray zelf uit te oefenen. Ook al om de eenheid 
tussen de Venrayse veehouders te bewaren. Het bestuur zal zich beraden of een concentratie in de 
toekomst nuttig of noodzakelijk zal blijken en zal dan al of niet met voorstellen dienaangaande op 
de algemene vergadering komen.

Peel en Maas, 22-06-1962; p. 3/6

Laatste woord over de K.I.?
De K.I.-geschiedenis - en zo mogen we dat alles toch wel noemen - gaat langzaam naar zijn 
hoogtepunt toe. 1 juli a.s. beëindigt de zuivelfabriek, waaronder tot heden in Venray de kunst-
matige inseminatie werd uitgeoefend haar werk, zulks op voorschrift van het Landbouwschap, en 
een andere nieuwe vereniging zal dan die taak moeten overnemen. De Zuivelfabriek, die 11 jaren 
geleden het initiatief tot de K.I. nam, sluit dan de boeken en gaat de zaak liquideren. Wie zal haar 
overnemen.

Het is intussen genoegzaam bekend, dat zich hiervoor twee groepen van veehouders hebben aan-
gemeld. De ene groep - zo’n kleine 250 man - wil samengaan met het K.I.-centrum Noord-Lim-
burg, dat in Horst gevestigd is, de andere groep - zo’n kleine 500 man - wil een zelfstandige Ven-
rayse vereniging oprichten.

Pogingen om te komen tot een en dezelfde mening tussen beide groepen zijn ondanks herhaalde 
pogingen op niets uitgelopen en zo is de situatie op het moment dat deze twee groepen ieder een 
vereniging op willen richten of zelfs al opgericht hebben. Wil de ene om foktechnische en econo-
mische redenen concentratie in heel Noord-Limburg, de andere - Nieuw Leven genaamd - is er 
voor voorlopig in Venray door te werken, zoals in het verleden en dan later nog eens goed te be-
kijken wat men nu feitelijk wel zal doen, De afgelopen elf jaren hebben de K.I. in Venray derge-
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lijke grote successen opgeleverd, dat het voor hen niet duidelijk is, waarom nu opeens al die re-
sultaten van nul en generlei waarde zouden zijn.

NIEUW LEVEN
is onlangs opgericht door - wat men gewoonlijk de oppositie noemt. Men heeft een vergadering 
opgeroepen, waar ruim 200 aanwezigen hun fiat uitspraken over de oprichting van een Venrayse 
K.I.-vereniging. Voorzitter Jenniskens gaf zaterdag j.l. ‘n kort resumé van wat het voorlopig be-
stuur van deze nieuwe vereniging allemaal heeft gedaan. Op de eerste plaats was er een huis aan 
huis actie voor leden die 480 leden opleverde.

Er zijn besprekingen gevoerd met verschillende instanties, zoals de Provinciale Commissie van 
Toezicht. die in deze kwestie het Landbouwschap moest adviseren. Men had daarbij kennelijk het 
gevoel dat in deze commissie sommige krachten tegen een K.I.-vereniging in Venray waren. Op 
de eerste plaats deugde bijv. het nieuwe reglement niet van deze vereniging, hoewel ze zowel 
naar de letter als naar de geest precies hetzelfde is als het model, dat het Landbouwschap gegeven 
heeft. Men wil dus nog heiliger zijn dan de Paus.

Op de tweede plaats heeft Ir. v. Wijck van deze Provinciale Commissie vorig jaar in een voor-
lichtingsvergadering van de Zuivelfabriek gesteld dat er in Venray maar een K.I.-vereniging zou 
worden toegelaten. Nu geeft diezelfde Provinciale Commissie wel toestemming voor twee vere-
nigingen, ondanks het feit dit gebleken is, dat de zgn. oppositie bijna tweemaal zo veel leden 
heeft als de „Horst-gangers”, zoals de anderen worden aangeduid.
Bovendien treedt ze nog discriminerend op want terwijl Horst toestemming krijgt om bijv. in 
Venray te insemineren, krijgt Nieuw Leven geen toestemming om zulks in Wanssum te doen, on-
danks het feit dat hier verschillende veehouders lid van Nieuw Leven zijn....

Hierover was met Voorzitter Jenniskens op de vergadering zaterdag j.l. alles behalve te spreken 
en men keurde dan ook goed dat het bestuur zich over deze „achterstelling” met het Landbouw-
schap heeft verstaan.

Een poging om deze zaak via het Kringbestuur der LLTB aanhangig te maken bij het hoofdbe-
stuur is tot heden mislukt, maar ook daar hoopt men nog eens deze bezwaren naar voren te bren-
gen.

LIQUIDATIE .
Toch was voorzitter Jenniskens er kennelijk van overtuigd dat we per 1 juli a.s. twee K.I.-vereni-
gingen in Venray zullen hebben. Dat maakt liquidatie van de bestaande alleen maar moeilijk. Met 
het ledenkapitaal zal het vanzelfsprekend wel gaan, omdat dit van en voor ieder persoonlijk is. 
Maar wat met de stieren zal gaan gebeuren is natuurlijk een andere kwestie. Er is al gebleken, al-
dus voorzitter Jenniskens dat degenen, die naar Horst willen, ook Venrayse stieren mee willen 
nemen. „Ze vertouwen schijnbaar dat Horster materiaal niet....” was zijn bondig bescheid, dat 
nogal hilariteit verwekte. Hier zal dus een oplossing voor gevonden moeten worden, maar welke, 
dat wist hij ook niet....

Voor de taxatie van de stieren zal in ieder geval de hulp ingeroepen worden van een onpartijdige 
- buiten-Limburgse - commissie.
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Voor het overige gaf de vergadering het bestuur machtiging om namens hen allen de liquidatie te 
leiden en de zaken over te nemen, terwijl ook het leden-kapitaal direct vanaf de Zuivelfabriek op 
de nieuwe vereniging kan worden overgeschreven.

K.I. TEN AFSCHEID
In zijn betoog noemde Voorzitter Jenniskens nog enkele cijfers over de K.I. in Venray over 1961. 
Ondanks een onkosten-cijfer van f 72.000,- was er nog een winst gemaakt van f 16.615,45, De 
stieren staan op de balans voor f 7238,75, de inventaris voor f 1235,80 en de vervoersmiddelen 
voor f 3600,-.

Aan leden-leningen heeft de bestaande K.I. een schuld van f 39.390.95 die met de winst over het 
afgelopen jaar zal stijgen tot f 56.000,- Ieder lid heeft ongeveer gemiddeld een tegoedschrijving 
van f 69,50.

Voorzitter Jenniskens noemde ook deze cijfers als een overtuigend bewijs dat in Venray een goe-
de K.I. mogelijk is, zonder dat dit kapitalen geld gaat kosten en met inseminatiebedragen, die 
voor iedere boer gunstig liggen.

In zijn slotwoord sprak hij dank voor de ondervonden hulp en medewerking en hij 
vertrouwde dat ook in de komende moeilijke periode ieder Venrayse veehouder het 
zijne er toe zou bijdragen in Venray een nieuwe en goede K.I.-vereniging mogelijk te 
maken.
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Peel en Maas, 05-10-1962; p. 1/12

Agenda jaarvergadering Zuivelfabriek „Venray”.- Jaarverslag 1961

Het bestuur van de Venrayse Zuivelfabriek heeft wederom een uitgebreid jaarverslag het licht 
doen zien, dat de algemene vergadering te behandelen krijgt. Dat op deze vergadering de oude 
traditie verbroken wordt en de pers hierop geen toegang heeft, mag ons toch niet beletten enige 
aandacht aan dit verslag te schenken.

1961 is een goed zuiveljaar geweest. Weliswaar steeg de melkproduktie met 1,8% (het aantal 
melkkoeien zelfs met 3,8 pct., tegen een teruggang van het aantal rundveebedrijven van 1,60 pct.) 
maar de overproduktie van melk- en zuivelprodukten drukte de markt. Dit had tot gevolg dat de 
gemiddelde melkprijs daalde tot 21,57 (van 22,24 in 1960) en ook dit jaar is nog steeds weinig 
soulaas te merken. Het aanbod van agrarische produkten blijft maar stijgen, terwijl de vraag prak-
tisch hetzelfde blijft. In 1961 werd bijv. 22 pct. meer melk geleverd dan waarvoor de garantie 
was vastgesteld.

Tegen de min-punten als teruglopen van het consumptiemelk-verbruik en vermindering van de 
export van boter, staan de plus-punten: groter gebruik van room en koffiemelk en veel groter ge-
bruik van boter en kaas. Uitbreiding van het verkoop-assortiment zal geboden blijven. Hoe de 
toestand was in de Venrayse zuivelwereld is het beste te lezen uit de verslagen.

Het aantal leden van de Zuivelfabriek neemt af. Begin 1961 waren er nog 998 leden, einde 1961: 
966. Het aantal koeien is echter gestegen tot 5000 en van 5,2 koe per lid gegroeid tot 5,4 koe. 
Ook de produktie per koe is gestegen en wel van 3240 kg tot 3595 kg. Dit had tot gevolg dat het 
gemiddeld aantal kg geleverd melk per lid steeg van 18.150 kg tot 19.538 kg. Het grootste aantal 
leden kwam aan deze leverantie, maar 300 leden kwamen nog niet aan de 10.000 kg per jaar, ter-
wijl er 15 zijn die meer dan 50.000 kg leverden.

BEDRIJF
Het personeel groeide aan tot 100 man. Aan terreinen en gebouwen gebeurde niets, maar ruim 
f 110.000, werd uitbetaald aan nieuwe aanschaffingen voor machines als karnkneder, koelinstal-
laties. Transportmiddelen vroegen ook een f 43.000, aan nieuwe aanschaffingen. Het bestuur 
waarschuwt bij dit onderdeel dat er uitbreidingsplannen op stapel staan zowel van de fabriek 
i.v.m. de stijgende melkaanvoer als van de apparatuur, waarbij b.v. de botermakerij en andere on-
derdelen vernieuwing en/of uitbreiding behoeven.

18 MILJOEN KG. MELK
verwerkte de Zuivelfabriek in 1961. De toename bedroeg t.o.v. 1960 bijna 7,65 pct., terwijl in 
Limburg en Brabant die stijging 7,5 pct. en de landelijke toename 1,8 pct. bedroeg.
Ook het vetgehalte is gestegen, zelfs van 3,367 in 1959 tot 3,715 in 1961.

Van de geleverde melk werd bijna 12 pct. verkocht aan het publiek (1,2 miljoen gulden); 5 pct, 
teruggeleverd aan de leden, 47 pct. verkocht aan de zuivelbond (3 miljoen gulden) en de rest ver-
werkt tot melkpoeder (6.5 miljoen kg.).
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De kwaliteit der melk is ook verbeterd. Behaalde in 1960 44 pct. der melk klasse I, in 1961 was 
dat 47 pct. Toch is het bestuur hierover niet tevreden omdat de kwaliteitsverbetering blijft onder 
het landelijk gemiddelde.

De verkoop van melk- en melkprodukten bracht op f 4,8 miljoen, waarbij speciaal opvalt hoe de 
flesverkoop stijgt. Werd in 1958 slechts 47,5 pct. van de melk en melkprodukten in de fles ver-
kocht, in 1961 was dat 63,8 pct.

De boterproduktie loopt iets terug. Werd in 1960 490.610 kg boter gemaakt, in 1961 was dat 
481.098 kg. Dat men hiervoor in 1960 nog f 3,637 per kg voor kreeg en in 1961 slechts f 3,482 
zal wel een van de redenen hiervoor zijn.

De kwaliteit van Venrays boter is goed en behaalt ruimschoots de eisen voor export. Zij bracht 
bijna f 1,7 miljoen op. Ook de melkpoeder produktie was van goede kwaliteit, maar ook hier 
werd minder verpoederd dan in 1960 (6,7 en 6,5 miljoen kg.).

OPBRENGST
Hogere melkaanvoer en de hogere kosten melkaanvoerkosten, alsmede hogere lonen deden de 
onkostenposten stijgen van 713.000 gulden tot 818.000 gulden. Ook per 100 kg geleverde melk 
een stijging, die hoewel niet verontrustend, toch wel beduidend is.

Door de leden werd in 1961 per 100 kg melk ontvangen (gemiddeld vetgehalte 3,715 pct.).
Prestatieprijs f  19,326 
Zuivelfonds f    2,346 
Melkprijstoeslag f      4,536  

          f  26,608

Reeds is uitbetaald f 3.153.432,55. Er resteert nog een bedrag aan onverdeeld melkgeld van 
f 271.370,23, wat betekent dat voor elke 100 kg melk nog f 1,51 wordt nabetaald. (Hiervan is in 
april reeds f 1,- betaald).

KWALITEITSVERBETERING
staat bij de Zuivelfabriek hoog aangeschreven. Via wedstrijden, cursussen, bijdragen aan fok- en 
controleverenigingen, maar ook door rechtstreekse voorlichting aan de leden hoopt men tot ver-
betering van de kwaliteit der aan te voeren melk te komen. Dat het inderdaad nog beter kan be-
wijst het feit dat men over het algemeen minder (1e) klasse melk heeft dan elders.

Toch kon het jaarverslag 61 leden met name noemen, wier melk de toets van alle kritiek kon 
doorstaan. Het verslag geeft verder een nauwkeurige opsomming van alles wat gedaan wordt om 
de kwaliteit op te voeren. De inrichting van melk- en spoellokalen heeft de volle aandacht en ie-
dereen kan hierover gratis inlichtingen krijgen. Voorlichtingsbijeenkomsten over dit onderwerp 
werden en worden gehouden. Melkcursussen o.a. georganiseerd in Blitterswijck, Leunen en Ys-
selstcyn. Het veescheren werd bevorderd evenals de runderhorzelbestrijding. De melkcontrole 
werd voortdurend uitgeoefend met de daarbij behorende eiwit-controle,

▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas42



VOORNAAMSTE PUNTEN
Als de voornaamste punten in 1961 voor de zuivelfabriek Venray noemt het verslag de invoering 
van het melk-ontvangen op zondag; de benoeming van de heer Fr. Geurts tot voorzitter van de fa-
briek; het begin van de Lollebeek-ruilverkaveling en de beëindiging van de K.I.-werkzaamheden 
door de fabriek.

Wie verwacht mocht hebben dat het jaarverslag iets meer dan de nuchtere cijfers ge-
geven zou hebben over de laaste periode van de K.I. - toen nog onder beheer en be-
stuur der fabriek - komt bedrogen uit. De 12 jaren K.I. verdwenen „roemloos” uit de 
boeken der fabrieken, terwijl de afsluiting van deze periode juist een goede gelegen-
heid geboden had om een kort en gedegen overzicht te geven van hoe de K.Ii in deze 
periode is gegroeid en wat de resultaten waren. Dat heeft men om de een of andere re-
den achterwege gelaten, hoewel o.i. hiermede een periode in onze rundveefokkerij is 
afgesloten, die voor de toekomst van enorm belang is.

Intussen toont de exploitatierekening over 1961 van de K.I. dat er goed gewerkt is. Met een le-
denlening van nog geen f  90.000: is een bezit opgebouwd van f 69.000,- en de winst over 1961 
bedroeg het lieve bedrag van bijna f 17.000,-

Dit is intussen allemaal al achterhaald en per 30 juni 1962 weer netjes verdeeld over de twee 
nieuwe K.I.-verenigingen, die het door de zuivelfabriek begonnen werk voortzetten.

Dit alles komt hedenavond op de jaarvergadering ter sprake, waarop het bestuur zal worden aan-
gevuld met de heren van Asten uit Ysselsteyn, J. Aerts uit Blitterswijck en H. J. van Rijswijck uit 
Veulen. Voor de raad van toezicht wordt in de vacature van wijlen v.d. Winkel, J. Janssen uit 
Veltum kandidaat gesteld.
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1963

Peel en Maas, 04-01-1963; p. 5/8

COOP. ZUIVELFABRIEK VENRAY - 20 milj. kg melk

Vorige week vrijdag werd aan de Zuivelfabriek ‘n mijlpaal bereikt; zij ontving nl. de 20 miljoen-
ste kg. melk in 1962.

Deze jaaraanvoer werd in de geschiedenis van deze coöperatie nog nimmer behaald.
In het jaar 1923 bedroeg de totale jaar-aanvoer 5 miljoen kg.; 25 jaar daarna - in 1948 - was deze 
gestegen tot 10 miljoen kg. per jaar; 12 jaar later - op 22 november 1960 - bereikte ze de 15 mil-
joenste kg. melk en thans dus de 20 miljoenste kg. melk in 1962.

De 20 miljoenste kg. melk werd geleverd door de Wed. H. Goumans, Moostdijk 7 te Ysselsteyn 
en werd aangevoerd door melkrijder H. Koonings, Ysselsteyn.

Het betreffende lid ontving een attentie in de vorm van een pakket zuivelprodukten,  hetwelk 
door het dagelijks bestuur en directeur persoonlijk aan dit lid werd overhandigd.
Ook het personeel en de melkrijders werden getrakteerd.

--------------
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In 1963 keurde de Algemene Vergadering goed dat de uitbetaling van de melkgel-
den aan de leden voortaan een week later zou plaatsvinden.

Ook werd besloten de bestaande melkontvangst verder te mechaniseren en auto-
matiseren. Met circulaire van 7 oktober 1964 werd de leden-veehouders medege-
deeld dat in verband hiermede een nood-melkontvangst in gebruik moest worden 
genomen en tevens werd verzocht tot nader order de melkbussen zelf te wassen. 
Voortaan diende dagelijks een bus te worden meegeleverd, voorzien van een rode 
band ter verkrijging van een beter overzicht op de aanvoerbaan en ter onderschei-
ding van de bussen van de verschillende leveranciers.
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DE MELKVLOED OVERSPOELT ONS
Wie van records houdt , die gaat bij de runderen in stal of weide. Dit is niet bedoeld als schimp-
scheut op sportliefhebbers; het is de letterlijke waarheid. Want bij ons voornaamste huisdier bele-
ven wij elke dag een nieuw record. De oorzaak is, dat het aantal runderen, en dan afgezien van de 
mestkalveren met name het aantal melkkoeien, voortdurend stijgt. Iedere dag opnieuw kan men 
zeggen: „Nog nooit in de geschiedenis is er op deze datum van het jaar zoveel melk aangevoerd 
en geproduceerd”.

De voorzitter van het productschap voor zuivel, ir. B. van Dam, wees er in zijn nieuwjaarsrede 
van 9 januari j.l. natuurlijk óók op. In het kalenderjaar 1962 steeg de hoeveelheid geproduceerde 
melk tot de recordhoogte van ruim 7,25 miljard kg., dat is meer dan 600 kg voor ieder Nederlan-
der, van zuigeling tot grijsaard. Het is een stijging met 5 pct t.o.v. 1961. Aan de fabrieken werd 
6.5 miljard kg aangevoerd; dat is een stijging van 6 Pct. De melkveestapel breidde zich uit met 
3,5 Pct en de produktie per koe verbeterde met bijna 1 pct.

Op zichzelf zou dat alles zeker reden tot verheuging geven. Maar de garantieprijs was f 28,10 en 
de gemiddelde opbrengst van alle melk, dus inclusief zuivelfondsuitkeringen en bijbetaling van 
f 4,- (alles per 100 kg) uit het Landbouw Egalisatiefonds, was slechts f 25,85, zodat er heel wat 
bij moest. Het gegarandeerde kwantum was overigens „slechts” 5.1 miljard kg. Intussen is de ga-
rantieprijs vervangen door ‘n richtprijs en het staat nog niet vast, wie van de onrendabele over-
vloed de zwaarste lasten zal krijgen te dragen, de consument of de staat.

ZUIVELZORGEN
Zoals wel vanzelf spreekt, blijkt ook de kaasproduktie alle records weer te hebben geslagen, doch 
de moeilijkheden bij de afzet waren vele. Men maakte 223.000 ton kaas, doch 17.000 ton daarvan 
kwam terecht bij het V.I.B. (Voedselvoorzienings- In- en Verkoopbureau) oftewel bij de rege-
ring. Het produktschap voor zuivel bezint zich nu op maatregelen om verdere uitbreiding van de 
kaasproduktie tegen te gaan.

Merkwaardig genoeg ging het bij de boter beter. Men maakte 101.500 ton (ook weer 5 pct. meer 
dan in 1961), maar op 1 januari 1962 lag er nog 14.000 ton in de koelhuizen zodat er 115.000 ton 
beschikbaar was. Boven verwachting was, dat men daarvan 97.000 ton heeft weten af te zetten 
(63.000 ton in het, binnenland en 34.000 ton elders). Niettemin zat er in oktober j.l. nog 31.000 
ton in de koelhuizen, thans nog 18.000 ton en dat is nog steeds teveel van het goede.

De afzet van melkpoeder en gecondenseerde melk herstelde zich, zij het niet in volle omgang 
Wat sinds jaren niet meer voorkwam is nu een feit: het V.I.B. heeft geen magere poeder meer in 
voorraad.

De teruggang in het verbruik van drinkmelk kwam schijnbaar tot stilstand. De gestegen omzet 
van koffiemelk herleidende tot gestandaardiseerde melk komen wij op ‘n verbruik van 186 kg per 
hoofd per jaar, wat ook in 1961 bereikt werd. Laat ons hopen, dat dit getal niet verder daalt.
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GEEN WOORD OVER DE MELK....
Te betreuren, doch wel te begrijpen, was dat ir. Van Dam geen woord wijdde aan de betreurens-
waardige stand van zaken t.o.v. de kwaliteitsregeling van de aan fabrieken aangevoerde melk. 
Doch dit is een grote chaos en een vraagstuk op zichzelf.

Zal de E.E.G. betere boter- en kaasprijzen mogelijk maken? Zal zij de afzet verruimen ? Ir. Van 
Dam was op dit punt zeer pessimistisch. Stellig zal 1963 ons de invoering van het E.E.G.-zuivel-
beleid brengen, maar voorlopig is daar weinig voordeel van te verwachten. Wij dachten een 
markt van 170 miljoen mensen te winnen, maar dat pakt anders uit. Italië hindert de boterinvoer. 
West-Duitsland hindert de invoer van poeder d.m.v, een heffingsstelsel, Frankrijk treuzelt lang 
met de opheffing van de kaasinvoercontingenten en België verhoogt zelfs de invoerheffing op 
kaas. Omdat wij driekwart van onze productie moeten afzetten in de E.E.G., is dat verre van aan-
genaam.

Ir. Van Dam stelde, dat in het Verdrag van Rome en de Resolutie van Stresa de bescherming van 
het inkomen van de boer (in dit geval dus van de veehouder) het uitgangspunt was voor de bepa-
ling van het landbouwbeleid.

STEDELING BETAALT
Wij leven nu in de overgangsfase en als men dan per se heffingen wil toepassen, dan dienen die 
gebaseerd te zijn op het prijspeil van de grondstoffen, dus veevoeders, kunstmest enz. alsmede op 
de pachtprijzen enz. Want dan is een eerlijke concurrentie mogelijk, d.w.z. dat hij het meeste ver-
dient, die het goedkoopste produceert.

Wat ziet men thans echter? Men baseert de heffingen op de prijzen van de eindprodukten, een 
systeem dat eindeloos geharrewar oplevert, omdat die prijs (zie ons eigen systeem) nauwelijks 
objectief vast te stellen is. De bedoeling is echter zeer duidelijk: men wil niet alleen de veehouder 
in het invoerende land doch ook de agrarische handel en de industrie aldaar beschermen. Zij krij-
gen dan immers tijd om zich aan te passen aan industrie. Aldus nivelleert men echter het concur-
rentievermogen van de uitvoerende lidstaten. Dat dit absoluut niet in het belang is van de consu-
ment, ziet men nog te weinig in.

Ronduit gezegd: men laat de stedeling betalen voor de verouderde en ondoelmatige produktieme-
thoden in de landbouw in zulke importerende landen. Dat daarentegen niet meer protesten opklin-
ken, juist van de zijde der consumenten, komt doordat men dit spel niet doorziet. Op dit punt ge-
komen zijnde, kunnen wij echter terugkeren naar eigen land. Ook daar is nog wel wat te doen.

DE CHAOS TEGEMOET
De voorzitter van het produktschap voor zuivel ziet de toekomst met grote zorg tegemoet. Ook in 
1963 zal de melkproduktie vermoedelijk weer aanzienlijk stijgen, men schat van 3 pct. Daarvan 
komt één procent voor rekening van de verbeterde produktie per koe en twee procent voor reke-
ning van het grotere aantal koeien. Dan zal er zo'n 200 miljoen kg melk meer voortgebracht wor-
den, een plas waaraan niemand behoefte heeft.
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Nu moet men goed bedenken, dat de invoerende E.E.G.-landen (Duitsland en Italië dus) doch 
Frankrijk evenzeer, alles op alles zetten om óók tot een „doelmatige produktie en verwerking van 
melk” te komen.

Dat betekent, dat men daar de produktie zeer drastisch zal zoeken te verhogen.... Er is nu al een 
Europees melkoverschotvraagstuk; de achtergebleven gebieden buiten beschouwing latende kan 
men zelfs spreken wan een wereldprobleem. Aldus rennen de E.E.G.-landen, verblind door eigen 
belang de volledige zuivelchaos tegemoet.

Nog enkele jaren kan men het spelletje voortzetten van de hoge prijzen binnen de eigen grenzen 
en de uitvoer-tegen-afbraakprijzen van het overschot, maar weldra zal men zelfs dat overschot 
niet meer kwijt kunnen. Wij zien dus, dat de overgangsfase van de E.E.G. ook wel bizarre econo-
mische dwaasheden te zien geeft.

MELKSTROOM INDAMMEN?
Niettemin weet ieder best, wat er moet geschieden. De dwaze melkstroom moet ingedamd wor-
den. Miljoenen twijfelachtige stukken weiland zouden als bouwland rendabeler zijn dan thans, als 
men maar de geëigende maatregelen nam. De Groninger bouwboeren moeten vruchtwisseling 
toepassen om de graanteelt in stand te kunnen houden. Peulvruchten, vlas en koolzaad zouden 
prima passen, doch ze zijn niet rendabel. Dus gaat men kunstweiden aanleggen en melkvee hou-
den. En de melkstroom zwelt aan.
De gemengde bedrijven leggen bijna alles in gras, omdat de melk een vaste prijs opbrengt. Het 
gevolg is hetzelfde. Zo is er nog veel meer.

De hoofdoorzaak van al deze misstanden is, dat wij er niet in slagen binnen EEG-verband al onze 
agrarische producten tegelijk aan passende regelingen te onderwerpen. Zoals vanzelf spreekt zal 
een zekere mate van autarkie gewenst zijn om de landbouwers ‘n bestaan te waarborgen. Maar 
wij zijn het nog niet eens over de mate van deze autarkie en over de wegen die wij daartoe zullen 
bewandelen. Zo kiest men tijdelijke oplossingen voor allerlei producten en er onstaan bizarre 
wanverhoudingen, die weldra miljarden gaan kosten. Het mag dan waar zijn, dat men binnen de 
EEG niet plotseling de eigen landbouw aan de volle concurrentie der andere landen kan blootstel-
len, men zal toch moeten inzien, dat het uitschakelen van deze concurrentie bijzonder ongezond 
is en tot wanverhoudingen aanleiding geeft.

Conclusie: onze veehouderij staat voor een paar moeilijke jaren en de sombere visie van de voor-
zitter van het productschap was waarschijnlijk zeer gerechtvaardigd. De troost, dat moeilijke om-
standigheden het vernuft scherpen en de efficiency bevorderen is voor onze veehouders een bij-
zonder schrale.
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UITBETALING VAN MELK NAAR KWALITEIT

In het afgelopen voorjaar heeft de minister van Landbouw aan het Landbouwschap advies ge-
vraagd over enkele punten in de huidige regeling van de uitbetaling naar kwaliteit van de melk 
die de veehouders afleveren aan de zuivelfabrieken.

Na een uitvoerig overleg tussen de overheid en het georganiseerde bedrijfsleven is in 1955 geko-
zen voor een vrijwillige aansluiting van de zuivelfabrieken bij de regionale organen voor melkhy-
giëne, die toen in diverse gebieden waren opgericht. Tevens werd het Centraal Orgaan voor 
Melkhygiëne in het leven geroepen, dat zorgde voor de nodige coördinatie inzake de voorschrif-
ten en richtlijnen gaf aan de regionale organen.

Hoewel met deze opzet in de afgelopen jaren zeker vooruitgang is geboekt, wil het Landbouw-
schap ‘n „sluitstuk” op deze regeling aanbrengen.
Het Landbouwschap wil de minister voorstellen, dat in de naaste toekomst de melkprijstoeslag uit 
‘t Landbouw-Egalisatiefonds (de zgn. L.E.F.-toeslag) slechts aan die veehouders zal worden uit-
gekeerd, die hun melk afleveren aan een fabriek welke ten genoege van de overheid aantoont de 
melk naar kwaliteit uit te betalen.

Dit moet dan geschieden volgens richtlijnen van het Centraal Orgaan of volgens voorschriften die 
door dit orgaan zijn goedgekeurd.
Verder had de minister advies gevraagd over de uitvoering van de regeling, met name over de 
wijze van voorlichting aan de veehouders, de bedrijfsinspecties en de verrekening van de uitge-
keerde toeslagen en de toegepaste kortingen.

Over de inhoud van zulk een regeling moet thans overleg worden gepleegd en daarom heeft het 
ministerie van Landbouw een werkgroep samengesteld, bestaande uit een afvaardiging van het 
ministerie, van het Landbouwschap en van het Centraal Orgaan. Deze werkgroep is dinsdag 18 
juni geïnstalleerd.
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MELKPRODUCTIE IN VENRAY  bleef ook in 1962 stijgen
jaarverslag 1962

Het jaarverslag van de Zuivelfabriek Venray laat een dalend aantal leden zien: begin 1962: 966 
leden, einde 1962: 946 leden, maar de melkaanvoer heeft hiervan niets te lijden. Integendeel, die 
steeg t.o.v. 1961 met bijna 12 % tot ruim 20 miljoen kg. Landelijk steeg de melkaanvoer met 
ruim 5 % zodat dus Venray wel een uitschieter laat zien. Tegen een landelijke stijging van het 
vetgehalte van 3,791 op 3,824 liep het vetgehalte bij de Venrayse melk terug van 3,715 op 3,703.

WAAR BLIJFT DE VENRAYSE MELK?
Van de 20,1 miljoen kg. melk wordt 55 pct. doorverkocht aan de Zuivelbond, 10 pct, verkocht in 
Venray, 4 pct. teruggeleverd aan de leden en 31 pct, verwerkt tot melkpoeder.

Venray zelf consumeert dus 2 miljoen kg melk, waarvan 68.5 pct. in flessen. Een en ander bracht 
ruim 1,3 miljoen gulden op. Opvallend is de stijging van het „flessenprodukt”. In 1959 was 55 
pct. in flessen verpakt nu is dat getal opgelopen tot 68,5 pct. Dat betekent dat alleen al 1.765.621 
flessen nodig waren om Venray in 1962 van melk te voorzien.

Het meest wordt in fles gekocht: gesteriliseerde en gepastauriseerde melk, havermoutpap, koffie-
melk en karnemelksepap. De omzet van deze melkverkoop steeg t.o.v. 1961 met bijna 16.000 kg, 
de opbrengst met bijna 53.000 gulden.

In totaal bracht de Venrayse melk 5.3 miljoen gulden op ofwel 10.4 pct. meer dan in 1961. De 
stijging van de melkaanvoer met 12 pct. is dus niet geheel opgevangen door hogere inkomsten. 
Datzelfde beeld toont ook de grotere boterproduktie. Werd in 1961 bijna een half miljoen kg bo-
ter geproduceerd (opbrengst 1.7 miljoen) in 1962 was het ruim 600.000 kg (opbrengst 2 miljoen). 
Dat betekent dat men in 1961 f 3,482 per kg ontving, in 1962 maar f 3,465. De melkpoederpro-
duktie liep iets terug nl. van 6.5 miljoen kg melk op 6.1 miljoen.

KWALITEIT
In gunstige zin is de kwaliteit van melk gestegen. Werd in 1961 47 pct. der aangevoerde melk als 
klasse I beoordeeld, in 1962 kon 61 pct. als zodanig gehonoreerd worden. Stond in 1961 21 pct, 
in klasse II, in 1962 was dat 17 pct. In klasse III daalde het percentage van 32 op 22. De gemid-
delde kwaliteitstoeslag per 100 kg kon dan ook stijgen van 15 op 39 cent. Desondanks blijken de 
leden in 1962 per 100 kg melk slechts f 25,568 ontvangen te hebben tegen f 26,501 in 1961.

Wellicht dat de post onverdeeld melkgeld f 269.392,99 of f 1,34 per 100 kg melk nog enig 
soulaas brengt. Uit de agenda is niet uit te maken of voor de uitbreiding van de fabriek iets van 
dit overschot gereserveerd wordt. Men wil nl. de botermakerij, melkinrichting, stalling, melkont-
vangst, laboratorium, werkplaats, kantine en kantoor belangrijk uitbreiden. Toch is al in 1962 het 
nodige geïnvesteerd, nl. voor ‘n bedrag van f 214.000,-. Een nieuweflessen-spoelmachine, vul- en 
sluit-machine, melkbewaartanks, roomzuurtank en vrachtwagen zijn de uitschieters.

▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas51



De balans toont verder aan dat de onkosten langzaam stijgen (met bijna 16 pct.) en ook de miljoe-
nengrens gaan naderen. Hiervan zijn f 660.000 loonkosten!

Over al deze cijfers zullen de leden zich heden in ‘n algemene jaarvergadering moeten beraden en 
het saldo 1962 moeten bestemmen. Daarnaast zijn Chr. Broekmans uit Oostrum, G. Jenniskens 
uit Leunen en P. Rambags uit Castenray herkiesbaar als bestuursleden en H. Janssen Venray her-
kiesbaar als lid van de Raad van Toezicht. De heer J., Loonen zal het zuivelbeleid en de zuivelpo-
sitie op deze vergadering bespreken.
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1964
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Met circulaire van 13 augustus 1964 werden de leden-veehouders ervan in kennis 
gesteld dat het scheren van melk- en jongvee vanwege de fabriek werd beëindigd, 
omdat inmiddels steeds meer leden over een eigen veescheermachine beschikten.

In 1964 startte de fabriek met de verkoop van aluminium melkbussen in plaats van 
vertind ijzeren, die echter pas in gebruik konden worden genomen als de nieuwe 
melkontvangst-apparatuur in gebruik zou worden gesteld. Dit was in november 
1964.

In 1964 werd de bestaande stationaire melkontvangst opnieuw gemoderniseerd 
door een komplete automatische installatie met kiepinrichting, voorstortbak, weging 
en monsterkast. Bedrag  f 70.000,--. Ook werd een nieuwe melkbussenreinigings-
machine in gebruik genomen ad 
f 40.000,--.

113   Twee melkcentrifuges werden vervangen door modernere. Prijs f 47.500,--.

De koelcapaciteit werd belangrijk uitgebreid door plaatsing van een zgn. ijswater-
koelinstallatie,  f 50.000,--.

Ook de apparatuur op het kantoor behoefde uiteraard nu en dan moderniseringen. 
Aangekocht werden elektrische telmachines, schrijfmachines, formulieren-vouwma-
chine, enveloppen-sluitmachine, fotokopiëerapparaat en frankeermachine.

In 1964 werd de melkpoederfabrikage op ons bedrijf om bedrijfsekonomische rede-
nen beëindigd. Deze melkpoeder-fabrikage was begonnen in 1943.

In 1964 en 1965 was er reeds veel overleg in vergaderingen van Bestuur en Raad 
van Commissarissen over een op handen zijnde belangrijke uitbreiding van de fa-
briek, welke plannen ook op de jaarlijkse Algemene Vergadering uitvoerig ter sprake 
kwamen.
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P. KERSTEN jubileerde.....

In verband met zijn 40-jarig dienstjubileum bij de Coöp. Zui-
velfabriek „Venray” had P. Kersten, vergezeld van zijn echt-
genote, een hartelijke en waardige huldiging in ontvangst te 
nemen van het dagelijks bestuur der fabriek, directeur, perso-
neel en gepensioneerde oud-collega's.

Namens het bestuur van de fabriek richtte vice-voorzitter J. v. 
Dijck zich tot de jubilaris met woorden van hulde, dank en 
waardering voor zijn toegewijde arbeid en trouwe plichtsver-
vulling.

Hij stelde de jubilaris en diens gepensioneerde vrienden tot 
voorbeeld -voor het huidige personeel, daarbij de hoop uitspre-
kende dat in de toekomst meerderen een dergelijk jubileum 
zullen mogen herdenken.

Als blijk van waardering bood de heer van Dijck de jubilaris 
een jubileumgeschenk onder couvert aan.

Namens de Kon. Nederlandse Zuivelbond te Den Haag, werd de robijnen jubilaris de personeels-
medaille van verdienste in zilver overhandigd met de daarbij behorende officiële oorkonde.

Directeur de Kroon sprak de jubilaris toe, mede namens de gehele fabrieksgemeenschap en sloot 
zich gaarne aan bij de huldeblijken van het bestuur. Hij prees hem om zijn bescheidenheid en re-
leveerde in korte trekken enkele bijzonderheden uit het verleden en de werkzaamheden van de ju-
bilaris.

In zijn functie als melkweger heeft de heer Kersten in deze 40 jaren in totaal 380 miljoen kg. 
melk ontvangen.

De heer de Kroon dankte hem voor zijn collegialiteit en onderstreepte zijn woorden van waarde-
ring door ook Mevr. Kersten een bloemenruiker aan te bieden.

Namens de personeelsvereniging sprak voorzitter van Dommelen woorden van felicitatie tot de 
jubilaris. Als blijk van waardering werden de jubilaris en echtgenote sigaren en bonbons aange-
boden.

Namens de gepensioneerde oudkollega's sprak A. Gielens. Deze noemde de prettige samenwer-
king welke steeds werd ondervonden en onderstreepte de veelzijdigheid van de jubilaris in zijn 
werken.
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Nadat ook de heer Ballussen als bedrijfsassistent in hartelijke bewoordingen de jubilaris had toe-
gesproken bracht de heer Kersten dank aan allen voor alles wat hij mocht ontvangen en de woor-
den van hulde en waardering welke tot hem en zijn echtgenote werden gericht. Speciaal dankte 
hij bestuur en directie voor de ontvangen medewerking gedurende de laatste jaren, waarin zijn 
gezondheidstoestand hem enigszins handicapte. Een receptie besloot de huldiging.
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Afleveren van melk anders dan aan de fabriek
Het blijkt dat er nog steeds veehouders zijn, lid van de Coöp. Zuivelfabriek, die melk verkopen 
rechtstreeks aan consumenten en/of aan bakkers en ander soortige bedrijven. Wij bedoelen hier 
het regelmatig afleveren van melk aan de burgerij en anderen, dus niet een individueel geval van 
hulpverlening voortvloeiende uit burenplicht enz., waar vanwege de fabriek of een slijter niet 
wordt verkocht.

In een der laatst gehouden bestuursvergaderingen is dit onderwerp wederom ter sprake geweest; 
besloten werd de leden door middel van een circulaire er nogmaals op te wijzen dat de melkver-
koop aan de burgerij om verschillende redenen verboden is en dat daaraan bovendien voor de 
veehouders meerdere consequenties verbonden zijn. In dit verband zijn de hierna volgende pun-
ten voor u van belang:

1. Melkverkoop aan de burgerij is verboden krachtens het lidmaatschap van de fabriek; in de sta-
tuten is bepaald dat de leden alle op hun bedrijf gewonnen melk ter verwerking naar de fabriek 
moeten leveren met uitzondering van die welke nodig is voor gebruik in eigen gezin of bedrijf.

2. Melkverkoop aan de burgerij is eveneens verboden krachtens voorschrift van de Keurings-
dienst van Waren alsmede van het Productschap voor Zuivel.
De keuringsdienst van waren is hierin streng, zulks i.v.m. de volksgezondheid; wanneer ten deze 
een proces-verbaal wordt opgemaakt, zal de betreffende veehouder dan ook een niet geringe boe-
te krijgen en niet zelden wordt dit vonnis gepubliceerd.

Het Productschap voor zuivel houdt hierop eveneens toezicht, omdat alléén de veehouders, die in 
't bezit zijn van een z.g. burenplichtvergunning, gerechtigd zijn tot het afleveren van melk recht-
streeks aan consumenten; in ons gebied is thans geen enkel lid meer in ‘t bezit van zo’n vergun-
ning.

3. Melkverkoop aan de burgerij heeft voor de veehouders, als leden van de fabriek, ook direkte en 
indirekte financiële nadelen:

- over de melk die aan de burgerij geleverd wordt, ontvangt u geen bijbetaling i.v.m. de richtprijs 
en uitkering uit het zuivelfonds, welke bedragen - zoals u weet - thans zeer belangrijk zijn.

- consumptiemelkverkoop door de veehouders doet de verkoop per melkbezorger of slijter in zijn 
betreffende wijk of kerkdorp dalen bij gelijkblijvende kosten, waardoor het rendement van die 
verkoop geringer wordt;

- over elke liter melk, door de fabriek verkocht, wordt uit het Zuivelfonds een aanzienlijke toe-
slag ontvangen, welke toeslag wij vanzelfsprekend moeten missen over die melk die veehouders 
aan de burgerij afleveren;

- u haalt zich tenslotte veel last op de hals met de melkverkoop aan huis met alle gevolgen van 
dien en of u er iets aan verdient, is nog lang niet zeker; u ontvangt van de fabriek immers ‘t gehe-
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le jaar door slechts een voorschotprijs; na afloop van ‘t boekjaar wordt - los van bovengenoemde 
overheidsuitkeringen - de nabetaling vastgesteld.

Uit het voorgaande blijkt dat de veehouder door melkverkoop aan de burgerij een drie-voudige 
overtreding begaat en dat hij hierdoor beboet kan worden door de fabriek, de keuringsdienst van 
waren en het produktschap voor zuivel.
Daarbij komen dan nog de financiële nadelen, zoals eerder omschreven.

De veehouder die melk aflevert, anders dan aan de fabriek, is bovendien niet solidair met de an-
dere veehouders, die zulks nièt doen.

Er zijn, zoals u weet, veel regelingen getroffen om de veehouder een zo hoog mogelijke melkprijs 
uit te betalen, terwijl er van Overheidswege bovendien een richtprijs voor de melk wordt vastge-
steld.

Zoals U bekend is, heeft door de Overheid een zeer belangrijke bijpassing op de melkgelden 
plaats teneinde die richtprijs te bereiken.

Hiertegenover mag van alle veehouders verlangd worden, dat zij de - in hun belang gegeven - 
voorschriften niet doorkruisen en dat zij zich allen gezamenlijk aan die voorschriften houden.

Daarom adviseren wij u: handel volgens de hiervoor gegeven richtlijnen, al had u hierover tot nu 
toe misschien een andere mening.

De zuivelfabriek meent er goed aan te doen, tot slot, niet te verzwijgen, dat het hun bekend is, dat 
de leden, die nog melk afleveren, anders dan aan de fabriek, vooral woonachtig zijn in de kom 
der kerkdorpen en in het bijzonder in de Maasdorpen en Overloon.

Degenen, waarop het besproken onderwerp van toepassing is, vragen wij dringend, met het onge-
oorloofde gebruik te breken.
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Peel en Maas, 13-11-1964; p. 1/12

Melding 60 jr. jubileum van zuivelfabriek „Venray” - Jaarverslag 1963

Op 2 januari 1965 bestaat de Coöp. Zuivelfabriek „Venray” zestig jaren. Met die zin besluit het 
uitgebreide jaarverslag over 1963, dat de leden van deze fabriek, tezamen met een luchtfoto van 
dit enorme complex, ontvangen hebben. Over de waarde van een dergelijk verslag 10 maanden 
nadat het boekjaar verlopen is, zullen we niet praten, maar ons alleen houden aan de cijfers en-de 
op en aanmerkingen in dat verslag verwerkt.

EEN HALF MILJOEN PER WEEK
1963 zal de geschiedenis in gaan bij onze zuivelfabriek, niet alleen als een betrekkelijk nat jaar, 
maar ook als het jaar dat voor het eerst meer dan een half miljoen kg, melk per week ontvangen 
werd. Het beste teken, dat de melkaanvoer bij de Venrayse fabriek nog gestaag toeneemt. In 1963 
liefst met 11,3 pct., terwijl de melkaanvoer in het zuiden des lands slechts 3,2 pct. toenam en lan-
delijk zelfs een daling vertoonde van 3,2 pct. De melkplas, die de Venrayse fabriek te verwerken 
krijgt is van 14,5 miljoen kg in 1959 gestegen tot 22 miljoen in 1963, wel een troef, die op tafel 
gegooid zal worden als de plannen voor concentratie die thans bestudeerd worden, verwezenlijkt 
moeten worden.

Waar komt nu al die melk vandaan?
Terwijl het aantal melkveehoudersbedrijven afneemt (van 946 tot 926) stijgt het aantal koeien nl. 
van 6367 in 1962 tot 6419 in 1963.
En terwijl een koe in 1962 nog maar gemiddeld 3157 kg melk voortbracht, steeg haar produktie 
in 1963 tot 3485 kg. Grotere opbrengsten per koe dus en grotere opbrengst per bedrijf (van 
21.799 kg tot 24.720 kg.).

KWALITEIT
Aan de kwaliteitsverbetering van Venray’s melk wordt veel gedaan.
Liefst 64 pct. der aangevoerde melk kon de hoogste eisen doorstaan, 18 pct, werd in klasse 2 ge-
klassificeerd, maar nog altijd moest 14 pct. in klasse 3 worden ondergebracht en 4 pct. zelfs in 
klasse 4, met gevolg dat voor deze melk een stuk minder werd uitbetaald. Feit is echter dat de 
Venrayse melkleveranciers in Limburg en Brabant geen slecht figuur slaan.

WAAR BLIJFT VENRAY'S MELK?
Bijna 62 pct. van deze miljoenen plas wordt doorverkocht aan de Zuivelbond, die o.m, zorgt voor 
verdere distributie in den lande.
Slechts 8 pct. wordt verkocht in Venray en omgeving, terwijl ruim 4,5 pct. teruggeleverd wordt 
aan leden-melkleveranciers en 25,5 pct. verwerkt wordt tot melkpoeder.
Venray zelf consumeert aan melkprodukten zo om en nabij de 2,3 miljoen kg. of in geld omgezet 
voor 1,4 miljoen gulden.

De voornaamste en opvallende cijfers uit dit verkoopprogramma zijn: 
Losse melk 560.000 kg
Gepast, melk 420.000 flessen
Gester. melk 470.000 flessen
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Karnemelksepap 123.000 flessen
Yoghurt 281.000 flessen
Koffiemelk 154.000 flessen
IJs     2.000 kg
Boter   31.000 kg
Margarine   44.000 kg

De slagzin: met melk meer mans doet ook hier opgeld, want in 1962 werd „maar” 2,2 miljoen kg 
gekocht voor f 1,3 miljoen.

Er werd op Venray’s fabriek minder boter geproduceerd t.w. 562.000 kg. tegen 602.000 kg in 
1962, maar ze bracht per kg wel iets meer op nl. f 3.552 tegen f 3.465 in 1962. Ook werd er iets 
minder melkpoeder verwerkt. Het aantal kg, daalde van 6,1 miljoen tot 5,7 miljoen.

f 3,- MEER
Die cijfers mogen dan allemaal heel mooi zijn, uiteindelijk vragen de leden, wat ze voor al die 
geleverde melk nu wel in het handje krijgen. Welnu bij het intussen ook weer gestegen vet-per-
centage van 3.703 op 3.712 pct. is de opbrengst van 100 kg in 1963 f 28.794 geworden tegenover 
f 25.589 in 1962. Ruim f 3,- meer per 100 kg en dat is belangrijk meer dan de leden de laatste 3 
jaren ontvangen hebben.

f 8,3 MILJOEN
f 8,3 miljoen is de omzet geweest van deze coöperatie, waarbij opvalt dat de onkosten post, nu 
ook de miljoen overschreden hebben en 8,7 pct. hoger waren dan in 1962, De toename van de 
melkaanvoer met 11,31% is daar natuurlijk niet vreemd aan.

Zo’n kleine 4 ton melkgeld is nog niet verdeeld en de vergadering van vrijdag 13 november zal 
o.m. hier de bestemming van bepalen.

Deze zal trouwens de gehele balans goed moeten keuren, die weinig opmerkelijke dingen in 1963 
laat zien afgezien van de automatisering van de melkontvangst en de ver  vanging van de bussen-  
spoelmachi  ne,   alsmede de aankoop van 3 electro bestelwagens. Maar, zo waarschuwt Directeur 
Kroon, de voorbereidingen tot uitbreiding van de fabriek zijn afgesloten en op de komende verga-
dering komen wellicht de financiële consequenties daarvan ter tafel. Of de twee ton reserve daar 
voldoende voor zijn, is nog niet bekend.

Trouwens in deze vergadering zal ook de beëindiging van de melkpoe  derfabricage   ter sprake ko-
men, iets wat de leden ook na aan het hart ligt.

OORKONDEN
Deze vergadering brengt verder
nog iets nieuws. Hierop worden namelijk de 13 veehouders onderscheiden die in 1963 26 maal 
hun melk in klasse 1 vermeld zagen. Dat zijn
de heren Arts, Claessen, v.d. Munckhof en Peters uit Ysselsteyn. Cornelissen uit Overloon, Di-
reks en Verheyen uit Oostrum Ewals en Mulder uit Veulen, Heidens en Vogelzanghs uit Leunen, 
het Landgoed E Geysteren en G. Rutten uit Wanssum.
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Verder vermeldt de agenda de herverkiezing van de bestuursleden A. Poels uit Merselo, M. Poels 
uit Overloon en G. Rutten uit Wanssum.
In de vakature Rieter uit Maashees wordt voorzien door A. Bloemen.
De heer Loonen is herkiesbaar als lid van de Raad van Toezicht.
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1965
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De verkoop van vertind ijzeren bussen werd gestaakt in maart 1965, daar hiernaar 
praktisch geen vraag meer was.

De melkaanvoer aan de fabriek werd steeds groter zodat de melkontvangst en de 
melkonvangstinstallatie deze niet meer in een redelijke tijd van de dag kon ontvan-
gen.

De zogenaamde Rijdende Melkontvanqst-auto (R.M.O.) was in opkomst en naar 
verwacht kon worden had dit systeem de toekomst. In het Bestuur en de Raad van 
Toezicht werd op 2 juni 1965 besloten een Rijdende Melkontvangst-auto aan te 
schaffen en deze werd aangekocht in augustus 1965. Deze R.M.O. zou met ingang 
van het nieuwe melkrij-jaar mei 1965 gaan rijden in Vredepeel en Ysselsteyn-
Noord.

Zo gemakkelijk ging het evenwel niet. Ondanks de uitvoerige informatie aan de le-
den, ontmoette dit systeem grote weerstand bij de boeren, in hoofdzaak omdat zij 
dan de bussen zelf dienden te wassen; men bedenke dat er toen praktisch nog 
geen zogenaamde koeltanks waren. Er werd van de leden een 18-tal lijsten ontvan-
gen met daarop voorkomende 235 handtekeningen.. De kop van elke lijst had de 
volgende tekst:

"Ondergetekenden wensen binnen 14 dagen een protestvergadering
"aangaande Rijdende Melkontvangst".

Het bestuur voldeed uiteraard aan bovengenoemd verzoek, reden waarom alle le-
den van de Vereniging tot een buitengewone Algemene Vergadering werden opge-
roepen. Deze werd gehouden op 28 april 1966. Er waren 353 leden aanwezig.

De R.M.O. werd in z'n algemeenheid bij stemming afgewezen, doch tevens werd 
besloten op verzoek van de leden van Vredepeel dat deze wel in hun dorp zou 
gaan rijden en er werd besloten dat deze niet zou gaan rijden in Ysselsteyn-Noord.

De vergoeding voor ondermeer het zelf wassen der bussen werd vastgesteld op f 
1,-- per 100 kg melk, overeenkomstig het voorstel van het bestuur.

105   De leden konden het melk-vaatwerk dat zij in verband met de R.M.O. zouden aan-
schaffen, te weten 200 liter verrijdbare melkbussen, door de fabriek laten financie-
ren tot een bedrag van f 1.500,--.

De prijs van de eerste R.M.O. in 1965, Mercedes Benz chassis f 27.000,-- met 
8.000 liter tank. en ontvangstapparatuur f 55.000,--. zie foto’s in de bijlage

In de loop der jaren werden er meerdere Trucks met rijdende melkontvangstappa-
ratuur aangeschaft.

De apparatuur in de werkplaats en garage werd bij de tijd gehouden, waarvoor 
technische apparatuur diende te worden aangeschaft zoals draaibank, boormachi-
nes en diverse lasapparatuur.
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In 1965 werd de voormalige fabriekswoning aan de Oosterthienweg te Oostrum 
aan de schoonzoon van de oud-botermaker Th. Versteegen verkocht.
Het achterste deel van de tuin zou nadien aan de gemeente voor woningbouw, 
worden overgedragen.

In 1965 werd een retourprodukten-koelcel voor de melkverkopers gerealiseerd in 
de oostzijde van de remise.



Peel en Maas, 29-10-1965; p. 11/22

Jaarverslag van de Coöp. Zuivelfabriek Venray
De Coöp. Zuivelfabriek Venray heeft haar jaarverslag 1964 doen verschijnen. Daaruit blijkt dat 
1964 een goed „melkjaar” is geweest, waarvan zeker de Venrayse leden hebben geprofiteerd, ook 
al doordat de richtprijs van 31 cent met 1 cent per kg op die Venrayse fabriek overschreden werd.

Record-opbrengsten zowel wat het aantal geleverde kilogrammen melk betreft als de opbrengst 
van de verkopen (7,6 miljoen) kenmerken dit voorbije jaar.

Het ledental van de Coöp. Zuivelfabriek Venray liep terug van 926 leden in 1963 tot 865 in 1964. 
Maar het gemiddeld aantal koeien per lid steeg in dezelfde periode van 7,1 op 7,9, zodat het aan-
tal koeien in 1964 6760 bedroeg, tegen 6419 in 1963. Ook het aantal kg. melk per koe steeg. In 
1964 werd gemiddeld per koe geleverd 3546 kg melk, terwijl dit gemiddeld bedrag in 1963 3485 
kg was,

Ondanks minder leden dus een steeds stijgende aanvoer van melk. Het onderstaande staatje geeft 
daarvan een duidelijk voorbeeld: 

1960 16.700.000 kg. geleverde melk
1961 18.000.600 
1962 20.000.000 
1963 22.400.000 
1964 24.000.000

Terwijl landelijk de melkleverantie terug liep, steeg die in het Venrays melkgebied in 1963 met 
bijna 11,5 pct. en het afgelopen jaar met meer dan 7 pct.

Uit het jaarverslag blijkt ook duidelijk dat de veehouders grotere eenheden vee gaan houden. Het 
aantal leden dat minder dan 10.000 kg melk per jaar levert daalt, maar de groep, die meer dan 
10.000 kg melk levert stijgt. Zo is de groep, die meer dan 50.000 kg levert van 350 in 1962 opge-
lopen tot 450 in 1964.

24 MILJOEN KG MELK
Wat gebeurde er nu met de 24 miljoen kg melk, die Venrayse koeien in 1964 leverden. Hiervan 
verkocht de zuivelfabriek ruim 75 pct, aan de Zuivelbond. Bijna 9 pct. hiervan werd in Venray en 
omgeving verkocht en bijna 3 pct. ging terug naar de leden. Tot melkpoeder werd bijna 13 pct. 
van dit miljoenengetal verwerkt.

De verkoop van de geleverde melk aan de Zuivelbond bracht f 5.8 miljoen op, d.w.z. iets meer 
dan 76 pct. van het totale verkoopbedrag. Die van de verkopen aan het Venrayse publiek (8,6 
pct.) f 1,7 miljoen of bijna 22 pct. van het totale verkoopbedrag. Het is dus logisch dat men alles 
doet om deze laatste omzet te verhogen. Dat is ook gelukt. Ten opzichte van 1963 nam die ver-
koop toe met 1,7 pct. en dat terwijl landelijk de verkoop terugliep, zelfs met 1,5 pct.
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Voor deze verkoop waren nodig liefst 2 miljoen flessen, De verkoop van melk en melkprodukten 
in flessen is dan ook beduidend toegenomen.

Was dat percentage in 1961 nog geen 64 pct., in 1964 liep het tegen de 78 pct. Desalniettemin 
wordt nog altijd een half miljoen kg melk los verkocht en is deze losse verkoop een van de pei-
lers van de totale verkoop, zoals ook gepasteuriseerde en gesteriliseerde melk, de yoghurt en de 
koffiemelk, alsmede boter, bij welke produkten men komt tot ver over een ton omzet.

De boterproduktie - het vetgehalte daalde van 3,712 op 3,698 pct - steeg van 563.000 kg in 1963 
tot 732.000 kg in 1964 en bovendien was de prijs ook veel gunstiger, namelijk f 4,326 tegen f 
3,552 per kg in 1963.
De melkpoederproduktie nam daarentegen af. Werd in 1963 nog 5,7 miljoen kg melk verpoederd, 
in 1964 waren het er 3 miljoen.

De totale opbrengst van de verkoop der produkten haalde het record cijfer van f 7.613.884,-.

Na de uitbetalingen, welke de leden reeds ontvingen, was er op de afsluitingsdatum nog een on-
verdeeld melkgeld van ruim een half miljoen guldens. Hiervan is intussen al weer uitbetaald aan 
de leden f 239.000,zodat de vergadering van donderdag nog te beslissen had wat met het restant 
t.w. f 271.000,- nog gebeuren moet.

KWALITEIT
Kwaliteitsverbetering van de melk is door de fabriek immer sterk gepropageerd.
De kwaliteit der aangevoerde melk, die geregeld wordt gecontroleerd en volgens welke keuring 
naar rato wordt uitbetaald, stijgt langzaam. In 1964 kreeg 68 pct. van de aangevoerde melk het 
predicaat Klasse 1 (in 1963 was dat 64 pct.).

Het jaarverslag meldt trots dat de gemiddelde kwaliteit van de Venrayse melk belangrijk beter is 
dan die van de fabrieken waarmede de Venrayse samenwerkt. Niettegenstaande dat wijdt dit jaar-
verslag nog 9 pagina's aan dit onderwerp.
Ook al om nog betere resultaten te krijgen in het komend jaar.

INVESTERINGEN
De melkontvangst-apparatuur is in 1964 belangrijk gemoderniseerd.
Hiervoor werd in het afgelopen boekjaar nog f 18.000,- beschikbaar gesteld. Een nieuwe koelin-
stallatie van f 51.000,-, 2 melkcentrifuges van bijna f 48.000,- en een bussenspoelmachine van 
ruim f 40.000; zijn eveneens behoorlijke investeringsposten.

De beëindiging van de melkpoederbereiding is een tweede belangrijk feit. De op deze zuivelfa-
briek gevolgde methode van verpoedering blijkt ouderwets te zijn geworden reden waarom met 
het huidige systeem is gestopt.

Voor de toekomst staat, blijkens de agenda voor de jaarvergadering, op het programma de aan-
koop van een rijdende melkontvangst – RMO., - terwijl tevens de stand van zaken over de toe-
komstige uitbreiding van de fabriek zal worden weergegeven. De rijksgoedkeuring voor deze uit-
breiding is reeds aangevraagd.
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Men maakt zich schijnbaar nog niet zo bang over het tweede rapport van de Zuivelbond, dat een 
onderzoek instelt naar de mogelijkheden om te komen tot meer concentratie van zuivelfabrieken.

ONKOSTEN
De onkostenposten zijn met 9.7% gestegen en ruim f 1.128.000,- groot. Loonkosten, melkaan-
voerkosten en hogere melkaanvoer waren hiervan de oorzaak. Bijna een half miljoen werd uitbe-
taald aan lonen. Op de 100 kg verwerkte melk steeg de onkostenpost van 5,168 in 1963 tot 
f 5,204 in 1964.

VERKIEZINGEN
Op de jaarvergadering komen ook bestuursverkiezingen voor. Aan de beurt van aftreden zijn: G. 
Peters, Oirlo, herkiesbaar en L. Janssen, Ysselsteyn, niet herkiesbaar. In de vakature Janssen 
werd door Ysselsteyn kandidaat gesteld J. Dobbe.
Bij de verkiezing van een lid van de Raad van Toezicht is aan de beurt van aftreden A. Wilmsen, 
Overloon, die niet herkiesbaar is. In deze vakature wordt door Overloon kandidaat gesteld: P. A. 
H. Wilmsen.

▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas66



Peel en Maas, 12-11-1965; p. 13/20

Coöp. Zuivelfabriek! - Jaarvergadering

De Coöp. Zuivelfabriek Venray heeft grote plannen. Dat bleek wel op de jongste algemene ver-
gadering, waarop directeur De Kroon stelde dat de Zuivelfabriek, die dit jaar alle records gaat 
breken en liefst 25 miljoen kg melk zal aangevoerd krijgen, drastisch moet uitbreiden.

BELANGRIJKE UITBREIDING
Het blijkt dat de rijksgoedkeuring is aangevraagd voor een uitbreiding van de fabriek van liefst 
7500 m2, welke uitbreiding zal plaats hebben langs de doortrekking van de Deurneseweg, langs 
welke weg de Zuivelfabriek reeds eerder gronden heeft verworven. Er gaat dan het nodige veran-
deren. Directeur Kroon wees er op dat de botermakerij - ook al vanwege de ieder jaar groter wor-
dende produktie - zal moeten worden uitgebreid.

Er komen nieuwe boterkoelcellen. Daarnaast wordt de melkinrichting vergroot, waartoe mede de 
steeds groter wordende melkplas noodzaakt.

De ruimte voor uitgifte van de produkten is al jaren te klein. Met deze verbouwing kan aan de be-
staande klachten tegemoet gekomen worden. Nieuwe koelcellen voor de melkinrichtingprodukten 
staan ook op het programma voor de nieuwbouw, evenals een nieuw tanklokaal en opslagruimten 
voor verschillende verpakte produkten. De verkoop in flessen e.d. loopt steeds meer op maar 
vraagt ook bergruimten, evenals het steeds groeiend rollend materieel, dat hier stallingsruimten 
vindt. Een nieuwe kantine voor het personeel zal deze niet geringe uitbreiding bekronen.
Men hoopt spoedig de vereiste goedkeuringen te ontvangen.

FINANCIERING
Een en ander zal het nodige vragen van het eigen vermogen van de fabriek, reden waarom men 
van het onverdeelde melkgeld f 100.000, wil reserveren om te worden bijgeschreven bij de leden-
lening en de rest wordt uitbetaald. Daar kon de vergadering wel vrede mee hebben, evenals met 
het feit dat in de toekomst de uitbetaling van de melkgelden voortaan alleen via de boerenleen-
banken gaat verlopen. Tot heden kreeg nog 40 pct. van de leden het melkgeld in contanten uitbe-
taald, maar dit blijkt een dermate grote aanslag te leggen op de tijd van het kantoorpersoneel, dat 
men nu deze meer efficiëntere en gemakkelijkere methode wil toepassen.

KWALITEITSVERBETERING 
Vrede hadden de ruim honderd aanwezigen ook met het voorstel om de kwaliteitsverbetering mee 
tot stand te brengen dank zij een groter verschil tussen de verschillende klassen melk. Degene, 
wiens melk gekeurd wordt in klasse 1 ontvangt 1 cent meer per geleverde kg, melk. De klasse 2 
melk krijgt het vastgestelde melkgeld en in het verleden werd voor de 3e klasse 1 cent gekort. 
Gebeurde dit 3x maal dan werd een korting van 2 cent per liter toegepast. Dit wordt nu ver-
scherpt. Wie in de toekomst 5x 3e klasse melk levert krijgt een korting van 4 cent. Deze „zon-
daars” werd nog eens gewezen op de 10 veehouders. die in het afgelopen jaar liefst 27 x le kwa-
liteit melk wisten te leveren en daarvoor dan ook staande deze vergadering gefêteerd werden.
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RIJDENDE MELKONTVANGST - (RMO.)
Een van de voorstellen van het bestuur namelijk om te beginnen met een rijdende melkontvangst, 
maakte de tongen los. Het ligt in de bedoeling dat de Zuivelfabriek een grote tankwagen gaat aan-
schaffen, die de melk uit de melkbussen zuigt, hier meteen een monster van trekt en de veehouder 
op een net kaartje meedeelt hoeveel melk hij meegenomen heeft.
Geen gesjouw meer met bussen, maar nu gaat alles in een tank naar de fabriek, waar vanuit de 
tank de melk direct ter bestemder plaatse komt.

Men wil hiermee beginnen op de route Vredepeel-Ysselsteyn Noord. Men begreep dat een tank-
wagen inderdaad heel wat efficiënter zal werken en veel werk kan besparen voor de fabriek.... 
Maar de veehouders moeten nu zelf hun bussen gaan wassen en krijgen ze niet meer - netjes ge-
wassen - van de fabriek terug. Dat houdt in dat moeder de vrouw dat bussen-reinigen bij al - haar 
werk nog eens extra krijgt en daar had men toch wel bezwaren tegen. Toen bleek aldra dat ook de 
melkbussen, zoals we die thans kennen, hun langste tijd gehad hebben.

Er komen extra verzamelbakken in de handel (eventueel zelfs met koeling) maar dat brengt weer 
een extra rekening mee voor de veehouders. Over dit punt werd lang en breed gepraat, maar uit-
eindelijk begreep men dat ook de Zuivelfabriek niet terwille van de bussenwasserij de klok maar 
terug mag draaien en - zo werd ook - zij het dan hier en daar grommend - voor dit voorstel ge-
stemd.

HERDENKING
Al met al was het een prettige vergadering. Er werd over verschillende punten diepgaand gedis-
cussieerd, er waren de nodige stemmingen en de rede van de heer Loonen over het melkbeleid 
was de moeite waard. Het was te betreuren dat niet meer leden akte de présence gaven op deze 
vergadering, waarin Directeur de Kroon nog een woord van nagedachtenis sprak over de overle-
den oud-directeur de heer Verkley en de oud-botermaker de heer Verstegen.

Een vergadering ook, die duidelijk maakte dat de Coöp. Zuivelfabriek Venray nog steeds groeit, 
letterlijk en figuurlijk en zo gesterkt de ko  mende concentratie-plannen   met gerust hart tegemoet 
ziet. Venray’s zuivelfabriek speelt daarbij een behoorlijke rol.
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1966
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In de vergadering van het Bestuur en de Raad van Toezicht van 7 december 1966 
en op de Algemene Vergadering van 16 december 1966 werd besloten het aangren-
zende landbouwbedrijf van G. Jenniskens, Wieënweg in zijn geheel met opstallen 
aan te kopen, d.w.z. voor zover de grond gelegen was tussen ons bedrijf, Wieënweg 
en de Deurneseweg. De oppervlakte was 1,24 ha.

Investeringen
In 1966 werd weer voor een flink bedrag aan apparatuur geinvesteerd. Er werd een 
zgn. kontinu-boterbereidingsmachine in gebruik genomen, capaciteit 1.500 kg boter 
per uur, fabricaat West Falia. Prijs f 56.000,--. Bij een kontinu-boterbereidingsmachi-
ne vindt, zoals de naam reeds zegt, de boterbereidïng in een kontinue-stroom 
plaats, in tegenstelling tot de boterbereiding in een karn waarbij de produktie, char-
ge-gewijze plaatsvindt. Tegelijkertijd werd bij deze nieuwe wijze van boterbereiding 
een daartoe geëigende verpakkings-botermachine opgesteld. Prijs f 18,000,--..

Ook werden twee 8-tons roomtanks ad f 42.000,-- en vier melktanks van elk 30 ton 
inhoud geplaatst met een totaalprijs van f 180.000,--. 

De twee reeds aanwezige melkpasteurinstallaties werden in 1966 verder geautoma-
tiseerd, terwijl twee nieuwe roompasteurs werden geplaatst. Prijs f 20.000,--. 

De in 1965 - 1965 gestarte – laatste - grote uitbreiding van de fabriek werd in 1966 – 
1967 gerealiseerd. Voordat tot nieuwbouw kon worden overgegaan diende een en 
ander te worden gesloopt, doch dit kon niet anders, daar indien zulks niet geschied-
de, de bouwkosten nog hoger zouden worden ter verkrijging van een goed geheel. 
Een tijdelijke koelcel voor melkprodukten werd ingericht in het vrijstaande gebouw 
dat als paardenstal had gediend. Dit afzonderlijke gebouw werd nadien ingericht tot 
garage en als magazijn voor elektro-technische materialen.

De afdeling melkinrichting met opslag voor leeg fust en stalling van vervoermiddelen 
werd aanzienlijk uitgebreid.
Bovendien werd deze belangrijke uitbreiding zodanig gerealiseerd dat deze nieuwe 
ruimten zeer goed geschikt zouden zijn voor een in latere jaren onder te brengen af-
deling boterbereiding van een gràte capaciteit. 

Dit zou werkelijkheid worden daar ons .bedrijf de fabrikage van melk en melkproduk-
ten per 1 januari 1971 staakte in verband met de inmiddels opgerichte Coöperatieve 
Centrale Zuivelvereniging "De Maasvallei" te Roermond waartoe ook onze fabriek 
toetrad. Produktspecialisatie werd gerealiseerd. Venray werd een speciaal Boterpro-
duktie-bedrijf. Maar hier over later......

Gedurende bovengenoemde uitbreiding resp. nieuwbouw werd de afdeling Melkin-
richting tijdelijk stopgezet en werden de melk en melkprodukten gedurende een jaar 
betrokken van de zustercoöperatie "St. Martinus", Venlo.



Peel en Maas, 07-01-1966; p. 1/12

25 miljoen kg melk
Was er afgelopen woensdag feest op de zuivelfabriek te Venray vanwege de uitzonderlijk goede 
resultaten behaald bij de boterkeuringen van de Zuivelbond, maandag zagen de voorbijgangers 
weer de vlag aan de witte fabrieksgevel wapperen. Nu vanwege het feit dat in het boekjaar 1965, 
hetwelk loopt van 10 januari 1965 t.m. 8 januari 1966, de 25 miljoenste kg melk werd ontvangen. 
Deze jaaraanvoer is in de afgelopen jaren nog niet eerder behaald.

In 1923 bedroeg de totale jaaraanvoer 5 miljoen kg., in 1948 was deze gestegen tot 10 miljoen 
kg; 12 jaar later - in 1960 - werd de 15 miljoen kg bereikt, terwijl eind 1962 de 20 miljoenste de 
melkontvangst passeerde.

De 25 miljoenste kg melk die maandag j.l. werd ontvangen werd geleverd door H. J. A. Weijs te 
Leunen en aangevoerd door melkrijder Emonts, eveneens uit Leunen. Het betreffende lid ontving 
als attentie een zuivelpakket, welk hem persoonlijk werd overhandigd door het dagelijks bestuur 
en de directeur. Ook het personeel en de melkrijders werden getrakteerd vanwege het bereiken 
van deze mijlpaal.

Het ziet er naar uit dat ee melkaanvoer in de komende jaren nog zal groeien en bloeien.

Peel en Maas, 14-01-1966; p. 2/18

50 jaren Fokvereniging Eensgezindheid - Venray
Op 22 juli 1965 was het 50 jaren geleden dat de Rundveefokvereniging „Eensgezindheid" te 
VenrayHeide werd opgericht en de Koninklijke goedkeuring verwierf.

Al voor 1915 werd - vooral in het gebied rond Heide - reeds aan veeverbetering gedaan, speciaal 
door de aankoop van goede stieren, waarop de gemeente Venray dan enige subsidie verleend.

In het begin van de eerste wereldoorlog is men de veeverbetering gaan organiseren, waarvan de 
heren Hub. Janssen en Mart. Wismans uit Venray de grote promotors zijn geweest.

GOED FOKMATERIAAL
Onder leiding van Wilh. van Meijel van de Heide, kwam in 1915 de Fokvereniging „Eensgezind-
heid” tot stand, een vereniging die tot doel had naast de registratie en het verzamelen van produk-
tiegegevens over de fokdieren, eveneens het zorgen voor goed mannelijk fokmateriaal.

De deelname door de veehouders in de eerste jaren na de oprichting was praktisch algemeen in 
Venray, Heide en Leunen. Voor de afdeling stierhouderij is de deelname vrijwel algemeen geble-
ven, doch voor de afdeling produktie-controle en registratie werd deze belangstelling gaandeweg 
minder, wat heeft geleid tot het oprichten van een zelfstandige stierhouderij in 1930.
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De Fokvereniging Eensgezindheid werkte na deze reorganisatie door met 12 leden, houdende 
plm. 65 koeien.

In de jaren dertig en ook tijdens de tweede wereldoorlog was het ledentaantal steeds tussen 15 en 
20. Na de laatste oorlog is een grote uitbreiding gekomen, als gevolg van ‘t invoeren van de 
Kunstmatige Inseminatie. Het hoogste ledental werd bereikt in 1959, toen de vereniging 184 le-
den telde, houdende ruim 1000 koeien.

De laatste jaren is het ledental aan het verminderen, als gevolg van het saneren van vele bedrij-
ven. Op het ogenblik heeft de vereniging nog 122 leden, welke rond 12007 koeien houden, het ge-
middelde per bedrijf blijft nog stijgen.

VEEL PRIJZEN
Hoewel dus de Fokvereniging na een goede start, lange jaren met weinig leden heeft doorgwerkt,
heeft zij allerminst een kwijnend bestaan geleden. De naam „Eensgezindheid” Venray-Heide, 
stond niet alleen in deze streek, doch ook provinciaal en landelijk zeer goed bekend, getuige de 
vele prijzen en Premies die op diverse keuringen door de fokdieren werden behaald.

Dit succes is voor een niet gering deel te danken aan de activiteit en de deskundigheid van het be-
stuur en de ambitie van de leden. De namen van hen die de vereniging door die 50 jaren als voor-
zitter hebben geleid, mogen niet onvermeld blijven. Het zijn de heren: Wilh. van Meijel, Heide; 
M. Wismans, Venray; Joh. van Meijel, Heide; H. Camps. Heide; J. van Dijck, Heide en de hui-
dige voorzitter W. van Rens, Heide.

Als sekretaris-controleur zijn werkzaam geweest: M. Wismans, Heide; G. Houben. Veulen; H. 
Peeters, Leunen; A. Willems en J. Willems, Nachtegaal; M. Janssen, Heide en thans J. Jennis-
kens, Leunen.

De uitvoering van de werkzaamheden werden bij de sekretaris-controleur aan huis verricht. Het 
melkonderzoek vond plaats in een primitief laboratorium, de administratie werd in de huiskamer 
bijgehouden. Enkele jaren geleden, nl. 1 jan. 1963 is door 7 fokverenigingen uit Venray en om-
streken een Centrale opgericht met het doel verschillende werkzaamheden centraal te doen uit-
voeren. Hiertoe is een laboratorium en een kantoor gehuurd bij de Coöp. Zuivelfabriek „Venray”. 
Ook de Fokvereniging Eensgezindheid heeft zich bij deze Centrale aangesloten en laat alle werk-
zaamheden door de Centrale verzorgen.

JUBILEUM-VIERING
De Fokvereniging heeft bij gelegenheid van haar gouden jubileum een fokveekeuring gehouden 
op 8 september 1965, welke zeer goed geslaagd was.

Op 1 februari a.s. zal een feestvergadering worden gehouden in het gemeenschapshuis te Leunen. 
Om 7 uur zal er gelegenheid zijn het bestuur te feliciteren, waarna bestuur, leden en personeel 
met hun echtgenoten en diverse genodigden aan een koffietafel zullen aanzitten. Na de koffietafel 
zal er gelegenheid worden gegeven gelukwensen uit te spreken, waarna de avond verder zal wor-
den opgeluisterd door het duo „Vrolijk” uit Riethoven.

7 Stond in oorspronkelijke tekst 12000 (ZHN.)
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Peel en Maas, 01-04-1966; p. 6/14

RIJDENDE MELKONTVANGST – RMO - IN GEVAAR

In oktober van het vorig jaar deed het bestuur van de Coöp. Zuivelfabriek Venray mededeling dat 
in dit jaar begonnen zou worden met een zgn, rijdende melkontvangst, juist in die gebieden, die 
het verst van de fabriek af liggen en waar juist de grootste veehouders wonen t.w. in Yssesteyn 
Noord en in de Vredepeel. 

Een rijdende melkontvangst houdt in, dat daar een tankwagen voorrijdt, die de melk opzuigt (en 
meteen bemonstert). Daar zitten grote voordelen aan, speciaal voor de fabriek, waar men niets 
meer met bussen e.d. te doen heeft, maar voor de veehouders zitten er ook nadelen aan. Namelijk 
ze moeten voortaan zelf de bussen spoelen.

Hiertegen was op de algemene vergadering al enige oppositie, maar er werd duidelijk gesteld, dat 
men feitelijk van die hele bussen geschiedenis af moet. De boer moet zijn melk in tanks op het 
bedrijf bewaren tot de tankauto ze leeg komt zuigen. Deze tanks, die een gemiddelde grootte heb-
ben van 200 liter kosten ongeveer f 700,- per stuk en kunnen met water gekoeld worden. Men 
heeft zich daar bij neergelegd omdat ook elders in het land wel blijkt dat men langzaam maar ze-
ker overal overschakelt naar een rijdende melkontvangst. Maar men heeft zich er vooral bij neer-
gelegd omdat men nog een cent extra krijgt als pleister op de wonde voor het zelf schoonmaken 
van de bussen en voor het aanschaffen van de melktanks op de bedrijven.

Terwijl nu de nieuwe tankwagen in bestelling is en men op 1 mei as. zou gaan starten is er een 
kink in de kabel gekomen. De kwestie waar het nu feitelijk om gaat is, dat men intussen ontdekt 
meent te hebben dat de watergekoelde tanks van 200 liter die men op de bedrijven aan moet 
schaffen, toch feitelijk niet dat is, wat een goed veehouder, die verder denkt, als ideaal be-
schouwt.

Een rechtgeaard veehouder denkt in de nabije toekomst niet alleen aan automatisch melken, maar 
ook aan een melkleiding door zijn stallen naar de tanks. En waterkoeling bij die methode is niet 
bepaald je ware. Dat horen tanks te zijn die diepgekoeld worden en waarin eventueel de melk nog 
een paar dagen langer kan staan, zonder dat daardoor de kwaliteit verslechtert.

Maar deze diepgekoelde tanks kosten heel wat meer. Men hoort cijfers die over de f 5.000,- gaan. 
En dit is sommige boeren te gortig. Dan moet menige spoelcent uitbetaald worden voordat men 
uit de gemaakte kosten is.... En dat terwijl niemand garanderen kan, dat de spoelcent zo’n lang le-
ven zal hebben.

Een en ander ander heeft tot gevolg gehad dat op de zuivelfabriek de directeur en meerdere vee-
houders over dit chapiter van gedachten is gewisseld en o.m. gevraagd is om grotere bijdragen.
Dit schijnt onmogelijk, waarop van de kant der veehouders gesteld is dat verschillende van hen 
niet mee zullen doen.

Wat de verdere ontwikkeling zal zijn hangt af van het nader overleg. De rijdende melkontvangst 
alleen daar in te zetten waar men wel mee wil doen, is technisch en economisch onmogelijk.
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Van de zijde der zuivelfabriek wordt gesteld dat de diepgekoelde tanks natuurlijk wel het beste 
uit het beste is, maar dat de watergekoelde tanks - de goedkopere dus - ook goed voldoen.

Wat uiteindelijk het resultaat van het overleg zal zijn, is thans nog niet bekend. Wel is het opmer-
kelijk dat op andere plaatsen waar men intussen op de rijdende melkontvangst is overgegaan, 
juist de grote veehouders hiervan de grootste voorstanders waren en zijn. Zal het nu in Venray 
anders worden? Afwachten is de boodschap.

Peel en Maas, 08-04-1966; p. 6/14

Geen rijdende melkontvangst
Het heeft er alle schijn van dat de rijdende melkontvangst, waar mede in mei a.s. de Coöp. Zui-
velfabriek Venray wil starten, niet door kan gaan in de Vredepeel en Ysselsteyn-noord. De reden 
hiervan is dat de leden-veehouders bij nader inzien de te maken kosten voor de opslag en de koe-
ling van de melk te hoog vinden in vergelijking met de zgn. spoelcent, die de Zuivelfabriek zijn 
leden wil uitkeren als pleister op de wond, omdat de boeren thans zelf weer de melkbussen zullen 
moeten reinigen of speciale tanks moeten aanschaffen voor het bewaren van de melk tot de tank-
wagens deze leeg komen zuigen.

Vooral in Ysselsteyn is men nogal tegen en een handtekening-aktie tegen een melkontvangst, zo-
als de Zuivelfabriek die voorstelt, heeft meer dan 300 tegen-stemmers opgeleverd. Niet bepaald 
een opwekkend beeld, waar juist in deze contreien de grootste melk-leveranciers wonen.

Intussen heeft de zuivelfabriek via het Rijksveeteeltconsulentschap voor de betrokken leden eens 
duidelijk uit laten rekenen wat de verschillende koelmethoden wel gaan kosten, waaruit blijkt dat 
zelfs de meest eenvoudige methode bij 75.000 kg melk per jaar toch nog extra kosten met zich 
brengt van f  0,27 per 100 kg. melk, een bedrag dat bij aanschaf van een melkkoeltank oploopt tot 
nog eens extra f 1,92 per 100 kg melk.

En de zuivelfabriek is sportief genoeg om mee te delen, dat deze cijfers in de praktijk wel hoger 
zullen komen liggen.

De vraag is wat er nu gebeuren gaat. Terwijl van de ene kant de Zuivelfabriek tankwagens voor 
het ophalen van melk onontkomelijk en ook economisch verantwoord acht, vertikken het van de 
andere kant de leden zonder meer grote investeringen te doen, zonder financiële hulp van de fa-
briek. Er zal nog lang en breed overlegd moeten worden wil men uit de impasse komen, waarin 
men thans - vrij onverwacht - in gekomen is.
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Weg met de rijdende melkontvangst...

Onze zuivelfabriek is een schoon bedrijf, zoals men dat zegt. Ruim 850 leden van deze fabriek 
zorgden dat hun (bijna 7000) koeien zo’n slordige 25 miljoen kilogram melk per jaar opbrengen, 
die in deze fabriek verwerkt worden....

Het bedrijf kent een gelukkige, groei en binnenkort worden weer, nieuwe stukken, als teken van 
deze groei, aan de bestaande fabriek aan gebouwd.

Maar deze overvloed van melk brengt toch ook zijn problemen met zich. De capaciteit om al deze 
melk te ontvangen is in de bestaande fabriek aan de krappe kant en men stond en staat dus voor 
de opgave die te vergroten of zodanig te veranderen, dat al die overvloed toch in de juiste banen 
terecht komt.

Men koos na lange overwegingen voor een tweede systeem als tot heden gebruikelijk was, name-
lijk ‘n rijdende melkontvangst, wat dan een tankauto is, die bij de boeren op hun bedrijf of aan de 
weiden de melkbussen leeg komt zuigen, automatisch bemonstert en weegt, dan naar de fabriek 
vervoert. De fabriek heeft dan niets meer te doen met de bussen, die uitgeladen, omgeschud, ge-
reinigd.........
......... rijdende melkontvangst goede ervaringen op gedaan en het schijnt wel dat in de toekomst 
heel wat meer fabrieken gedeeltelijk of geheel op dit systeem zullen overstappen. Men besloot tot 
de inzet van een dergelijke tankauto in de Vredepeel (40 bedrijven) en op een 40 bedrijven in Ys-
selsteyn-noord, waar de bedrijven liggen, die veel aan stalmelken doen, de grootste melkop-
brengst hebben en waar dus een dergelijke wagen het meest rendabel gemaakt zou kunnen wor-
den. Men is dan vanuit de fabriek met deze 80 „uitverkorenen” gaan praten. Want er moest ge-
praat worden. Zagen de meeste veehouders wel in dat een dergelijke gang van zaken veel renda-
beler zou worden voor de fabriek en dus voor hun eigen portemonnee, er zat een maartje aan.

De bussen, die men anders schoon en wel van de fabriek thuis gebracht kreeg, blijven nu leegge-
zogen aan de kant van de weg staan en de veehouder moet maar zien dat hij die dingen schoon 
krijgt. Op de fabriek gaat dat lekker machinaal, maar thuis moet moeder de vrouw er met de bor-
stel aan en gezien het vele werk, wat deze toch al heeft, was ze daar helemaal niet happy op.

Zelfs de extra cent per liter die de fabriek de eerste vijf jaren wilde uitbetalen als „poetsgeld” bo-
den te weinig soelaas om die „ouderwetse” karwei weer te beginnen. Maar de fabriek bood een 
andere oplossing. In plaats van de bekende melkbussen zijn er ook tanks in de handel, die ieder 
200 liter melk kunnen bevatten, gekoeld en vertransporteerd kunnen worden. Het schoonmaken 
van dergelijke tanks vraagt niet zoveel moeite en de kosten van een en ander komen er wel uit als 
men wat melk levert en verzekerd is van die poetscent....

Na al dat gepraat meende het bestuur dat het grootste deel van deze 80 „uitverkorenen” akkoord 
kon gaan met de aanschaf van een rijdende melkontvangst en de tankauto werd besteld. Toen na 
verloop van tijd dat ding voor de deur kwam staan en besloten werd dat op 1 mei met deze rijden-
de melkontvangst begonnen zou worden, bleek dat zeker voor de bedrijven in Ysselsteyn-noord 
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de fabriek misschien te optimistisch is geweest. Want uit die hoek begonnen protesten te komen, 
vond men de voorlichting onjuist, meende men dat het te veel geld zou gaan kosten, kortom wil-
de men eerst nog wel eens praten, voordat ze die wagen voor de deur wilde hebben. Er is weer 
gepraat, er zijn weer berekeningen opgesteld, maar het enige resultaat was, dat op een gegeven 
ogenblik het bestuur van de fabriek 18 lijsten voor de neus kreeg met in totaal de namen van 335 
leden om een algemene vergadering over dit probleem.

De buitenstaander zal zich dan verbaasd afvragen, wat in ‘s hemels naam nu wel 335 leden hier-
mede te doen hebben, terwijl het toch in feite om 80 bedrijven gaat. Maar het is nu eenmaal nodig 
dat 1/5 deel der leden tekent voor een algemene vergadering en men is dus met lijsten rond ge-
gaan met bovengenoemd resultaat.

Ja op die vergadering in Leunen is donderdagavond weer lang en breed gepraat. Gepraat over de 
economische voordelen voor de fabriek, gepraat over de nieuwe tijd, de nieuwe methode eist, ge-
praat over de kosten voor de veehouder, die door de ene partij als te zwaar, door de andere partij 
op grond van verschillende financiële rapporten als dragelijk en reëel beschouwd worden, temeer 
waar ook de fabriek voorschotten tegen 6 pct. rente wil geven. De veehouders uit de Vredepeel, 
zo bleek op deze vergadering, gingen akkoord met de rijdende melkontvangs Enkelen veehouders 
uit Ysselsteyn-noord, ook, maar anderen niet. Toen kreeg men de voor de buitenstaander weder-
om vreemde figuur dat 380 leden uit gingen maken of al dan niet in Ysselsteyn-noord de rijdende 
melkontvangst zou komen Eerst wilden die dat ook nog voor de Vredepeel, maar die 40 veehou-
ders zeiden terecht dat niemand over hen te oordelen had, voor, daar waren ze zelfs mans genoeg

Dat gaf wel enige strubbeling in de vergadering, maar uiteindelijk legde men zich hierbij neer. 
Maar dat gebeurde niet voor Ysselsteyn-noord. De vergadering achtte het bij stemming noodza-
kelijk dat over de rijdende melkontvangst in Ysselsteyn-noord gestemd zou worden. En men 
stemde dus. 380 mensen stemden of bij 40 veehouders in Ysselsteyn-noord de tankwagen moest 
komen, ja dan neen.... Dat er bij deze 380 mensen zaten, die kilometers van Ysselsteyn-noord af 
zitten en die waarschijnlijk nooit ‘n tankwagen voor hun bedrijf zullen krijgen, mocht allemaal de 
pet niet drukken. De vergadering sprak en stemde met 173 stemmen tegen een slagboom op voor 
de tankwagen in Ysselsteyn-noord. Men had zijn zin. En van de veehouders in datzelfde Yssel-
steyn-noord, die wel de rijdende melkontvangst willen, daar trok zich niemand iets van aan.8

De buitenstaander vraagt zich alleen maar af, of dit nog iets met gezonde democratie te maken 
heeft. Als in de toekomst - om maar een voorbeeld te stellen - de fabriek overeen komt met een 
groep veehouders in Oostrum om daar de tankwagen voor te laten rijden, dan heeft het toch geen 
zin dat hierover 850 leden van de zuivelfabriek hun oordeel geven. Dat mag misschien niet alle-
maal in statuten en reglementen vastliggen, voor de buitenstaander is en blijft deze hele geschie-
denis, zoals ze tot heden gelopen is, een vrij dwaze vertoning, die men beslist niet verwacht had 
van mensen, die in voorbije jaren, onder dikwijls zware financiële offers, getoond hebben samen 
op te kunnen bouwen....

8 Slecht lopende tekst staat ook zo in PenM !
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INGEZONDEN
Rijdende melkontvangst

Geachte Redaktie.
Het artikel „Weg met de rijdende melkontvangst”, dat vorige week in uw blad stond, maakt m.i. 
enkele kanttekeningen noodzakelijk.

Uw inleiding over de gang van zaken i.v.m. de aanschaf van een tankauto bij de Zuivelfabriek 
vermeldt niet dat de algemene vergadering nooit het besluit genomen heeft tot de aanschaf hier-
van over te gaan. Er is een keer op een vergadering mededeling gedaan, dat deze wagen er zou 
komen, als een soort mededeling, en daarmede was de kous af. 

De buitenstaander in genoemd artikel kan zich verbaasd hebben, maar als hij dieper achter de 
schermen had kunnen kijken, zou zijn verbazing waarschijnlijk verbijstering zijn geworden. 

Er is inderdaad overleg geweest met de veehouders in de Vredepeel en Ysselsteyn. Een overleg, 
dat feitelijk een koehandel is geworden. Eerst kreeg men een halve cent „poetsgeld”. Toen een 
hele cent, toen de garantie van die cent 5 jaar zou blijven. Dat die halve of hele cent intussen ook 
geld is van de betrokken veehouders, daarover praat men al lang niet meer.... Dat schijnt inherent 
aan de coöperatieve gedachte.

Waar het in feite om gaat is, dat de boeren in Ysselsteyn meenden voor een voldongen feit te 
staan. Ze meenden dat er toch niets meer aan te doen was. Ondanks het feit dat b.v. in Venlo-Me-
terik deze rijdende melkontvangst toch niet zo’n succes was als men wel gedacht had.

Ondanks het feit, dat aan deze vorm van melk-ophalen toch nog vele bezwaren kleven. Ondanks 
het feit, dat elders al bewezen was, dat de nieuwe te gebruiken melktanks ook nog lang niet de 
kinderziekten overwonnen hebben en ondanks het feit, dat deze nieuwe methode verbouwingen 
van melkkamers, staldeuren e.d. dikwijls nodig maakt en dus extra kosten met zich brengt.
En ondanks het feit dat hun vrouwen en dochters helemaal niet gesteld zijn op die melkbussen-
schoonmakerij, zelfs met die cent van henzelf extra.

Toen is Helden gekomen, waar men ook met deze plannen rondliep en waar men de rijdende 
melkontvangst in wilde voeren, zonder de boeren er in te kennen of naar hun bezwaren voldoen-
de te luisteren. Men heeft daar toen naar het enige democratische wapen gegrepen dat er is, de al-
gemene vergadering. En dat heeft ook Ysselsteyn gedaan....

Een andere weg was nu eenmaal niet mogelijk. En dacht U dat 380 mensen voor zulk een verga-
dering waren, omdat ze niets met deze zaak te maken hebben? Die rijdende melkontvangst komt 
niet voor in de Vredepeel en Ysselsteyn-noord alleen, die komt voor het overgrote deel van de le-
den. Zo niet dit jaar, dan in een van de komende jaren.

Met de cent extra (misschien), maar met meer werk- voor moeder de vrouw en met financiële las-
ten die men thans niet zien wil....
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En de vergadering heeft overduidelijk getoond het hier niet mee eens te zijn. Is dat haar recht of 
niet?

De Venrayse boer en de Venrayse veehouder hebben in het verleden heus wel getoond open te 
staan voor nieuwe en betere methoden in en rond zijn bedrijf. Een bepaalde volgzaamheid zal 
niemand hem ontzeggen, maar als op een bepaald moment blijkt dat iets niet in orde is, dat het 
hem te veel werk gaat brengen, te grote financiële offers, dan is het zijn goed recht hiertegen in 
het geweer te gaan. Dat is gebeurd.

En dat is gebeurd op democratische wijze. Als er van een bepaalde dictatuur gesproken kan wor-
den, dan komt die zeker niet van de kant der veehouders. Die hebben beslist niet die rijdende 
melkontvangst door willen duwen, kost wat kost....

A. G.

Antwoord van de Redaktie:
Natuurlijk kan men over dit onderwerp hele kranten vol schrijven, zo goed als men er hele verga-
deringen over gehouden heeft. Mogen we volstaan met nog enkele kanttekeningen bij boven-
staand stuk.

a) Waarom is dit alles niet naar voren gebracht op het moment toen bleek dat de capaciteit 
van de bestaande melkontvangst aan de fabriek waarschijnlijk te klein zou worden?

b) Waarom is er niemand op die bewuste vergadering opgestaan en heeft „neen” gezegd, op 
het moment dat mededeling gedaan werd van de aanschaf van een rijdende melkont-
vangst?

c) c. Waarom kan dit in de Vredepeel wel (waar men zelfs met een halve cent poetsgeld ge-
noegen had genomen?)

Zo kunnen we nog even doorgaan. Misschien dat het de inzender daardoor duidelijk wordt dat het 
voor een buitenstaander wel heel onduidelijk is wat er zich nu in een van Venrays grootste indu-
strieën afspeelt. En dat hij zich verbaast, dat zoiets daar mogelijk is, afgezien dat ook hierdoor de 
goede verstandhouding van de leden onderling bepaald niet gediend wordt.
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Botersmokkelbal en Boterstatistiek
Men trapt rechtgeaarde veehouders op hun ziel als men maar één goed woord over margarine 
zegt. Niettemin is boter in onze volkshuishouding tot een schimmig produkt geworden, waarvan 
wij niet weten waarom het ontstaat, noch waar het blijft. Wat het ontstaan betreft bedoelen wij 
natuurlijk niet het karnproces, maar de reden daarvan. Er zijn niet zo heel veel zuivelfabrieken 
meer die alleen boter maken. Het is een nevenprodukt geworden, dat tegen een bepaalde prijs in-
geleverd kan worden en dan min of meer onder verantwoordelijkheid van rijksorganen staat. 

Er zijn wèl veel zuivelfabrieken en standaardisatiebedrijven, die boter maken van melk- en room-
overschotten. Maar het ontstaan van die overschotten is altijd begunstigd door de verplichte stan-
daardisatie. En omdat ons volk voor ruwweg 90 pct. margarine gebruikt en voor 10 pct. boter, 
kent Nederland sinds 1950 al boteroverschotten: 30-50.000 ton per jaar.

VERWARD PRODUKT - VERWARDE MARKT
Is boter een verliesgevend produkt? Dat is moeilijk te zeggen. De wereldmarktprijs voor boter 
schommelt tussen f 1.90 en f 2.- per kg. Het is duidelijk, dat voor die prijs niemand boter kan ma-
ken uit normale melk. Vanouds echter was levering van boter aan Engeland mogelijk. Dit land 
stelde elk jaar een contingent vast, waarbij een hele reeks landen stuk voor stuk een bepaalde 
hoeveelheid mochten leveren. Of dat voordelig was? Misschien niet, maar af en toe zaten wij met 
grote boteroverschotten in de koelhuizen en dan waren wij blij dat wij leveren mochten. Want bo-
ter was een bijprodukt, dat, hoe dan ook, tóch ontstond.

Tenslote kon men de vraag stellen wat voordeliger zou zijn: niet standaardiseren en dus minder 
boter voortbrengen, of wel standaardiseren en de boter uitvoeren. Omdat margarine hier toch 
hoofdzaak was en is, is het antwoord verre van eenvoudig. En de uitvoerkansen naar niet-Engelse 
landen wisselden nogal.

Om de boterkwestie uitputtend te behandelen zou-men een dik boek moeten schrijven. En dat zou 
vermoedelijk alleen leerbaar zijn voor vakeconomen met zuivelkennis....

DE POT EN DE KETEL
Men schat, dat rond 15 pct. van onze boterproduktie (70-90 miljoen kg) naar België werd ge-
smokkeld. Dat zegt natuurlijk niets, want de produktie wisselt van jaar tot jaar en de smokkelaars 
hielden geen statistieken bij. Enige jaren geleden is in Oostburg eens een boterbal georganiseerd 
door het smokkelgilde, ter gelegenheid van de kwart miljoenste kilo boter die in west-Zeeuws-
Vlaanderen in dat jaar over de grens zou zijn gesmokkeld (de douaniers waren óók uitgenodigd, 
maar verschenen niet!), doch men begrijpt, dat deze statistiek een slag in de lucht was.

België verweet Nederland, jaar in jaar uit, dat het onvoldoende maatregelen nam tegen de smok-
kel, dat het kunstmatig een lage boterprijs schiep door de verplichte melkontroming en de lage in-
leverprijzen.
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Nederland verweet België, dat het onvoldoende tegenmaatregelen nam en vooral dat het de boter-
prijs kunstmatig hoog hield alsmede dat dit land de Beneluxovereenkomsten (die nooit veel bete-
kend hebben) geen goed hart toedroeg enz.

Wij krijgen de indruk, dat hier de pot aan de ketel zijn zwartheid verweet. De schuld ligt zeer 
kennelijk bij beide partijen, al moet men toegeven, dat die schuld berust op een hele reeks diep-
gaande marktverschillen.

Nauwelijks een kwart van de Belgen eet margarine. De „hoeveboter” (boerderijboter, door de 
boerin zelf vervaardigd) geniet daar hoog aanzien. Als de margarinefabrikant het aandurft meters-
grote affiches op te hangen met margarinereclame met de slagzin „Zo heerlijk, zo gezond”, dan 
vult men dit met in geschilderde letters aan met de woorden „dat ge er aan crepeert!” Dat ge-
schiedde lang na de Planta-affaire en erg hard trad men er bepaald niet tegen op....

SMOKKEL KWIJNT
De boter is het beste bewijs er voor, dat twee landen die economisch samen willen gaan, snel en 
grondig daarvoor maatregelen moeten treffen. Want doet men dat niet, dan blijven de verschillen 
bestaan tot de jongste dag met alle gevolgen dat het prijsverschil in boter in anderhalf jaar zal uit-
sterven tot nul komma nul. En al lang voor dit nulpunt is bereikt, zal de botersmokkel niet meer 
lonen en eveneens uitsterven.

Eigenlijk is dit proces al lang aan de gang. In twee jaar tijds is het prijsverschil gedaald van f 2.50 
tot f 0.75 per kg. En voor drie kwartjes per kg kan geen pungelaar met zijn zak over de grens slui-
pen. Daarvoor kan ook geen smokkelbedrijf nog pantserauto’s, kraaienpoten enz. financieren.

Ho, zegt u, maar het gebeurt dan toch maar! De vraag is echter: wat gebeurt nu nog? Limburg en 
Zeeland zijn doodstil. Er is nog slechts één sector aktief, n.l. die tussen Valkenswaard en Thorn. 
Er is echter in de laatste weken via dagbladen en t.v. veel aandacht aan dit restant van een eertijds 
bloeiend bedrijf geweest en meent iedereen plotseling dat de smokkel bloeit als nooit tevoren. 
Deze kwijnt echter en vele smokkelaars hebben naar andere bezigheden moeten omzien. Men 
houdt dan ook rekening met een verhoogde criminaliteit (smokkelen was geen misdaad!) in 
Noord-Brabant.

COMPLICATIES
Nederland heeft veel geld verdiend aan de botersmokkel. Niet alleen dat zat de Belgische Boeren-
bond hoog, maar dan vooral ook het feit, dat de gesmokkelde boter de Belgische prijs drukte. 
Daar kwam dan nog bij, dat onze smokkelaars veelal goedkope koelhuisboter uitvoerden. Ten-
slotte vermoedt men, dat heel veel boter bestond uit een mengsel van boter en margarine.

Als dat waar was, was het prijsverschil natuurlijk heel wat groter dan drie kwartjes per kilo.

Blijkbaar hebben enkele malafide melkfabrikanten in België van de smokkelaars geleerd. In juli 
werd namelijk heel wat personeel van ‘n zuivelfabriek in Deftingen gearresteerd wegens melk-
vervalsing. Deze bestond uit het toevoegen van water, maar uit het vervangen van melkvet. De 
Raadkamer van Oudenaarde behandelde het geval en het bleek, dat de vervalsing zich over vele 
jaren uitstrekte en wellicht nog in veel fabrieken is toegepast. Intussen wendde de Belgische se-
nator De Paep zich met een nota tot zijn minister van landbouw (Héger) waarin heel wat misstan-
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den werden blootgelegd, o.a. het onvermogen van de controlerende instellingen om vreed vet in 
melk en zuivel aan te tonen.

De heer De Paep verzuimde echter te zeggen, dat België al 20 jaar geleden een deugdelijke con-
trole op de boterproduktie had moeten instellen (bijv. door genummerde wikkels) en de zaak zelf 
uitgelokt heeft.

Er rest beide landen nu niets anders meer dan zo snel mogelijk te streven naar werkelijk gelijke 
prijzen en een volkomen gelijk controlestelsel. Dat zal dan het einde zijn van een misstand, die 
naast geldelijke ook morele gevolgen heeft gehad. Want smokkelen is geen sport meer; het is een 
wanbedrijf waarbij doden en gewonden zijn gevallen. Het feit dat men dit in de grensstreken zo 
gemoedelijk opvatte, is een heel veeg teken voor de daar heersende mentaliteit. In dit opzicht is 
het een geluk dat de EEG weldra gaat doen wat Benelux niet kon: de economische eenheid vesti-
gen. Een betere aanpassing van de boterproduktie aan de werkelijke vraag is op den duur ook te 
verwachten, maar dat is uiteraard een onderwerp op zichzelf.
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Jaarverslag 1965

Venrays Zuivelfabriek gaat vooruit

Het jaarverslag van de Coöperatieve Zuivelfabriek Venray over 1965 zal heden vrijdag onder-
werp van bespreking uitmaken op de algemene ledenvergadering, die in het Gemeenschapshuis 
van Leunen gehouden wordt. Een vergadering, waarin traditiegetrouw de heer Loonen zijn visie 
zal geven over het landbouwbeleid en het zuivelbeleid, maar ook het voorstel ter tafel komt om 
het fabrieksterrein uit te breiden met aankoop van het aangrenzend landbouwbedrijf Jenniskens. 
Allemaal punten van belang voor deze coöperatie, die ook in 1965 weer een gezonde groei ver-
toonde.

MINDER LEDEN MEER KOEIEN
Het aantal leden mag dan tegenover 1964 teruggelopen zijn van 865 tot 843, het aantal koeien 
steeg van 6760 tot 7116.

Dat betekent niet alleen dat het aantal koeien per lid steeg van 7,9 tot 8,9, maar ook de kilogram-
men melk, die geleverd werden. Dit steeg namelijk van 23,9 miljoen kg tot 25,4 miljoen kilo-
gram. Een behoorlijke prestatie dus, want behalve dat het aantal kg geleverde melk per lid steeg 
van 28.000 kg tot bijna 32.000, blijken ook de koeien nog beter hun best te doen. Leverde in 
1964 iedere koe gemiddeld 3546 kg melk, in 1965 was dat 3568.

Er is ook een stille verschuiving plaats tussen de geleverde kg melk per bedrijf.

1965 1964 1963 1962 

Tot  5.000 kg 78 94 96 199 
  5-10.000 kg 75 99 114 141 
10-25.000 kg 166 208 286 334
25-50.000 kg 334 349 347 325
50-100.000 kg 135 101 60 27 
Meer dan 100.000 kg 6 3 2 -

Terwijl het aantal kg melk vermeerdert, loopt het personeelsbestand terug van 70 in 1963 tot 67 
in 1965. Het feit dat de poedermakerij stop ligt, is hier mede debet aan.

CIJFERS
Voor wat betreft de vaste middelen is t.b.v. terreinen en gebouwen in1965 uitgegeven bijna 
f 19.500, (in ‘64 ruim f 1.000, -). Aan machines is bijgekocht: een boterbereidingsmachine, een 
rijdende melkontvangst, een boterinpakmachine e.d. voor een bedrag van f 171.000, (1964 ruim 2 
ton). In transportmiddelen is voor ruim f 49.000,- geinvesteerd, tegenover f 7.000,- in 1964. In to-
taal is in 1965 geïnvesteerd bijna f 240.000,- tegenover in 1964 f 201.000,- of bijna 20 pct. meer.
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KWALITEIT DER MELK
Van de 25 miljoen kg aangevoerde melk was het gemiddeld vetgehalte 3,736. Weliswaar haalde 
men daarmede niet het landelijk gemiddelde van 3,8444, maar t.o.v. 1964 is het gestegen van 
3,698 tot 3,736 en dit had mede tot gevolg dat de gemiddelde kwaliteitstoeslag per 100 kg melk 
steeg van 52 naar 57 centen en dat is dan ook weer meegenomen.

De toename van het aantal kg. aangevoerde melk in het Venrayse bedrijf stijgt al jaren ver boven 
het landelijk gemiddelde. Was die toename in 1965 3,7 pct., in Venray werd het er bijna 6. In zes 
jaren tijd is de toevoer van melk bijna 60 pct. groter geworden....

WAAR BLIJFT VENRAYS MELK
Van deze 25 miljoen kg melk werd bijna 90 pct. verkocht aan de zuivelbond (1964 76 pct.).

Van die plas werd in Venray zelf verkocht 8,7 pct. tegen 8,6 pct. in ‘64; teruggeleverd aan de le-
den werd 1,8 pct tegen 8,6 pct. het jaar daarvoor. De 12,9 pct. die in 1964 nog als melkpoeder 
verwerkt werden zijn in 1965 komen te vervallen, omdat toen geen poeder werd gemaakt.

De kwaliteit stijgt ook. Werd in 1964 al 68 pct. ingedeeld in klasse I, in 1965 was dat al 70 pct. 
Dat leverde een extra toeslag op van f 177.000 19 pct. werd ingedeeld in klasse II (18 pct.), 9 pct. 
in klasse III (12 pet.) en 2 pct. in klasse IV (2 pct.).

HANDEL
Voor een bedrag van f 264.000,werd in 1965 bijgekocht aan zuivel, melk en melkprodukten t.o.v. 
f 269.233,- in 1964.

Zoals gezegd werd van de totale plas 85,5 pct. doorverkocht aan de Zuivelbond. Die bracht ruim 
6,5 miljoen gulden op, ofwel 77 pct. van de totale omzet, die dit jaar bijna aan de 8,5 miljoen gul-
den kwam. In ’64 waren die cijfers 5,7 miljoen ofwel 76 pct. van de totale omzet van 7,6 miljoen 
guldens.
De omzet, die in 1964 22,4 pct. steeg t.o.v. 1963 kon deze stijging in 1965 niet waar maken. In 
1965 steeg de omzet t.o.v. 1964 met 11,1 pct. Van de andere kant stegen de onkosten ook niet in 
die mate. Waren die in 1963 ruim 1 miljoen en stegen die in 1964 met 9,7 pct., thans werd de on-
kostenpost 1,2 miljoen en gaf t.o.v. 1964 een stijging te zien van 7,1 pct.

MELK IS GOED VOOR ELK
In Venray werd meer boter, margarine, kaas, slagroom, gepast, flessenmelk, rijstepap, yoghurt, 
vla, chocolademelk, koffiemelk, limonades en bier en meer ijs verkocht.
Doch gestandaardiseerde losse melk en gesteriliseerde flessenmelk, alsmede karnemelk, karne-
melksepap, havermoutpap en kindervoeding werd minder verkocht dan in het voorafgaande jaar 
1964. In totaal liep de omzet in de handel in Venray 2000 kg terug, maar steeg van 1,73 miljoen 
tot 1,87 miljoen gulden.

De verkoop van melk- en melkprodukten in flessen steeg wederom enkele procenten namelijk 
van 77,9 tot 81,8 pct. 

Aan de leden werd aanmerkelijk minder teruggeleverd. We zeiden hierboven al dat het terug liep 
van 2,9 tot 1,8 pct. en dat betekent in harde guldens van f 85.000,- naar f 68.000,-.
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BOTERPRODUKTIE
Terwijl de melkpoederproduktie stop kwam te liggen in 1965 steeg de boterproduktie en gaf in 
dat jaar een opbrengst van 4 miljoen guldens, wat per kg f 4.66 opleverde. (In 1964 ruim 3 mil-
joen en een kiloprijs van f 4.32).

Deze boter was van dusdanige kwaliteit dat Venrays Zuivelfabriek eerste werd in de rij van de 34 
fabrieken aangesloten bij de CZNZ. Een bewijs dat naast kwantiteit ook de kwaliteit niet vergeten 
werd.

OPBRENGST
Het bovenstaande mag dan allemaal wel getuigen van een groei en bloei van de fabriek, voor de 
veehouder-leverancier aan de fabriek is belangrijk wat hij ontving.
In 1964 was dat per 100 kg melk met een gemiddeld vetgehalte van 3.70 pct. f 32.02. In 1965 was 
dat f 33,146. Een bedrag dat hoger had kunnen zijn als de toeslagen uit het landbouw egalisatie-
fonds even hoog waren geweest als in 1964.

Die zakten van f 4.846 op f 3.121 en konden niet goed gemaakt worden door de stijging van het 
zuivelfonds van f 2.731,- tot f 3.212,-.

Maar al met al is er dit jaar nog een onverdeeld melkgeld overgebleven van meer dan een half 
miljoen, waarvan al een kwart miljoen intussen is uitbetaald, maar nog altijd ruim f 344.361,- te 
verdelen valt of f 1,356 per 100 kg geleverde melk. En wat daarmede gebeurt beslist dan wel de 
algemene vergadering.

KWALITEITSVERBETERING
Een groot deel van het jaarverslag wordt ook dit jaar weer besteed aan de kwaliteitsverbetering 
van de melk, een punt wat de directie en het bestuur schijnbaar nauw aan het hart ligt.
Men doet alle moeite te komen tot eerste klas melk en het is daarom verheugend dat op de alge-
mene vergadering liefst 21 veehouders een oorkonde krijgen omdat ze het gehele jaar door eerste 
kwaliteit melk geleverd hebben. Dat daarbij de heren Ruiten uit Wanssum en Vogelsangs uit Leu-
nen die al voor het derde opeenvolgende jaar in ontvangst mogen nemen, zal zeker een extra ap-
plausje waard zijn.

Van de andere kant toont dit cijfer wel aan, dat in het gebied van de Venrayse zuivelfabriek nog 
wel het een en ander gebeuren moet voordat het grootste deel der leden deze oorkonden in ont-
vangst kunnen nemen. Dit jaarverslag geeft dan ook opnieuw de nodige wenken om dit te kunnen 
bereiken.

Datzelfde jaarverslag zegt weinig over de moeilijkheden die er nog altijd zijn over de rijdende 
melkontvangst, maar noemt trots de zes bedrijven die al een melkleidingsys  teem   ingevoerd heb-
ben, als het zoveelste bewijs van de groei van onze veehouderij naar meer specialisatie en auto-
matisering, terwijl ook een nieuwe inrichting van melk- en spoellokalen op vele bedrijven als een 
schrede in die richting gezien wordt.

Verslag vergadering vrijdag 16-12 niet gevonden
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1967
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Met ingang van zondag 16 april 1967 werden bij een tweede rit van de R.M.O.-auto 
opgenomen, zes leden van Ysselsteyn-Noord, drie leden van Ysselsteyn-Zuid en 
drie leden aan de Puttenweg-Timmermansweg. De R.M.O. was in opmars.

Op 30 april 1967 verviel de laatste paardenrit voor aanvoer van de melk naar de fa-
briek, te weten de rit Heide. Het vervoer van de bussenmelk geschiedde nu uitslui-
tend door eigen vrachtauto’s, door uitbesteed vrachtautovervoer, of door R.M.O.-
vervoer.

Op 7 augustus 1967 werd de eigen produktie van melk en melkprodukten hervat.
De nieuwbouw omvatte: melkinrichting voer vele melk- en melkprodukten in flesver-
pakkingen, flessenspoell.akaal, koelcel voor melk en melkprodukten alsmede boter, 
magazijnen, stalling rollend materiaal, tanklokaal, vergroting boterinpaklokaal alsme-
de kantine-excursiezaal met voorzieningen en de benodigde inventaris daartoe.

In 1967 werd een hefbruginstallatie geplaatst, voor efficiënter onderhoud van het 
wagenpark.

De koelinstallatie voor de afdeling Melkinrichting werd vernieuwd. De C.V.-installatie 
werd aangepast zomede de elektrotechnische installatie. Het transportbanenstelsel 
werd aangepast.

Mede op verzoek van de C.Z.N.Z. te Roermand werd in dat jaar een grote kleinver-
pakkingsmachine voor boter aangeschaft van f 80.000,--. Vele 250 gram pakjes in 
aluminium folie werden gemaakt voor eigen bedrijf voor verkoop in Venray en om-
streken en voor de Zuivelbond te Roermond, die grootwinkelbedrijven als afnemers 
had.



                                                                             
   

      Niet gevonden wanner de eerste koeltank in het gebied
      is geplaats!

Peel Maas, 51-09-1967;p.13/18

Concentratie in de zuivel ?

De voorzitter van de Coöperatieve Zuidnederlandse Zuivelbond (de CZNZ), de heer Loonen uit 
Oostrum, heeft vorige week het rapport bekend gemaakt dat een speciale studiecommissie in op-
dracht van de CZNZ heeft opgesteld over de toekomst van de zuivel in het gebied, dat de provin-
cie Limburg en de provincie Noord-Brabant (ten oosten van de lijn Tilburg-Den Bosch-Oss) om-
sluit.

Dit rapport komt tot de conclusie dat de vorming van één grote coöperatieve zuivelvereniging 
voor dat hele gebied noodzakelijk wordt.
De technische en commerciële samenwerking die reeds bestaat, wordt dan ook op het organisato-
risch en bestuurlijk vlak mogelijk. Dit alles zal de verwerking en de afzet van de melk alleen 
maar ten goede komen, omdat daardoor een meer rationele werkwijze kan worden gevolgd, dat 
de door de veehouders gewonnen melk tot de hoogste waarde zal brengen.
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Indien deze reorganisatieplannen werkelijkheid worden zullen alle Limburgse en Oostbrabantse 
veehouders samen één vereniging vormen. Daarin wordt dan ook opgenomen het bestaande appa-
raat van de Coöperatieve Zuivelindustrie of regionale zuivelfabrieken en melkinrichtingen in bei-
de provincies, alsmede 2 centrale melkproduktenfabrieken te Bergeyk en Veghel en het centrale 
verkoop- en dienstenapparaat van de CZNZ te Roermond. Bij deze fabrieken wordt momenteel 
650 miljoen kilo melk per jaar aangevoerd, waarvan circa 25 pct. wordt aangewend voor directe 
consumptiedoeleinden.

Het ligt in de bedoeling om de lokale besturen en via deze ook de aangesloten leden met klem en 
argumenten aan te tonen, dat het opgaan van alle bestaande coöperaties in een groot verband een 
logische zaak is. De keuze werd aan de plaatselijke coöperaties gelaten, waarbij men er rekening 
mee houdt, dat het proces geleidelijk zal verlopen. Men acht het reëel, dat de nieuwe vereniging 
geleidelijk groeit, totdat zoveel afdelingen zich hebben aangesloten, dat de bestaande structuur 
overbodig wordt en ook de CZNZ als zodanig tot de grote coöperatie kan toetreden.

GEVOLGEN VOOR VENRAY
We hebben directeur A. de Kroon van de Venrayse Zuivelfabriek gevraagd wat de consequenties 
zijn van dit rapport voor de Zuivelfabriek Venray. Het bleek dat het rapport ook eerst onlangs in 
zijn handen is terecht gekomen en dat noch het bestuur, noch de raad van Toezicht, noch de leden 
tijd gehad hebben dit te bestuderen en van eventuele op- en aanmerkingen te voorzien. Overigens 
was veel van wat in het rapport staat hem al bekend.

„Men ontkomt in deze tijd van schaalvergroting op ieder terrein en zeker op dat terrein van de 
levensmiddelenbranche niet aan samenwerking....", aldus de heer de Kroon, die stelde dat de 
CZNZ in 1947 al gekomen is tot samenwerking in groter verband. Er werden afspraken gemaakt 
over verkoop- en melkwinningsgebieden, bepaalde produktierichtingen aanbevolen of bevroren, 
terwijl de overmelk door de CZNZ werd overgenomen en verkocht. Mede door haar hadden con-
centraties plaats en fusies, die allemaal te doen hadden met een rationelere melkverwerking.

De autonomie van de bedrijven, die in de CZNZ samenwerkten, was er theoretisch nog wel, doch 
praktisch gebeurde niets zonder de adviezen van deze bond. Nu komt men tot een verdere stap. 
Nodig zijn uitgebreider marktonderzoek, er zullen sales managers moeten komen, grotere labora-
toria, andere verwerkingsmogelijkheden, dat kost geld.... geld dat in de huidige constellatie van 
de CZNZ er slechts moeilijk komen kan.

Het totale beleid in een hand zal een betere, efficiëntere en rationele oplossing brengen voor de 
vele vraagstukken, waarvoor ook de zuivel komt te staan in deze zich steeds veranderde wereld....
Wat er nu concreet met de Venrayse fabriek gebeuren gaat, is thans niet te zeggen. De leden zul-
len ongetwijfeld alle kans krijgen zich over deze nieuwe ontwikkeling te oriënteren, maar het is 
beslist niet zo, dat ze vandaag of morgen al moeten beslissen. Daar gaat nog wel enige tijd over 
heen....

Wat de fabriek betreft, deze is de laatste tientallen jaren geweldig uitgebreid. Bij deze uitbreidin-
gen is steeds dankbaar gebruik gemaakt van de adviezen van de CZNZ en deze Bond weet dus 
precies, wat Venray wil en Venray weet wat de Bond wil. Een prettige samenwerking, die ook in 
de nieuwe constellatie alleen maar versterkt kan worden.
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Peel en Maas, 01-12-1967; p. 13/16

Coöp. Zuivelfabriek „Venray” - JAARVERSLAG 1966

Het jaarverslag van de Coöperatieve Zuivelfabriek Venray geeft in korte trekken de voornaamste 
gebeurtenissen weer over het voorbije jaar.

Op 3 januari 1966 werd voor de eerste maal in een jaar tijds de 25 miljoenste kilogram melk aan-
gevoerd.

In 1966 kwam ook het nieuw ontgonnen gebied van de Dorperpeel bij het melkwinningsgebied 
van de Venrayse zuivelfabriek. Op 30 juni werd de eerste melk uit de Dorperpeel naar de Venray-
se fabriek gebracht. 8 juni 1966 werd begonnen met de - zoveelste - uitbreiding van de fabriek, 
waardoor Venray voorlopig melk- en melkprodukten van Venlo kreeg.

Oktober 1966 ging het laatste paard dat gebruikt werd bij de melkbezorging met pensioen en 
daarmede sloot de fabriek voor goed met deze traditionele wijze van bezorging.

In december kocht de fabriek het landbouwbedrijf op van de familie Jenniskens, waardoor even-
tuele uitbreidingen voor de toekomst verzekerd zijn. En lest best, in dat jaar werd ook een begin 
gemaakt met de rijdende melkontvangst, een gebeurtenis, waarover nu niet alle leden precies 
even enthousiast waren, er kwam zelfs een buitengewone algemene vergadering bij te pas.

TERUGGANG OP KOMST
Tegenover de 843 leden in het begin van 1966, waren er begin 1967 nog 805, waaruit ook nu 
weer blijkt een langzaam teruglopen van de leden. Het aantal koeien echter stijgt. Van 8,9 koe per 
lid in 1965 tot 9,4 in 1966, wat betekent dat in het melkwinningsgebied liefst 7153 koeien voor 
melk zorgen. Ook het aantal kg geleverde melk per koe neemt toe, namelijk van 3568 tot 3662 in 
1966. Dat betekent dat gemiddeld ieder melkbedrijf meer dan 34000 kg melk leverde, wat in 
1965 nog geen 32000 kg was. Dat ook de veestapels groter gaan worden, blijkt o.m. ook uit het 
aantal leden dat meer dan 50.000 kg melk per jaar levert. Was dat in 1965 nog 135, in 1966 steeg 
hun aantal tot 173.

Uit de verdere gegevens van dit jaarverslag blijkt dat de gemiddelde toename van het aantal kg 
melk in Venray inderdaad ver ligt boven dat van de Zuid Ned. Zuivelbond en het landelijk ge-
middelde.

Steeg die in het afgelopen jaar in Venray met 3,17 pct., voor de bond was dat 1,6 en voor Neder-
land 1,8 procent.

Maar het vetgehalte blijft nog altijd onder het landelijk gemiddelde, dat 3,815 pct. bedraagt. Ven-
ray haalde in 1966 3,705 procent.
Het totaal kg. melk dat werd aangevoerd in 1966 was ruim 26 miljoen kg melk. T.o.v. 1960 een 
toename van bijna 10 mln. kg.
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KWALITEIT
Over de kwaliteit van deze enorme melkplas blijkt men niet zo goed tevreden, al is 62 pct hiervan 
nog als klasse I gekeurd. Reinheidsproeven en de zgn. reductaseproeven tonen aan dat er minder 
zorg besteed wordt aan het melken en het melkgereedschap, iets wat zich ook in dit jaar duidelijk 
schijnt te openbaren. Het scheelt de betrokken veehouders nog al in de melkprijs, maar deson-
danks blijkt het euvel eerder toe dan af te nemen. Dit jaaroverzicht besteedt daarom, naast andere 
publicaties, vooral aandacht aan deze ontwikkeling.

Nu we over ontwikkeling spreken, blijkt ook genoemd verslag dat de mechanisatie zich steeds 
verder doorzet. De rijdende melkontvangst gaat behalve naar de Vredepeel al naar de Dorperpeel 
en een deel van Ysselsteyn en daarmede krijgen we ook te maken met een heel andere opslag van 
de melk. Steeds meer tanks doen hun intrede op de veebedrijven. Behalve de tanks zijn ook de 
melkleidingsinstallaties in aantocht, die, mits goed toegepast, alleen maar kwaliteitsverbeterend 
kunnen werken.

WAT GEBEURDE ER MET DIE 26 MILJOEN KG MELK?
Daar bleek men nog niet voldoende aan te hebben, want de fabriek kocht voor bijna 8 ton aan 
melk- en melkprodukten bij. Maar ook de li  monade  - en bierhandel blijkt goed te lopen, want niet 
alleen werden er 283.000 flessen van dit spul ingekocht, maar ook nog eens meer dan 190.000 
van verkocht, voor meer dan een ton.

Meer dan 24 miljoen kg melk werd geleverd aan de Zuivelbond in Roermond, wat het lieve be-
drag opbracht van 7,6 miljoen guldens. 2.5 miljoen kg kwam via de slijters terecht bij het Ven-
rayse publiek, dat hiervoor ruim 2 miljoen guldens op tafel legde.

Hier enige cijfers:
Boter   24.000 kg 
Margarine   60.000 kg 
Kaas   13.000 kg 
Slagroom   69.000 flessen 
Losse melk 304.000 kg 
Flessenmelk 1,2 mln. flessen 
Karnemelk   90.000 kg 
Pap 137.000 flessen 
Yoghurt 359.000 flessen 
Vla's 307.000 flessen 
Chocolademelk   74.000 flessen 
Koffiemelk 166.000 flessen 
Kindervoeding   24.000 flessen

Tenslotte werd bijna ½ miljoen kg melk teruggeleverd aan de melkleveranciers zelf. Deze hele 
melkplas bracht uiteindelijk bijna 10 miljoen gulden in de kas van de zuivelfabriek, die daarmede 
haar omzet tegenover 1965 met 16,1 procent zag stijgen. Tegenover een onkostenstijging van 7,8 
pct. tot 1,3 miljoen gulden geen slechte beurt.
Maar de melkleveranciers zelf hebben er tot heden weinig van ervaren. Ze ontvingen namelijk 
per 100 kg melk met een gemiddelde vetgehalte van 3,707 procent f 33,485 tegenover f 33,469 in 
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1965. Maar er staat nog ongeveer een half miljoen aan onverdeelde melkgelden en dat kan de 
zaak weer recht trekken want dat betekent f 1,283 per 100 kg geleverde melk in 1966.

Uit de verstrekte gegevens blijkt dat de nieuwbouw, die thans gereed is tegen de 1 miljoen gul-
dens aan ligt. De melkopslagcapaciteit moest met deze enorme melkplas ook uitgebreid worden 
en wel met 120.000 liter, wat f 78.000,- extra kostte. Inclusief dit bedrag is er bijna 2 ton geinves-
teerd aan machines en inventaris, terwijl f 76.000,- in nieuwe transportmiddelen zijn gestoken.

VERGADERING
In de heden vrijdag te houden vergadering zullen de leden de balans over 1966 dienen goed te 
keuren en zal precies uit de doeken worden gedaan wat er met het onverdeeld melkgeld gaat ge-
beuren.

J. Aerts uit Blitterswijck, L. van Asten uit Ysselsteyn en H. v. Rijswijck uit Veulen zijn herkies-
baar als leden van het bestuur, terwijl J. Janssen, Vredepeel, aftreedt omdat hij verhuisd is. Als 
zijn opvolger wordt voorgesteld J. Bruysten. In de Raad van Toezicht is J. Janssen uit Ysselsteyn 
aftredend, doch herkiesbaar.

Aan de orde komt ook weer de uitbreiding van de rijdende melkontvangst en de daarmede ver-
band houdende financiering van de melkdiep-koel-tanks.

Tenslotte zal een overzicht gegeven worden van de stand van zaken bij de uitbreiding van de fa-
briek en werkzaamheden aan het fabrieksterrein en over aankoop van machines.
Twaalf veehouders, die het hele jaar door voor eerste klas melk gezorgd hebben krijgen een oor-
konde aangeboden.

Op deze vergadering zal de heer Loonen een uiteenzetting geven over de zuivelsituatie, de situa-
tie in de landbouw, de EEG en over het rapport van de studiecommissie van de CZNZ.

Peel en Maas, 08-12-1967; p. 2/12

Verslag Jaarvergadering Zuivelfabriek

Goed 200 van de ruim 800 leden van Venrays Zuivelfabriek hebben vrijdag in het gemeenschaps-
huis van Leunen in de algemene ledenvergadering het wel en wee van deze fabriek over 1966 
nog eens onder de loupe genomen.

We hebben in ons nummer van vorige week een uitgebreid overzicht gegeven van de financiële 
toestand van dit oude Venrayse bedrijf, dat blijkens mededeling op deze vergadering zijn zoveel-
ste verjongingskuur ondergaat mede door de aanleg van nieuwe bedrijfswegen en parkeerterrei-
nen.

Maar het meest nieuwsgierig was de vergadering natuurlijk naar het nog onverdeelde melkgeld 
over 1966 ten bedrage van ruim f 477.000,-. Het bestuursvoorstel om hiervan een deel uit te beta-
len (f 1,25 per 100 kg melk) en een deel bij te schrijven als ledenlening (f 0.573 per 100 kg gele-
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verde melk) kreeg de goedkeuring van de vergadering, die wel begreep dat investeringen nu een-
maal nodig blijven.

De rijdende melkontvangst - ook zo’n investering - blijkt, ondanks protesten van het begin toch 
langzaam maar zeker populairder te worden. In mei 1968 gaat tenminste een tweede rijdende 
melkontvangst op pad, nu langs de veehouders van Ysselsteyn en Veulen om op deze moderne 
manier de melk op te halen. Er werd gediscussieerd over de aanschaf van melk-diep-koeltanks, 
waarbij de Boerenleenbank eventueel voor kredieten zorgt en de zuivelfabriek 1½ cent extra 
geeft. Maar een en ander moet gebeuren in goed overleg tussen de betrokken leden onderling en 
de fabriek zelf.

Er is staande de vergadering nog eens het nodige gezegd over de kwaliteit van de melk, die lang-
zaam maar zeker achteruit loopt en de 12 veehouders, die een oorkonde van het regionaal orgaan 
kregen voor de door hen voortdurend geleverde melk in klasse I werden de veehouders ten voor-
beeld gesteld.

J. Aerts uit Blitterswijck, L. van Asten, Ysselsteyn en H. v. Rijswijck, Veulen werden herkozen 
als lid van het bestuur, terwijl J. Bruysten, Vredepeel de vakature Janssen Vredepeel gaat vervul-
len.

J. Janssen, Ysselsteyn werd herkozen als lid van de Raad van Toezicht.

Aan het slot van de vergadering gaf de heer J. Loonen een gedegen overzicht over de zuivelsitua-
tie, de landbouw, de EEG en over het uitgebrachte rapport van de CZNZ.
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1968
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In februari 1968 werd van een lid de eerste diepgekoelde melk ontvangen uit een 
zogenaamde diepkoeltank die geplaatst was op het bedrijf van G. Peynenborg te 
Ysselsteyn.

In 1968 werd een melkpasteur vervangen door een nieuwe, capaciteit 10.000 liter 
per uur. Prijs f 30.000,--,



Peel en Maas, 28-04-1969; p. 7/16 

RECORD MELKAANVOER
Op 22 april j.l. bereikte de steeds stijgende melkaanvoer bij de Coöp. Zuivelfabriek „Venray” 
wederom een record. Het gebeurde nl. voor de eerste keer dat op één dag liefst 100.000 kg melk 
de melkontvangst passeerde, een feit dat alleszins de moeite van het releveren waard is.
Hoezeer de dagaanvoer aan de Venrayse Zuivelfabriek is gestegen in de laatste jaren blijkt wel 
uit het onderstaande.

Op 15 mei 1959 bedroeg de melkaanvoer voor de eerste keer 50.000 kg per dag, de helft dus van 
de thans bereikte mijlpaal. Op 13 mei 1963 werd voor de eerste keer 75 ton per dag ontvangen. 
De hoogste dagaanvoer in 1967 bedroeg 99.769 kg en werd behaald op 25 mei.
De thans behaalde mijlpaal werd reeds vroeg in de periode van een toenemende melkaanvoer be-
haald. In 9 jaar is de dagaanvoer dus verdubbeld.

Het ziet er niet naar uit dat de melkaanvoer in de komende jaren zal blijven stijgen.
Dit alles ook door de nog steeds toenemende veebezetting, vooral in de nieuwe Peelontginningen 
met name de Meerselsepeel, Vredepeel en Dorperpeel en de voortgaande specialisatie, welke 
meestal met een schaalvergroting gepaard gaat.

Jammer dat de wassende melkstroom extra zorgen baart i.v.m. de afzetmoeilijkheden van boter, 
kaas, melkpoeder etc.
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Peel en Maas, 22-11-1968; p. 17/20

CZ. Venray, met melk meer mans - Jaarverslag 1967

Ondanks minder leden meer melkaanvoer

Vandaag behandelt de Zuivelfabriek in een ledenvergadering in het Gemeenschapshuis van Leu-
nen het voorbije 1967. De jaarverslagen komen dan ter tafel en de vergadering zal zijn bestem-
ming dienen te geven aan het onverdeelde melkgeld. Chr. Broek mam uit Oostrum, A. Claessers 
uit Leunen, G. Geerets uit Castenray en J. Willems uit Ysselsteyn zijn kandidaten voor het be-
stuur, terwUl in de Raad van Toezicht H. Janssen uit Venray zal worden opgevolgd door J. Seij-
kens. De heer Loonen zal als te doen gebruikelijk een uiteenzetting geven over de huidige situatie 
in de zuivel....

MINDER LEDEN - GROTERE MELKPLAS
Terwijl het aantal leden van de Zuivelfabriek daalt stijgt het gemiddeld aantal koeien per lid. Die 
trend was in 1966 al merkbaar toen het ledenaantal zakte van 843 tot 805, terwijl in het afgelopen 
jaar het nog verder terug zakte tot 776. Deze tendens zet zich voort. Het gemiddeld aantal koeien, 
in 1965 nog 8,9 en in 1966 9,4 steeg in 1967 tot 10,5. Naast zijn 25.000ste inwoner is Venray nu 
rap toe aan zijn 8.000e koe.

Het aantal kg geleverde melk bij de Venrayse zuivelfabriek blijft dientengevolge stijgen.

        Totaal kg            kg
in mil. kg per koe per lid 

1965 25.4 3568 31.980 
1966 26.2 3662 34.291 
1967 28.0 3735 39.487

Daarmede toont het winningsgebied van de Venrayse zuivelfabriek procentueel een veel grotere 
toename dan gemiddeld bereikt werd in het gebied van de Zuid Ned. Zuivelbond of zelfs lande-
lijk.

Toename Venray Zuid. Ned. Landel.
Zuivelbond

1965 5.94 % 4.8 % 3.7 %
1966 3.17 % 1.6 % 1.8 %
1967 6.86 % 4.8 % 5.4 %

Wordt de melkplas dus maar steeds groter het vetgehalte daarentegen blijft zakken. Was dat in 
1965 nog 3.736 % in 1967 zakte het tot 3.693 %.

Daarenboven zakte ook het kwaliteitsgehalte. Bij bacteriën- en geurproeven bleek duidelijk een 
achteruitgang, die des te kwalijker is omdat in het Regionaal orgaan, waarin ook de Venrayse fa-
briek samenwerk, juist op dit terrein vooruitgang is geboekt. Bereikte in 1965 nog 27 % van de 
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bedrijven bij het onderzoek de top qua kwaliteit, in 1966 was dat nog maar 14.2 % en in 1967 
zakte het tot 13.7 %. Dit jaar prijken slechts 93 van de 776 bedrijven op de kwaliteits erelijst.

WAT IS ER MET DE VENRAYSE MELKPLAS GEBEURD?
Aan de Zuivelbond in Roermond werd 26,6 milj. kg verkocht in de vorm van boter, volle en ge-
standariseerde melk, ondermelk en karnemelk.

Dat leverde het lieve bedrag op van bijna 9.3 miljoen guldens.

In Venray zelf werd nog eens 2,6 milj. kg melkprodukten verkocht, waarbij dan echter ook geteld 
zijn de 154.814 kg limonades, frisdranken en bier (f 139.000,-) een jost, die we op de balans van 
een zuivelfabriek toch maar altijd vreemd vinden. Venray telde daarvoor in de kas van de zuivel-
fabriek f 2,2 miljoen guldens en had o.m. ruim 2.8 miljoen flessen van, deze fabriek in huis.

Alles bij elkaar steeg de omzet van 1965 f 8.4 miljoen naar f 9.8 miljoen in 1966, terwijl in 1967 
de f 11.5 miljoen bereikt werd. In percentages een stijging t.o.v. 1965 van 33.7 %. Een stijging, 
die mede verklaarbaar is, door een verhoogde boteropbrengst.

Aantal kg Prijs per kg 
1965 862.435 f 4.669 
1966 821.952 f 5.075 
1967 882.250 f 5.695

BALANS
In 1967 werd door de fabriek in terreinen en gebouwen geïnvesteerd f 378.392 (1966: f 977.206) 
en machines en inventaris f 345.513 (1966: f 194.590).

De leden kregen per 100 kg melk bij 3.7 % vet in:
1962 f 25,568 
1963 28,701 
1964 32,020 
1965 33,146 
1966 33,448 
1967 35,295

terwijl er bovendien nog een onverdeeld melkgeldpotje voor 1967 overbleef van bijna een half 
miljoen wat nog eens f 1.778 oplevert voor elke 100 kg melk die in dat jaar geleverd werd (vorig 
jaar f 1.823).

In zijn slotwoord vertelt de directeur dat in 1967 de nieuwbouw en de uitbreiding gereed geko-
men is, die grote mogelijkheden biedt voor de toekomst.

Over het invoeren van de rijdende melkontvangst met de daaraan verbonden diepkoel-melkbe-
waartank die de melkhouder moet aanschaffen, is de directie niet ontevreden. Men constateert - 
een voortgaande belangstelling voor deze soort melkophalerij.
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De direktie brengt verder in herinnering dat in 1956 972 melkveehoudersbedrijven 12 miljoen kg 
melk leverden, terwijl nu in 1968 612 bedrijven er 31 miljoen leveren. De specialisatie zet door 
en deze schaalvergroting zal ook Venrays fabriek niet ongemoeid laten. 

Gesprekken over grotere concentraties en meer samenwerking zijn lopende.

Geen verslag jaarvergadering 22-11-1968 gevonden
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1969
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In begin 1969 werden wederom excursies naar de fabriek georganiseerd voor leden 
en hun gezinsleden.

Eind 1969 werden de leden-veehouders in de gelegenheid gesteld hun melkmachi-
ne-installatie te doen testen door een melkwinningsadviseur van de fabriek.

in 1969 werd, net als in 1968, een melkpasteur vervangen door een nieuwe, even-
eens met een capaciteit van 10.000 liter per uur. Prijs f 34.000,--.



Peel en Maas, 28-11-1969; p. 9/20

1968 goed melkjaar voor Venray....Jaarverslag 1968

Dat ook de Coöp. Zuivelfabriek Venray een belangrijk aandeel heeft in de steeds groter wordende 
melkplas en boterberg in ons dierbaar vaderland is duidelijk merkbaar uit het pas verschenen 
jaarverslag 1968. Een jaarverslag dat maandag as. aan de orde komt bij de traditionele ledenver-
gadering in het gemeenschapshuis van Leunen, waarop de heer Loonen, ook traditiegetrouw, het 
zuivelbeleid in Nederland zal bespreken.

VENRAYS BELEID
Blijven we echter bij het Venrayse zuivelbeleid, dan valt weer op dat het aantal leden van deze 
coöperatie gestaag terug loopt. Waren er in 1966 nog 764 leden, in 1968 waren dat er nog maar 
658. En de tijd ligt niet ver achter ons, dat men meer dan 1.000 leden kende. Maar deze terug-
gang wordt voldoende gecompenseerd door het aantal koeien en het aantal kg. melk dat nog 
steeds geleverd wordt.

Venray telde in 1968 zo’n kleine 8.000 koeien, of gemiddeld 12,2 per lid. Voor 1967 was dat ge-
middelde 10,5.

Ook de melkplas stijgt. Bijna 31 miljoen kg melk bracht het gemiddeld aantal kg. geleverde melk 
per lid in 1968 op bijna 48.000 liter. In 1967 haalde men de 40.000 kg, nog niet eens. Hieruit 
blijkt wel duidelijk dat weliswaar het aantal veehouders terugloopt, doch dat degenen, die over-
blijven meer dan voldoende voor compensatie zorgen. De specialisatie van de Venrayse veebe-
drijven wordt hier wel duidelijk aangetoond.

Sinds 1962 is de Venrayse melkplas met meer dan 57 % gestegen, tegenover een landelijk gemid-
delde van bijna 16%. Voeg daarbij dat ook het vetgehalte van de melk minstens constant blijft en 
zelfs iets stijgt, dan is het duidelijk dat dit winningsgebied zijn aandeel wel bijdraagt in Neder-
lands melkproduktie.

Veeg daar verder bij dat de kwaliteit der aangevoerde melk als resultaat van deze specialisatie 
duidelijk stijgt, dan is het duidelijk dat een en ander de aangesloten leden geen windeieren legt. 
Bedroeg de melkprijs in 1967 f 35,295,- per 100 kg melk met 3,7% vet, in 1968 was dat f 35,91.

BIJNA f 13,5 MILJOEN
leverde de totale verkoop van zuivel-, melk en melkprodukten in 1968 deze fabriek op. Een om-
zetstijging van 16% tegenover 1967. Is het dan wonder, dat de raad van toezicht de financiële re-
sultaten bevredigend noemt?

Van deze, 13,5 miljoen komt de grootste portie van de Zuivelbond in Roermond, die o.m. 1,2 
miljoen kg boter afnam, die Venrays fabriek produceerde. De boterproduktie kwam in het afgelo-
pen jaar weer dik over de 1 miljoen kg, terwijl men in 1967 nog niet aan de 900.000 kg kwam. 
Ontving men toen per kg f 5,695,-, in 1968 liep dat op tot f 6,11. Ook dan is het geen wonder dat 
deze produktie oploopt.
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Bekijken we het lijstje, wat via de slijters aan de man of aan de vrouw gebracht wordt, dan zien 
we daar ook weer onvoorstelbare hoeveelheden, die Venray in zo’n jaar verorbert. Tegenover de 
16.706 kg boter staan liefst 69.550 kg margarine. Flessenmelk werd voor meer dan 1,5 miljoen 
kg in onze gemeente verwerkt door huismoeders en hun kroost. Aan pap in allerlei soorten consu-
meerde men ruim 100.000 kg, terwijl aan yoghurt 311.000 kg en aan vla’s 250.000 kg verorberd 
werd.

Voeg daarbij dat via deze slijters ook nog bijna 200.000 kg bier en limonade verkocht werden, 
dan is het geen wonder dat ruim 2,7 miljoen kg in deze contreien werd afgezet.

DE EXPLOITATIEREKENING 1968
toont aan dat reeds aan melkgeld werd uitgekeerd voor dik f 10 miljoen gulden. De jaarvergade-
ring zal te beslissen hebben wat er gedaan moet worden met de bijna f 840.000, onverdeeld melk-
geld, dat thans nog aanwezig is. Het voorstel is om hier f 390.00,- van uit te betalen en de rest te 
goed te schrijven op de leden-rekening.

Op deze exploitatierekening is verder te lezen dat in 1968 voor ruim 2 ton is geïnvesteerd aan 
machines en inventaris en dat de onkosten toenamen met 17,9 % en het lieve bedrag van f 1,7 
miljoen haalden in 1968. Deze stijging wordt geweten aan de hogere loonkosten en de sociale 
lasten, alsmede de hogere rente-bedragen, die men nu eenmaal moet betalen.

MELKWINNING
We zeiden hierboven reeds dat de kwaliteitsverbetering van de melk in het voorbije jaar belang-
rijk is vooruit gegaan. Toch is de directie nog niet tevreden.
Belangrijk is dat in 1968 wel duidelijk is aangetoond dat de kwaliteit van de diepkoelmelk (melk 
dus die de veehouders opslaan in tanks bij de boerderij) belangrijk beter is dan de bussenmelk. En 
het is daarom dat men niet alleen de 32 veehouders begroet, die in 1968 tot deze maatregel zijn 
overgegaan, maar ook, dat men verwacht dat in de komende tijd vele anderen dat voorbeeld zul-
len gaan volgen.

Dat schijnt wel nodig nu het kwaliteitsonderzoek centraal gaat gebeuren en via een poolings-pot 
toeslagen of kortingen verrekend gaan worden. „Kwaliteit”, zo schrijft de directeur, „vraagt de 
uiterste aandacht en zorg....”
Deze directeur is verder best tevreden over de rijdende melkontvangst, die thans al 35 % van de 
totaal aangevoerde melk voor haar rekening neemt.
Hij verwacht dat deze in de loop der tijd wel uitgebreid wordt.

Tenslotte merkt hij (op dat het zuivelfront sterk in beweging is en dat er veel gesproken wordt 
over grotere samenwerkingvormen in de zuivelindustrie. „Onze fabriek”, aldus de heer De 
Kroon, „zal dienen uit te groeien tot een maat die past bij de huidige tijd en in huidige E.E.G.  
markt...." Maar hij laat verder de lezer raden welke „maat” dat is en wat daarvan de consequen-
ties zijn. Misschien dat de leden hierover ter vergadering meer horen....

Geen verslag jaarvergadering 03-12-1969 gevonden
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1970
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In 1970 werden - wederom - twee melktanks 
aangekocht van elk 30.000 liter. Prijs f 
55.000,--.

Ook werd een platenkoeler aangeschaft voor 
melk die in de late namiddag werd ontvangen 
en werd overgezet tot de volgende dag en 
pas de volgende dag werd verwerkt.

In 1970 werd een houten wagenstalling voor 
20 verkoperswagens gerealiseerd met bijko-
mende bestratings-werkzaamheden. Totaal 
bedrag f. 100.000,--.



Peel en Maas, 05-06-1970; p. 2/16

Fusieplannen in de zuivelindustrie

De besturen van de coöperatieve zuivelverenigingen te Roermond, Helden, Sevenum, Venlo, 
Venray, Vierlingsbeek, Cuyk en St. Anthonis zijn overtuigd, dat er tussen de zuivelfabrieken een 
onderlinge samenwerking tot stand dient te komen om de melk van de aangesloten melkveehou-
ders zo rationeel mogelijk te doen verwerken.

De besturen van deze acht zuivelverenigingen zijn reeds bezig om plannen uit te werken om te 
komen tot algehele samenwerking. Als leidraad hiervoor wordt gedacht aan ‘t oprichten van één 
coöperatieve vereniging, waarvan alle leden van de genoemde zuivelcoöperaties lid worden en de 
activa en passiva van deze zuivelcoöperaties worden ingebracht, terwijl de bedrijven voor geza-
menlijke rekening worden geëxploiteerd.

Nadat deze plannen zijn uitgewerkt zullen de besturen aan de algemene ledenvergaderingen con-
crete voorstellen te goedkeuring voorleggen.

De aangesloten leden veehouders van de acht zuivelfabrieken zijn middels een gezamenlijke cir-
culaire, van de fusiebesprekingen op de hoogte gebracht.

Zowel het personeel, ondernemingsraden als de vakbond zijn ingelicht over de fusiebesprekin-
gen. Bij de verdere uitwerking van deze fusiegedachte is als streefdatum naar volledige realise-
ring gedacht aan 1 januari 1971.
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Peel en Maas, 26-06-1970; p. 9/17

Ingezonden
MELKBEZORGING

Ik acht de circulaire van 19 juni jl. van de Coöp. Zuivelfabriek Venray een klassiek voorbeeld 
van de gevolgen, waartoe monopolie-vorming leidt. Op het gerinkel van een bel kan de huis-
vrouw komen opdraven om voor haar goede geld, waarin bezorgloon begrepen is, de zuivelpro-
dukten te komen afhalen.

De circulaire druipt van medeleven met de hardwerkende melkverkopers, maar hun arbeidsvoor-
waarden schijnen niet dusdanig te zijn, dat er voldoende krachten voor te vinden zijn.

Ook het groot aantal absenten wijst niet op ideale werkomstandigheden.

Hoe dit ook zij, de zuivelfabriek spaart het loon van zes afwezigen uit door minder diensten te 
bewijzen, en het bewijzen van diensten is toch de enige juiste grond die het behalen van winst 
motiveert....

Wat ons in de vakantie-periode te wachten staat moeten we nog maar afwachten.

De verbruikers zullen verstandig doen te protesteren en te laten blijken, dat zij naar middelen zul-
len zoeken om aan de monopolie-positie - waarvoor in het uitbreidende Venray geen plaats meer 
is - een eind te maken.

O. Fasbender
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Peel en Maas, 16-10-1970; p. 5/24

25-JARIG DIENSTJUBILEUM J. EWALS
CHAUFFEUR ZUIVELFABRIEK „VENRAY”

Op maandag 19 oktober a.s. zal de heer J. Ewa1s 
25 jaar als chauffeur in dienst zijn bij de Coöp. 
Zuivelfabriek „Vennay”.

Hij trad voor 25 jaar in dienst bij de toenmalige 
zuivelfabriek H. Maria te Oostrum en bij de fusie 
van het Oostrumse bedrijf met de zuivelfabriek 
„Venray” in mei 1946, ging ook Sef Ewals naar 
Venray over. Met zijn Ford was hij een der men-
sen van het eerste uur, die voor „motorische” aan-
voer der melk aan de fabriek zorgdroegen.

Uiteraard had deze aanvoer nog niet de grote om-
vang van nu en moest hij om een full-time job te 
verkrijgen in deze eerste na-oorlogse jaren in de namiddagen met zijn 3 tonner naar Zuid-Lim-
burg om daar aanvulingsmelk af te leveren.

Gestaag nam in Venray de melkaanvoer toe, hetgeen een noodzakelijke uitbreiding van de 
melkritten en daarmede van het wagenpark der fabriek met zich meebracht.

Toen in mei 1966 de eerste der rijdende melkontvangstauto’s werd aangekocht, was de heer 
Ewals ook de eerste die de opleidingskursus voor de bediening der ontvangstapparatuur op de 
wagen volgde. In aug. van datzelfde jaar werd hij benoemd tot voorman van de chauffeurs.

Op maandag 19 oktober zal de jubilaris gehuldigd worden in aanwezigheid van het dagelijks be-
stuur van de fabriek, de directie, de ondernemingsraad en de personeelsvereniging. Hem zal daar-
bij o.m. een receptie worden aangeboden in de kantine van de zuivelfabriek „Venray” van 17.00-
18.00 uur.
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Peel en Maas, 11-12-1970; p.10/12

Fusie van Zuivelfabrieken

Op 28 december zullen de leden van de zuivelfabriek Venray mee te beslissen krijgen over een 
fusie van een achttal Noord- en Midden-Limburgse en Brabantse zuivelfabrieken. Deze coöpera-
tieve zuivelfabrieken liggen in Roermond, Hel  den-Panningen, Sevenum, Venray, Vierlingsbeek,   
St. Anthonis en Cuyk. Door wijziging van de statuten hoopt men tot samenwerking en specialisa-
tie te komen, voor wat Venray gaat betekenen dat men zich gaat specialiseren in de boterbewer-
king, terwijl men hier tevens de buffervoorraden aanlegt van de melkaanvoertoppen. De acht be-
trokken fabrieken halen een omzet van 200 miljoen liter melk.

De fusie gaat onder de naam van Coöp. zuivelvereniging De Maasvallei.
Het ligt in de bedoeling dat van genoemde 8 fabrieken er enkele in de toekomst gesloten zullen 
worden.

Verder is de zuivelfabriek van plan de zuivelwinkel in de Grotestraat af te stoten. Gebrek aan ge-
schikt personeel en het feit dat veel melk en melkprodukten in de verschillende levensmiddelen-
zaken volop verkrijgbaar zijn, evenals bij de melkventers, hebben tot dit besluit gevoerd. Onder-
handelingen zijn thans bezig over de verkoop van het pand Grotestraat, dat dan een andere be-
stemming gaat krijgen.

Peel en Maas besteed heel weinig aandacht aan de zuivelfusies in 
Zuid-Nederland. De stukjes die er over gaan zijn summier en 
zelfs onjuist!

Meer hier over in Bijlage II 
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Peel en Maas, 31-12-1970; p. 9/13

Coöp. Zuivelfabriek Venray gaat op in ‘Maasvallei’
Maandag 28 december hebben de leden van de Coöp. Zuivelfabriek Venray besloten over 
een algehele samenwerking met de zuivelverenigingen en -fabrieken in Midden-Limburg, 
Noord-Limburg en het Land van Cuyk.9

SAMENWERKING
De concentratie in de zuivelindustrie is volop aan de gang. Zo liggen er al lang de plannen om te 
komen tot één coöperatieve zuivelonderneming, welke de provincies Limburg, Noord-Brabant en 
Zeeland omvat.

Het opzetten en structureren van een dergelijk grote onderneming dient echter in etappen te ge-
beuren. Men wil eerst door ‘t formeren van drie of vier grote ondernemingen in Zuid-Nederland, 
tot een sterk gerationaliseerde bedrijfsvoering komen.

De oprichting van de Coöperatieve Centrale Zuivelvereniging „De Maasvallei”, waaraan ook de 
zuivelfabriek Venray wil gaan deelnemen, wordt dan ook als een logische stap in deze ontwikke-
ling gezien.

„DE MAASVALLEI”
Aan de oprichting van de Coöperatieve Centrale Zuivelvereniging „De Maasvallei” zullen mede-
werken de Zuivelfabriek Midden-Limburg, Roermond, Noord-Limburg, Venlo, Venray, Hel-
den-Panningen, Sevenum, de C.Z. Vierlingsbeek, de C.Z. St. Anthonis en de C.Z. Cuyk.

Deze verenigingen exploiteren tezamen negen fabrieken.

Dit gebied omvat ± 3.800 melkveehouders welke in 1969 tezamen plm. 185 miljoen liter melk le-
verden. (Venray 610 leden met 35.5 miljoen kg. melk).

De gemiddelde aanvoer per leverancier bedroeg ruim 48.000 liter. (Venray bijna 57.000 liter).

Ruim 700 10 leveranciers beschikten in 1970 over een diepkoeltank, met een totale jaarleverantie 
van ± 57 miljoen liter melk.

De boterproduktie bedroeg ruim 4 miljoen kg. en de kaasproduktie ongeveer 4,5 miljoen kg. 
(Venrayse boterproduktie bijna 1,4 miljoen kg).

In 1970 werd in dit gebied bijna 35 miljoen liter konsumptiemelk en konsumptiemelkproduktie 
afgezet. (In Venray bijna 3 miljoen kg.).

9 Hoewel hier te lezen valt dat de beslissing al gevallen is, is dat formeel niet juist. Want er waren statutair te wei-
nig leden aanwezig om de beslissing ineens te kunnen nemen, maar de 243 aanwezigen gingen zonder meer ak-
koord met deze concentratie. „En dus is niet te verwachten dat bij de nieuwe nog op te roepen vergadering wel  
bezwaren zullen komen”. Zie knipsel 08-01-1971 en tekst 22-01-1971

10 Is ruim 18 %
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DE ORGANISATIE VAN DE NIEUWE VERENIGING
Opgericht wordt de Coöperatieve Centrale Zuivelvereniging De Maasvallei. De momenteel be-
staande verenigingen, dus ook de C.Z. „Venray”, dragen hun aktiva en passiva over aan de cen-
trale zuivelvereniging en romen hun huidige vereniging via statutenwijziging om tot ‘n Melkvee-
houdersvereniging.

Deze melkveehoudersvereniging omvat dus het huidige gebied van de zuivelfabriek Venray.

De melkveehoudersvereniging blijft gewoon funktioneren onder het huidige bestuur, dat aange-
vuld wordt met de huidige leden van de raad van toezicht. Naast het lidmaatschap van de gewij-
zigde vereniging, t.w, de Melkveehoudersvereniging Venray, worden de leden rechtstreeks lid 
van „De Maasvallei”, welke verder de bedrijven gaat exploiteren en de melk verwerken.

De leden krijgen dus voorlopig een dubbel lidmaatschap, n.l. bij de melkveehoudersvereniging 
„Venray” en bij de centrale coöperatie „De Maasvallei”. Hiervoor is het wel noodzakelijk dat de 
leden zelf, of via een machtiging, het lidmaatschap bij de Maasvallei aanvragen.

Het bestuur van „De Maasvallei” wordt gevormd uit de bestuursleden van de melkveehouders-
verenigingen. Per 5.000.000 kg melk wijst iedere vereniging een hoofdbestuurslid voor „De 
Maasvallei” aan.

Voor „Venray" wil dit dus zeggen dat zij zeven hoofdbestuursleden aanwijzen.

DIREKTIE EN PERSONEEL
De direktie zal worden gevoerd middels een direktieraad, waarin worden opgenomen alle direc-
teuren van de huidige bedrijven. Het geheel zal worden geleid door een Algemeen Directeur.

Het personeel kan op een continuering van het dienstverband blijven rekenen. Op ieder bedrijf zal 
een ondernemingsraad worden ingesteld, welke zal worden overkoepeld door een centrale onder-
nemingsraad.

VOORAF GEMAAKTE AFSPRAKEN
Wanneer acht zuivelondernemingen met elkaar gaan fuseren, dan zullen verschillende bestaande 
regelingen uniform gemaakt moeten worden.

Zo is met elkaar overeengekomen:
a) het melkgeld zal worden verdeeld, op basis van vetgehalte, eiwitgehalte en kwaliteit:
b) De diepkoeltoeslag zal f 1.25 per 100 kg geleverde diepkoelmelk bedragen.
c) Waar de melk momenteel door de rijdende melkontvangst uit de bussen wordt gezogen 

zal een toeslag van f 0.50 per 100 kg melk worden gegeven.
d) Tenminste de eerste twee jaren zal naast diepkoelmelk ook bussenmelk worden ontvan-

gen, met name op die bedrijven waar thans ook bussen worden opgehaald.
e) Prijsdifferentiatie (kwantumtoeslag) zal niet worden toegepast. Het argument dat enige ja-

ren geleden bestond, n.l. zeer hoge kosten bij kleine leveranties, is door specialisatie in de 
melkveehouderij sterk afgezwakt.
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f) De ledenleningen zullen voor de toekomst gehandhaafd blijven. De looptijd wordt gesteld 
op 15 jaren De bestaande ledenleningen worden door de centrale zuivelvereniging overge-
nomen.

g) De vereniging draagt de naam Coöperatieve Centrale Zuivelvereniging „De Maasvallei” 
G.A. en is gevestiged te Roermond.

h)
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  Adv. van begin december



Peel en Maas, 31-12-1970; p. 2/13

Jaarvergadering zuivelfabriek Venray

Maandag werd het jaarverslag van de Coöp. Zuivelfabriek Venray over 1969 goedgekeurd.
Daaruit blijkt dat het aantal leden nog steeds afneemt. Tegen 694 in 1968 telde de coöperatie ein-
de 1969 nog 610 leden. Nu einde 1970, zo vertelde voorzitter Geurts, is het aantal gezakt onder 
de 500.

Maar het aantal koeien stijgt. Tegenover 1968 met 7913 koeien, konden er in 1969 8200 geteld 
worden, zodat het gemiddelde aantal koeien per lid steeg van 12.2 tot 13.4.
Wat nog verder doorslaat is dat die koeien ook nog meer melk leveren, want tegenover een ge-
middelde van 3910 kg per jaar per koe in 1968 kon in 1969 4338 kg genoteerd worden.

34,5 MILJOEN KG.
melk leverden deze beestjes in het voorbije jaar aan de coöperatie.
Terwijl de zuivelfabriek in 1967 nog 709 leden telde, werd toen „slechts” 28 miljoen kg melk ge-
leverd. De 609 leden van 1969, dus 100 minder, bracht de melkplas echter op 34,5 miljoen kg. 
Dit jaar bereikt men dik de 35 miljoen kg. Men kan dus hier inderdaad wel van intensivering en 
specialisatie spreken.

Tegen een landelijke toename van de melkplas van 3.9% in het voorbije jaar, leverde Venray een 
percentage van 11,75%. Daarbij bleek die melk van goede kwaliteit, want meer dan 77% kon in 
klasse 1 worden bemonsterd, waarbij men ook weer landelijke gemiddelde overtrof. Dat leverde 
een extraatje op uit de zgn. poolpot en 41 veehouders werden op de vergadering wegens hun 
kwaliteitsleveranties in het zonnetje gezet. Duidelijk kwam naar voren dat de melk die in tanks 
verzameld wordt van betere kwaliteit blijkt te zijn.

De omzet van de verkoop van zuivel, melk en melkprodukten bedroeg bijna f 15 miljoen gulden, 
terwijl de productie opliep van 1,1 miljoen kg in 1968 tot 1,4 miljoen in 1969, waarbij de kg. 
prijs tevens steeg van f 5.87 naar f 6.03.

Van het onverdeeld melkgeld f 626.095,- werd te goed geschreven bij de ledenleningen 
f 132.436,-. Aan de leden zal worden uitbetaald f 518.678 ofwel 1½ cent per geleverde 
kg. melk.
Daarnaast betaalt men reeds een voorschot op het melkgeld van 1970 van 1 cent per 
geleverde kg, zodat men begin komend jaar 2½ cent extra krijgt.

Directeur De Kroon deelde mee dat men in 1970 aan vertrekkende leden had moeten uitbetalen 
f 120.000,- een record-bedrag, dat tevens aantoont, dat toch vele veehouders hun heil elders gaan 
zoeken of ophouden,

Hij schatte het komende jaar daarvoor nog f 75.000,- te moeten reserveren. Een ander opmerkelij-
ke mededeling was, dat men op 1 januari 1972 zou gaan beginnen met naast betaling over het 
vetgehalte ook het eiwitgehalte mee te laten spreken.
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Uit de rondvraag kwam de belofte naar voren dat bij de topdagen in plaats van 3x de melk 4x per 
week zou worden opgehaald.

MAASVALLEI
Over structuurverandering van de Venrayse zuivelfabriek leest U verder in ons blad een uitge-
breid artikel. Hoewel daar te lezen valt dat de beslissing al gevallen is, is dat formeel niet juist. 
Want er waren statutair te weinig leden aanwezig om de beslissing ineens te kunnen nemen, maar 
de 243 aanwezigen gingen zonder meer akkoord met deze concentratie. En dus is niet te ver-
wachten dat bij de nieuwe nog op te roepen vergadering wel bezwaren zullen komen. Duidelijk 
werden intussen wel dat Venrays fabriek zich in de toekomst alleen op de zuivelbereiding zal toe-
leggen en dat wij als consumenten melkprodukten uit Venlo of Roermond zullen gaan krijgen.
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Op 1 januari 1971 is uit een samenbundeling van een achttal Coöperatieve Zuivelfa-
brieken, de Coöperatieve Zuivelvereniging "De Maalval  lei"   ontstaan. Het hoofdkan-
toor werd gevestigd te Roermond. De aangesloten fabrieken waren gevestigd te 
Roermond, Heythuysen, Venlo, Pan  ningen, Sevenum, Venray, Vierlingsbeek, St.   
Anthonis en Cuyk. De voorzitters van de bovengenoemde Coöperatieve verenigin-
gen vormden het eerste bestuur. Voorzitter werd J. Hanssen, Braekhuizenvorst. Er 
werd een directieraad ingesteld, bestaande uit de directeuren van bovengenoemde 
bedrijven. Voorzitter van de directieraad en algemeen directeur werd M. van Kup-
penveld, Roermond.

In verband met het voorgaande werden te Venray eerder een tweetal Algemene 
Vergaderingen gehouden, die statutenwijziging goedkeurden waardoor de Vereni-
ging werd omgezet in de "Coöperatieve Melkveehoudersvereniging Venray", en toe-
treding tot de Coöperatieve Centrale Zuivelvereniging "De Maalvallei" goedkeurden.

Met ingang van 20 juni 1971 werd het melkgeld uitbetaald op basis van vetgehalte 
en eiwitgehalte en werd tegelijkertijd een zogenaamde negatieve grondprijs inge-
voerd.

In 1971 wederom twee melktanks van elk 
30 ton. Prijs f 56.000,--. Een roomzuurtank 
inhoud 10.000 liter, prijs f 26.000,--

In 1971 werd de voormalige landbouw-
schuur verbouwd tot een garage voor vijf 
R.M.O.-wagens.

De verwerkingscapaciteit, was door de vele 
aanpassingen inmiddels uitgebreid van 
20.000 tot 30.000 liter melk per uur.
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COÖPERATIEVE ZUIVELFABRIEK NU ECHT MAASVALLEI

In een vergadering van vrijdagmorgen hebben de leden van de zuivelfabriek Venray nu echt ge-
zorgd dat ook Venray zich kan aansluiten bij de combinatie van zuivelfabrieken, die de naam 
draagt van Maasvallei.

Op de algemene vergadering van maandag 28 december hadden de toen aanwezige 243 leden 
zich al voor dit voorstel uitgesproken, doch statutair was hun aantal onvoldoende, zodat vrijdag 
j.l. wederom een algemene vergadering moest worden gehouden. Dat is dan gebeurd in de kanti-
ne van de zuivelfabriek, waar de voorzitter, de heer Geurts, 32 leden kon verwelkomen.
In een gemoedelijke vergadering is dan het voor en tegen van deze fusie nog weer eens uitvoerig 
uit de doeken gedaan, o.m. door directeur A. Kroon, die op de gestelde vragen zo goed mogelijk 
antwoord gaf.

Een van de opmerkingen was dat men van Venrayse kant er op stond ook in de toekomst zo uit-
voerig mogelijk ingelicht te worden over het doen en laten van de nieuwe fusie en de daarbij aan-
gesloten fabrieken. Men wenst het contact wat altijd bestaan heeft tussen de zuivelfabriek en zijn 
leden ook in de toekomst gecontinueerd te zien.

Ook het bestuur was zich er van bewust dat een goede communicatie zeker nu van grote waarde 
gaat worden en zou de betrokken wensen overbrengen aan de andere fusiepartners, waar waar-
schijnlijk ook deze verlangens leven. Dan zal via een contact-orgaan of iets dergelijks het contact 
aangehouden en verstevigd worden.

Uiteindelijk besloten ook deze aanwezigen tot de fusie, waarmede de Zuivelfabriek Venray op-
gaat in een combinatie met acht andere zuivelfabrieken en zich in de toekomst gaat specialiseren 
in de boterbereiding.
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KRING VENRAY MAASVALLEI VERGADERDE

Je moet er wel aan wennen dat de Coöp. Zuivelfabriek nu in feite de kring Venray van de Coöpe-
ratieve Centrale Zuivelvereniging de Maasvallei is geworden; maar de leden zelf hebben daar 
heel wat minder moeite mee.

Dat bleek dinsdag op de algemene vergadering van de coöp, melkveehoudersvereniging Venray, 
waarop de heren J. v. d. Heuvel, Vredepeel als opvolger gekozen werd van de heer Bruysten en J. 
Reintjes als opvolger van de heer Claessens in Leunen.

Daarna begon de algemene ledenvergadering van de kring Venray van de Maasvallei, waarin zo-
wel voorziter Fr. Geurts als directeur A. de Kroon nog eens omstandig de concentratiegeschiede-
nis van de voorbije maanden de revue lieten passeren.

140 leden waren op deze vergadering aanwezig,11 terwijl er nog 47 van gemachtigd waren na-
mens anderen te stemmen. Dat hield dat in dat per stemronde 635 stemmen konden worden afge-
geven en dat heeft men dan ook geweten toen de zeven leden van het hoofdbestuur van de Maas-
vallei gekozen moesten worden. Het bestuur had een lijst van 11 kandidaten opgeseld, maar van-
uit de leden zelf was nog de heer J. Rutten uit Wanssum kandidaat gesteld, alsmede de heer J. van 
Elzakker uit Ysselsteyn.

Toen was het stemmen geblazen. In de eerste ronde werden gekozen de heren P. J. Loonen uit 
Oostrum; Fr. Geurts, Geysteren; J. Janssen, Ysselsteyn; J. v. d. Heuvel, Vrehepeel en W. Geurts, 
Veulen uit de bestuurskandidaten en J. van Elzakker uit Ysselsteyn uit de ledenkandidaten.
Voor het 7e bestuurslid was een herverkiezing nodig. De uitslag daarvan was dat de heer J. Rut-
ten uit Wanssum het zevental kwam volmaken. Maar toen had men dan ook meer dan 5700 stem-
men moeten tellen....

In de tussentijd wist de heer P. J. Loonen de vergadering een uiteenzetting te geven over de melk-
prijs en de stand van zaken bij de onderhandelingen in Brussel, waarbij hij zich gematigd opti-
mistisch toonde over de prijsontwikkeling.

Bij de rondvraag werd nogmaals de vraag gesteld wat de boer zelf kan doen om tenminste nog tot 
een behoorlijke prijs te komen voor de melkprodukten. Hier stelde de heer Loonen dat hij moest 
zorgen een zo goed hogelijk produkt te leveren tegen zo laag mogelijke kosten. Voor de rest is 
het woord aan de coöperaties, die dienen te zorgen dat de verwerking zo weinig mogelijk geld 
kost. Daarvoor is o.m. nodig een concentratie van fabrieken, zoals die thans aan de gang is en die 
zal uitmonden in één grote fabriek voor heel Limburg....

11 Totaal waren er eind 1970 ongeveer 500 leden (1968 - 694 en 1969 nog 610)
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De landbouw in ontwikkeling
Was voor enige tientallen jaren terug het wel en wee van de boeren, het wel en wee van onze ge-
meenschap, thans is zeker voor wat de kom van onze gemeente betreft dat heel anders. Daar weet 
men ternauwernood van de zorgen en moeilijkheden van de agrariërs in deze eigen gemeenschap 
en kijkt men een tikkeltje verwonderd naar een „boeren-opstand” als die in Brussel en begrijpt 
men maar weinig van klachten, die er doordringen over de nieuwe kavelverdeling in de ruilverka-
veling Lollebeek, waar men thans mee bezig is. Het illustreert onbewust de verstedelijking van 
ons Venray en het feit dat we thans geen agrarische gemeente meer zijn, in die zin, dat Venrays 
hoofdbestaansbron de landbouw was.

Maar toch wordt zelfs de grootste leek op dit terrein wel duidelijk dat er iets aan de hand is in die 
landbouw. Men merkt het aan de gedaante-verandering van veel boeren-bedrijven, waar nieuwe 
stallen als paddestoelen uit de grond verrijzen en kassen het grotere belang van de ,tuinbouw voor 
deze streken illustreren. Men leest over een zuivelfabriek, die zich concentreert met andere fa-
brieken en men hoort hoe er nog al wat boeren hun boerenjasje aan de kapstok gaan hangen en el-
ders hun heil proberen te zoeken....

WAT IS ER AAN DE HAND?
Het loon- en prijsbeleid van de laatste drie jaren heeft voor een groot deel van de Nederlandse be-
volking een inkomsten-vergroting tot resultaat gehad. Men praat zelfs van welvaart. Dat is mede 
tot stand gekomen doordat men huren laag hield en de prijzen van verschillende landbouwpro-
dukten kunstmatig op een zeer laag pitje heeft gezet. Terwijl we daarvan allemaal profiteerden, 
werd de boer feitelijk het kind van de rekening. Want een deel van de schade kon hij dan mis-
schien inhalen door grotere produktie, van de andere kant was er dikwijls voor die grotere pro-
duktie geen plaats in de wereldhandel....

Zo profiteerde hij allerminst van de grote welvaart, integendeel, hij moest met lede ogen aanzien 
hoe anderen van zijn arbeid profiteren, doch hij zelf er in feite, mede dank zij de inflatie en de ho-
gere rentestandaard, armer bij werd....

Dat heeft tot gevolg gehad dat toen men in Brussel voor de komende jaren opnieuw de prijzen 
voor verschillende landbouwprodukten vast zou gaan stellen, de boeren uit hun slof geschoten 
zijn en nog al wat tam-tam gemaakt hebben.... Dat heeft enig resultaat geboekt, want verschillen-
de prijzen zijn wat hoger uit de bus gekomen, dan de Europese Commissie aanvankelijk had 
voorgesteld.

In zoverre heeft men dus winst geboekt.... En alle partijen zijn schijnbaar nu tevreden. Maar het is 
intussen wel duidelijk geworden, dat men met enkele centen meer voor melk en granen het pro-
bleem niet oplost....

Want alleen al bij het gewestelijk arbeidsbureau in Venray stonden eind februari een dertigtal 
agrariërs ingeschreven, die via herscholing of andere maatregelen als sanering een andere be-
staansmogelijkheid zochten. Zij behoorden tot de bijna 2500 die zich in de eerste twee maanden 
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van 1971 landelijk gemeld hebben voor de afvloeiingsregeling. Zij zagen kennelijk geen heil 
meer in die paar centen extra.

Waar het om gaat is dat men via internationale regeling gaat proberen land- en tuinbouw dat te la-
ten produceren, wat in die landen en in de wereldhandel geplaatst kan worden. Om dat te berei-
ken zal men de hele structuur van land- en tuinbouw dienen te veranderen, doodgewoon omdat er 
te veel boeren zijn en omdat de produktie op velerlei terrein te groot of te duur is....

DE MINISTER SPRAK
Nog geen maand geleden vierde de kring Cuyk van de N.C.B. haar 50jarig bestaan. Daar sprak 
ook de Minister van Landbouw, die van zijn bewondering blijk gaf dat in nog geen 10 jaren tijd 
per produktietak daar de gemiddelde bedrijfsomvang was uitgegroeid tot 14 melkkoeien met het 
daarbij behorende jongvee, 100 mestvarkens, 25 fokzeugen, 4000 legkippen en 10.000 slachtkui-
kens.

Een beeld dat niet veel verschillen zal van de bedrijfsomvang in deze contreien, die deskundigen 
in sommige kerkdorpen zelfs nog hoger schatten.
Een beeld ook waaruit blijkt hoe juist de laatste 10 jaren enorm geinvesteerd is door de agrariërs.
Maar dan gaat diezelfde minister eens bekijken wat de verwachtingen zijn voor de agrariërs uit 
die streek voor de naaste toekomst.
Dan blijkt hij geen zuivelberg meer te verwachten voor de komende jaren omdat de melkproduk-
tie in andere landen is teruggelopen, behalve in Nederland, waar meer koeien steeds meer melk 
leverden. En dat moet men proberen te houden, al weet hij zelf niet goed hoe dat moet.

De prijzen voor varkens liggen nu op hun dieptepunt, maar hij verwacht in het najaar een prijs-
herstel, mits ook België, Duitsland en Frankrijk zich kalm houden. „Uitbreiding van de varkens-
houderij in ons land vraagt echter in de komende jaren echter bepaald grotere voorzichtigheid dan 
voorheen....", aldus zijne excellentie. De akkerbouw in de zandstreken kan niet konkurreren met 
die van Frankrijk en Italië en dus....

De pluimveehouderij heeft een zware crisis doorgemaakt, die echter dank zij (!) de pseudo-vogel-
pest, waarbij duizenden kippen zijn afgemaakt tegen een vergoeding van f 15 miljoen, nu wel be-
zworen is. Maar ook hier zal de produktie op de vraag moeten worden afgesteld....

Noodzakelijk is dat er vooral t.a.v. de grote veredelingsbedrijven (varkens, kippen en mestkalve-
ren) meer hygiëne moet komen en beter veterinair toezicht, wil men voorkomen dat de grenzen 
op de meest ongelegen ogenblikken gesloten worden.... Hetgeen extra kosten met zich zal bren-
gen....
Zie hier het vrij pessimistische toekomstbeeld voor de komende jaren. Het enige optimistische 
wat hij vertellen kon, was dat de prijzen van het rundvlees zonder meer gunstig zijn en zullen 
blijven. Maar voor het overige is het nu niet bepaald een toekomst, die men juichend tegemoet 
loopt.

Zo is het wel begrijpelijk dat dr. Mansholt in Brussel juist aandringt om te komen tot structuur-
verbetering. Een structuurverbetering, die o.m. inhoudt dat er rentesubsidies gegeven zullen wor-
den, maar ook dat vele kleine boeren zullen moeten gaan verdwijnen en dat andere zich zullen 
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moeten aanpassen aan de steeds groter wordende en steeds wisselende eisen. Want rentesubsidies 
voor produktietakken, waar overproduktie gevreesd wordt, zijn er niet bij....

Men kan nu deskundigen wel horen vertellen dat bij een aanhoudende gunstige conjunctuur en 
blijvende werkgelegenheid de landbouw zichzelf wel zal saneren. om de eenvoudige reden, dat 
maar weinigen op de duur bereid zullen zijn het harde agrarische leven vol te houden, als men het 
daarbuiten zoveel gemakkelijker heeft, het is zonder meer duidelijk dat dit afscheid pijn zal doen.

De landbouwer met hart en ziel ziet onaangename werkuren en de arbeid tijdens het weekend niet 
als onoverkomelijk zeker niet als die hem een behoorlijke boterham opleveren. Doch blijkt dat 
niet het geval, dan komen de zaken anders liggen zal hij afvloeiing moeten aanvaarden.

Dat daarbij ook een taak is weggelegd voor de landbouworganisaties is zonder meer duidelijk, al 
betekent dat ook voor hen ledenverlies. Men mag zich in dit verband afvragen of het verwijt dat 
Mansholt uit Brussel juist tot die organisaties richtte, namelijk dat zij hun leden op dat punt te 
weinig voorlichting gaven en geven, geheel ongegrond is.

DUIDELIJK IS
- en dat geldt ook voor onze gemeente - dat in de komende jaren op dit gebied nog veel zal gaan 
veranderen.... Zou men uit het bovenstaande de indruk krijgen dat de landbouw feitelijk in het 
slob zit en dat met name alle landbouwbedrijven hier noodlijdend zijn, dan is het wellicht goed 
om duidelijk te stellen dat hier tientallen goed georganiseerde bedrijven liggen, waarop de on-
dernemer een goed arbeidsinkomen haalt en winst maakt. Maar feit is ook dat er tientallen bedrij-
ven liggen, die „kraken” onder de schuldenlast, waarin ze gestoken werden. Te veel tegenslag 
wordt hen funest. Feit is ook, dat er tientallen bedrijven zijn, waarop de ondernemer, ondanks dag 
en nacht werken ternauwernood het minimiem bestaansloon haalt....

Feit is ook dat een van de doelstellingen van de ruilverkaveling Lollebeek - eerst NU - geworden 
is, de agrariër kansen te geven juist door de structuurverandering op zijn bedrijf, een andere toe-
komst te bieden, dan die, welke hem vier-vijf jaren geleden voor ogen stond.

Daarmede zullen we als gemeente en gemeenschap geconfronteerd worden, zonder dat iemand 
hier veel aan doen kan of een helpende hand kan uitsteken. Het zijn hogere machten, die hier de 
gang van zaken uitmaken. Wie hier ziet hoe een welvarend dorp het 50-jarig oude Ysselsteyn ge-
worden is, hoe hier de Peelontginningen nieuwe kansen en mogelijkheden geboden hebben, die 
men zo volop gegrepen heeft, wie hier ziet hoe in de voorbije jaren een structuurverandering op 
vele oudere bedrijven heeft plaats gevonden, hoeft bepaald niet pessimistisch te zijn. Maar men 
mag de ogen niet sluiten voor een ontwikkeling, die ook onze gemeenschap voor problemen zal 
gaan stellen, al zullen de minder groot zijn als voor de betrokken landbouwers.
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Huldiging Fr. Geurts bij de zuivelfabriek

Op 16 april zou de heer Fr. Geurts zijn zilveren jubileum als bestuurslid van de Coöp. Zuivelfa-
briek Venray herdenken. Maar die zuivelfabriek is thans opgegaan in de combinatie De Maasval-
lei, waarin de heer Geurts in het voorlopig hoofdbestuur nog een plaats heeft.

Na de jongste vergadering van deze combinatie is de heer Geurts gehuldigd in verband met deze 
activiteiten, o.m. door de heer A. de Kroon, die zijn respect en waardering naar voren bracht voor 
het werk en de persoon van de heer Geurts, die hij als mens en vriend had leren kennen en wiens 
inzet mede had gezorgd voor een goed bedrijfsbeleid.

Op deze vergadering werd ook afscheid genomen van de heer Remmen, voorzitter van de vroege-
re zuivelfabriek in St. Anthonis en van de heer A. Willems, bestuurslid van de zuivelfabriek in 
Vierlingsbeek.

Reeds eerder had de zuivelfabriek Venray met een feestelijk diner in Horst-America de heer Fr. 
Geurts gehuldigd, waarbij hij o.m. werd toegesproken door de heer J. Loonen. die zijn kwaliteiten 
prees als bestuurslid en speciaal het 10-jarig voorzitterschap van de heer Geurts belichtte.
Ook nam hij afscheid van de scheidende bestuursleden Broekmans, Bruysten en Claessen.

Ook de ondervoorzitter van het bestuur, de heer Poels, huldigde de heer Geurts en betrok daarbij 
ook directeur A. de Kroon voor hun goed samenspel in het dagelijks bestuur. Hij bood hem na-
mens de overige bestuursleden een blijvende herinnering aan terwijl de aanwezige dames bloe-
men kregen aangeboden.

Ook hier wees de heer De Kroon op de kwaliteiten van de heer 
Geurts die steeds open stond voor overleg en de veelsoortige 
problemen waarmee hij als voozi4ter van een dergelijke vereni-
ging en onderneming werd geconfronteerd, nuchter en zakelijk 
benaderde.

Ook het oudste bestuurslid, de heer Rutten, prees dhr. Geurts en 
met hem de directeur en de heer Loonen als de grote promotors 
voor deze concentratie.
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Huldiging van dhr P.J. Loonen

Als de heren van het Produktschap voor Zuivel hun statige vergaderruimte in Den Haag verwis-
selen met de raadszaal in Venray om over de prijzen en maatregelen t.a.v. de zuivel te confereren, 
dan is er iets bijzonders aan de hand.

De voorzitter van het Produktschap Ir. B. van Dam liet de aanwezigen daarover niet in het onge-
wisse. Het blijkt namelijk dat de heer P. J. Loonen uit Oostrum 25 jaren lid was van het Bedrijf-
schap en het latere Productschap Zuivel. En aangezien hij het eerste bestuurslid is dat een derge-
lijke jubileum viert, had het gehele bestuur besloten nu eens de reis te maken, die de heer Loonen 
zo menigmaal zelf gemaakt heeft, namelijk van Den Haag naar Venray.

Venrays gemeentebestuur bood bij monde van loco-burgemeester Schols daarvoor de raadszaal 
gaarne aan.
In zijn huldigingstoespraak wees Ir. B, van Dam er op, dat in de 25 jaren enorm veel veranderin-
gen zowel in de veehouderij als in de zuivelindustrie en in de zuivelhandel zijn voorgevallen. Hij 
wees in dit verband op de grote mechanisering, de bedrijfsvergroting en intensivering, de betere 
gezondheidszorg, de verschillende veeziekten beteugeld heeft, de snelle ontwikkeling van de 
K.I., de produktiestijging per koe, de hogere waardering van het melkwit, de procesbeheersing en 
automatisering van vele zuivelfabrieken, hun samensmelting, de verandering van de afzet van het 
zuivelprodukt en vele andere zaken.

Een groot deel daarvan heeft het bedrijfschap en later produktschap moeten voorbereiden en be-
geleiden, waarbij men eerst de schaarste economie moest overwinnen en later met overschot-situ-
aties te maken kreeg, om van de nieuwe maatregelen van de E.E.G. maar niet te spreken. Dat de 
heer Loonen als vertegenwoordiger van de veehouders daarbij steeds zijn beste krachten heeft ge-
geven - terwijl hij daarnaast in vele andere commissies en besturen de landbouw dient- daarvoor 
moet men hem zeer dankbaar zijn, temeer waar zulks gebeurt uit een groot plichtsbesef ten op-
zichte van zijn collega’s-veehouders. Hij bracht hem dan ook namens het bestuur van het Pro-
duktschap hartelijk dank.

NIET VERDRONKEN
In zijn dankwoord vertelde de heer Loonen zelf niet geweten te hebben dat hij al zo lang be-
stuurslid is. Wel wist hij dat hij in de eerste tijd drie dagen nodig had om naar een vergadering 
van het bedrijfschap in Den Haag te moeten. Dat had hij toen te veel van het goede gevonden, 
maar aangezien zelfs het bedrijfschap een taxi wilde laten lopen tussen Oostrum en Venray was 
hij maar gebleven, temeer omdat later de reis in een dag kon....

Hij bevestigde dat er enorm veel veranderd is, niet alleen in de zuivel. Doch belangrijk is dat 
mede door dit werk ook de zuivel bij is gebleven bij de ontwikkelingen, al is men er nog lang 
niet....

„Ik heb nu 25 jaren in de melk gezeten, doch ben nog niet verdronken en dat vind ik voor een 
nietzwemmer een grote prestatie....” aldus de heer Loonen, die zich dankbaar toonde dat de ove-

▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas119



rige bestuursleden niet alleen naar Venray gekomen waren, doch ook hun dames hadden meege-
bracht om na afloop nog wat na te kaarten. Hij was dankbaar voor de vruchtbare samenwerking, 
die er in al die jaren is geweest en hoopte nog enkele jaren dit werk te kunnen doen....

En dan bogen de heren zich over de vele en gewichtige stukken, kwam de raadszaal vol van de 
damp van grote sigaren, maar niet vooraleer ook loco-burgemeester Schols de heer Loonen na-
mens het gemeentebestuur hartelijk gelukgewenst had met dit jubileum, waarbij wethouder Loo-
nen zich graag volledig aansloot.

▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas120



Peel en Maas, 14-05-1971; p. 10/20

NIEUWS VAN ‘T ZUIVELFRONT

OORKONDEN VOOR VENRAYSE MELKVEEHOUDERS

In aanwezigheid van het bestuur en direktie der Melkveehoudersvereniging „Venray” vond op 
dinsdagavond 4 mei j.l. op de kantine van de zuivelfabriek te Venray de uitreiking plaats van de 
oorkonden van het Regionaal Orgaan Zuid-Oost-Nederland. 36 leden-veehouders kwamen voor 
deze oorkonde in aanmerking, daar zij de prestatie leverden, gedurende het gehele jaar 1970 melk 
van zeer goede kwaliteit te leveren, hetgeen betekent dat zij het maximale aantal van 26 maal 
kwaliteitsklasse I voor de door hen geleverde melk verkregen.
Om deze excellente melkleveranciers te fêteren was deze feestelijke bijeenkomst gepland.

In zijn openingswoord feliciteerde voorzitter Fr. Geurts, tevens hoofdbestuurslid van „De-Maas-
vallei”, de aanwezige leden met dit sukses. Hij wees, erop, dat het regelmatig leveren van melk 
van goede kwaliteit voortdurend de aandacht moet hebben van alle leden. Hierdoor zullen Neder-
lands zuivelprodukten in binnen- en buitenland hun uitstekende naam kunnen handhaven.

De heer De Kroon, directeur van het bedrijf te Venray, sprak zijn waardering en gelukwensen uit 
aan het adres van deze 36 uitblinkers.

In een interssante uiteenzetting toonde hij aan, welke sterke stijging de kwaliteit van de melk ge-
durende de laatste 10 jaren heeft ondergaan. Kon in 1961 slechts aan 1 lid van de 1000 leden-vee-
houders, d.w.z. 0,1% van alle leden, de oorkonde van het Regionaal Orgaan worden uitgereikt; in 
1970 is dit aantal gestegen tot 36, hetgeen 7,2% van het ledenbestand uitmaakt, welk ledenaantal 
inmiddels daalde tot 500.

De kwaliteit van de boerderijmelk ging in de afgelopen 10 jaren met sprongen vooruit, hetgeen 
uiteraard een bijzonder gunstige invloed uitoefende op de daarvan vervaardigde produkten. Deze 
kwaliteitsstijging vond sinds 1968 voor een deel haar oorzaak in het groeiende aantal leden, dat 
de melk ging bewaren in een zgn. diepkoeltank. Een ontwikkeling in de melkbewaring op de 
boerderij, die thans hand over hand toeneemt.

De heer de Kroon benadrukte nogmaals, dat de leden welke voornemens zijn een diepkoeltank 
aan te schaffen, deze vooral niet te klein kopen, doch de grootte van de tank te baseren op de 
groei van het bedrijf in de komende jaren.12

Ten behoeve van de voorlichting op het gebied van de melkwinning en melkbewaring beschikt 
„De Maasvallei” over een tiental deskundige voorlichtingsmensen, die de 3.100 leden van „De 
Maasvallei” gaarne met raad en daad terzijde staan. Door een territoire en funktionele reorgani-
satie in de voorlichtingsdienst hoopt men thans nog beter dan voorheen het hoofd te kunnen bie-
den aan de voorkomende problemen en de leden veehouders in deze belangrijke aangelegenheid 
op vlotte wijze van dienst te kunnen zijn.

12 Vet en cursief van ZHN! Zie ook verder in de tekst.
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De heer J. Loonen, voorzitter van het Regionaal Orgaan Zuid-Oost-Nederland, tevens bestuurslid 
van de Melkveehoudersvereniging „Venray” en bestuurslid van de Maasvallei, sprak zijn ver-
heugenis uit over het groeiende aantal leden, dat melk van bijzonder goede kwaliteit aan de fa-
brieken in de provincies Limburg en Noord-Brabant aflevert.

Ook hij was van mening, dat de hygiënische behandeling van de melk centraal dient te blijven 
staan. Slechts met de volledige inzet van alle leden kan de kwaliteit van de zuivelprodukten op 
hetzelfde hoge niveau gehandhaafd blijven.

Hij feliciteerde de betreffende leden-veehouders met het behaalde sucses, waarna dhr. Geurts 
overging tot het uitreiken der oorkonden aan de 36 melkleveranciers.

Met een gezellig samenzijn, onder het genot van koffie met gebak en nadien een borreltje, werd 
deze geslaagde avond besloten.

ZUIVELFABRIEK VENRAY BREEKT EIGEN MELKAANVOER REKORD
Voor de eerste maal in haar geschiedenis werd aan de zuivelfabriek te Venray in één week tijds 
ruim 1.000.000 kg melk aangevoerd. Dit historische feit vond plaats in de week van 2 mei tot en 
met 8 mei j.l. waarin deze rekord-aanvoer geregistreerd werd.

Dat dit rekord reeds nu bereikt kon worden in het begin van de periode van de grote melkaanvoer 
is mede te danken aan een aantal Maasvallei-leveranciers, welke beschikken over een diepkoel-
tank en bij wie het Venrayse bedrijf thans ook de melk ophaalt.

Naast de 92 leden-veehouders van Venray welke melk uit diepkoeltankg leveren, wordt thans ook 
de melk aangevoerd van 65 diepkoelleveranciers van de melkinrichting te Venlo, 8 van de kaas-
fabriek te Cuyk, 5 van die van St. Anthonis en 2 van de zuivelfabriek te Vierlingsbeek.

Interessant is een vergelijking met de hoogste melkaanvoer van 1970. Deze werd bereikt in de 
week van 31 mei t.m. 6 juni 1970 met een totaal van 840.000 kg. melk. Thans, 1 maand eerder 
werd de miljoenste kg melk reeds geregistreerd, een stijging van 19%.

Een vergelijking met de week van 2 tm. 8 mei 1970 en dezelfde recordweek van 1971 geeft als 
resultante een stijging van 25 %.

Opmerkelijk is voorts dat sinds de week van 28 maart t.m. 3 april 1971 meer diepgekoelde melk 
dan bussenmelk wordt aangevoerd, hetgeen aantoont dat het deze moderne vorm van melkbewa-
ring op de boerderij hand over hand toeneemt.

Hoewel dit diepkoelprojekt vrij grote investeringen vergt, zowel van veehouder als van de fabriek 
- wij wijzen in dit verband op de aanschaf van de diepkoeltank, eventuele melkleidingen etc. 
enerzijds en aanschaf van rijdende melkontvangstauto’s anderzijds, blijkt dat de interesse voor 
deze vorm van melkbewaring steeds meer terrein wint.

Duidelijk is eveneens waar te nemen dat hoewel het aantal melkleveranciers daalt, de leverantie 
per veehouder stijgt.
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Gebleken is, dat vooral de diepkoelmelk-leveranciers sneller dan zij zelf verwachten meer koeien 
houden dan men oorspronkelijk van plan was te doen. Het is daarom van het grootste belang, dat 
de leden-veehouders, welke voornemens zijn een diepkoeltank aan te schaffen, de inhoud-keuze 
zodanig bepalen, dat men na 2 - 3 jaar niet aan de maximum grens zit, m.a.w. een te kleine tank 
koopt.

Door de nieuwe constellatie in „De Maasvallei” waar „Vensay” naast boterfabriek ook bufferbe-
drijf is geworden, is het niet moeilijk te begrijpen, dat de topaanvoeren, zoals deze tot nu toe be-
stonden, ver zullen worden overschreden.
De hoogste dagaanvoer van 1970 bedroeg 135.000 kg melk per dag; thans is reeds 180.000 kg 
melk per dag aangevoerd.

De jaaraanvoer van 1970 was 35 miljoen kg; redelijkerwijs mag men een stijging van 10 miljoen 
kg voor 1971 verwachten, zodat de totale jaaraanvoer 1971 ruim 45 miljoen zal bedragen.

Alle reden voor Venrays oudste industrie om de toekomst in „De Maasvallei” met optimisme te-
gemoet te zien.
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Jaarverslag 1970

Botertje aan de boom bij de zuivelfabriek
Je moet er allemaal nog een beetje aan wennen, dat de coöperatieve zuivelfabriek Venray nu de 
coöperatieve zuivelvereniging De Maasvallei is geworden. Maar de insiders weten al niet beter 
meer en hen draait het meer dan om de naam, om de centen, die deze coöperatie gemaakt heeft 
van de melk, die door steeds minder leden in steeds grotere hoeveelheden worden geleverd.

JAARVERSLAG 1970
Dat blijkt wel uit het jaarverslag 1970, waarin het ledental terugliep van 610 in 1969 tot 505 in 
1970. Een geweldige teruggang dus, die in mindere mate merkbaar is in 1971, want nu is het aan-
tal leden gezakt naar 454. Als men bedenkt dat deze fabriek in de 50er jaren meer dan 1.000 le-
den had, is in een decennium veel veranderd. Het aantal koeien is echter hetzelfde gebleven n.l. 
8200. Had in 1969 ieder lid gemiddeld 13.4 koe, in 1970 was dat al opgeklommen tot 14,3. Bo-
vendien was de produktie van elke gemiddelde koe ook gestegen namelijk van 4340 kg melk naar 
4355, waarbij het landelijk gemiddelde van 4290 dus overtroffen wordt.

De totale melkaanvoer aan de fabriek is derhalve ook gestegen met 3% naar 35.292.052 kg.
De kwaliteit onderging ook enige verbetering, in die zin dat de laagste klassen praktisch verdwe-
nen zijn en 80% eerste klas is. Dat levert dan nog een extra voordeeltje op van f 15.000,- uit de 
poolingsfondsen. (1969 f 5.000,-).

BOTERFABRIEK
Dat Venray in de Maasvallei een der grote boter producenten geworden is, is op de eerste plaats 
uit de productiecijfers te lezen. In 1969 maakte Venray  1,4 miljoen kg boter. In 1970 1,5 miljoen 
kg. In het bijna voorbije jaar komt men aan 2,2 miljoen kg.

Al dat spul moet echter ook verkocht worden en dan blijkt de Zuivelbond de grootste klant te 
zijn, omdat die voor f 13 miljoen afneemt, Venray zelf voor f 2.8 miljoen goed is en de veehou-
ders zelf nog voor f 60.000,- terugkopen. Al met al een omzet van f 16 miljoen, die 6 %groter was 
als die van 1969.

Uit de winst- en verliesrekening kon men lezen dat daarvan f 2 miljoen af moet voor kosten (stij-
ging 10 %) plus nog f 1 miljoen voor eigen inkopen, zodat er f 13 miljoen voor de veehouders 
overblijft. Daarvan is reeds f 12.8 miljoen aan deze mensen uitbetaald terwijl het voorstel was om 
het restant als ledenlening bij te schrijven. Die post stijgt overigens praktisch niet, hetgeen geen 
wonder is doordat veel landbouwers zich als lid terugtrekken.

Wel is de eigen reserve met bijna 6 ton gestegen, maar dat is een gevolg van de fusie en deze 6 
ton zitten in een lening van de C.Z.N.Z.
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Al met al dus geen slecht jaar voor de Venrayse fabriek, al lag de prestatieprijs in 1970 op f 36,91 
per 100 kg melk iets lager dan die van 1969, toen hij f 36,95 was. Maar met een richtprijs van f 
36,71 slaat Venray geen slecht figuur.
We zeiden hierboven al dat het feit dat Venray in deze combinatie als boterfabriek optreedt zijn 
consequenties heeft. Het betekent namelijk dat die fabrieken welke de cansumptiemelk bewerken 
(Venlo en Roermand)  en die fabrieken welke kaas maken (St. Anthonis en Cuyk) hun vaste aan-
tal kg melk ontvangen. De rest en het overschot moeten de botermakers (Venray, Heyt  huyzen   en 
Panningen) dan maar voor hun rekening nemen. Dat betekende dat b.v. Venray in 1971 50 mil-
joen kg melk vervoerde en daarvan 45,5 miljoen kg zelf te verwerken kreeg.

Tegenover de omzet van 1970 35 miljoen kg dus al weer een geweldige toename, die praktisch 
met hetzelfde personeelsbestand (80 mensen) verwerkt wordt. Maar er is dan ook wel wat geauto-
matiseerd (f ½ miljoen is alleen al aan machines in 1970 geïnvesteerd) en verder zal men aan 
ploegendienst in de maanden april tot en met augustus niet ontkomen.
Opvallend was dat de koeltanks talrijker gaan worden in het gebied van de zuivelfabriek. Er was 
een toename van 104 % en 60 % van de aangevoerde melk komt uit deze tanks.

FUSIE
Dat men niet ophoudt met fuseren bleek wel uit de rede van de algemene voorzitter, de heer 
Hanssen, die kon meedelen dat de zuivelfabrieken van Oss, Lith, Mill en Beu  gen   zijn samenge-
gaan en per 2 januari a.s. gezamenlijk bij de Maasvallei zullen komen. Dat betekent dat deze 
combinatie 500 leden zal gaan tellen, goed is voor 280 miljoen kg melk en f 150 miljoen omzet 
zal halen.

Een tweede nieuwtje was, dat ter vervanging van de kaasfabrieken in Cuyk en St. Anthonis een 
gehele nieuwe fabriek in het land van Cuyk zal worden gesticht.
Een derde nieuwtje is dat het gehele assortiment van de Maasvallei aanmerkelijk zal worden uit-
gebreid en nieuwe markten zullen worden gezocht.

Tenslotte was er als organisatorisch nieuws, dat waarschijnlijk nog in 1972 zgn. kringen zullen 
worden geformeerd, wat betekent dat de directie meer de „boer op gaat” en dat men een leden-
raad en een heel ander bestuur gaat krijgen.

EIGEN KANT
Nieuws uit eigen fabriek bracht de heer Frans Geurts, die de leiding had over deze vergadering. 
Hij bracht nog in herinnering hoe Venray is gestopt met de afdeling melkproducten en ook hij 
wees op de grote sloot melk, die Venray in steeds grotere hoeveelheden te verwerken kreeg Zo 
wees hij er op dat in mei j.l. de fabriek in een week tijd 1 miljoen kg. melk kreeg aangeboden. Hij 
wees nog op de sluiting van de Sevenumse fabriek en de fabriek in Vierlingsbeek, waarvan ge-
bouw en woning intussen verkocht zijn aan een bandencoverbedrijf.

Ook directeur A. de Kroon, die de uitleg van de wel wat summiere balans en winst- en verliesre-
kening voor zijn rekening nam kon alleen maar onderstrepen dat het samengaan van meerdere 
zuivelfabrieken de leden alleen maar een groter batig saldo had opgeleverd.
Hij prees de 37 veehouders die er in geslaagd waren het gehele jaar 1970 door klasse 1 melk te 
leveren. P. Swinkes uit Ysselsteyn en M. v Dijk van de Overloonseweg werden helemaal in de 
zon gezet, want zij leverden die prestatie al voor het 3e jaar in successie.
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Tenslotte visten wij uit de oude doos dat op 22-11-1960 het voor de eerste maal voorkwam dat de 
fabriek over de 15 miljoen kg grens heen ging. Op 28-12-1962 ging het over de 20 miljoen-grens 
heen. Einde 1965 werd de 25 miljoenste kg melk per jaar geleverd en zoals U hierboven lezen 
kunt werd einde 1970 de 35 miljoen bereikt, terwijl einde 1971 al meer dan 45,5 miljoen laat 
zien. Er zit wel groei in.. .
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1972
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Met ingang van 1 januari 1972 kwam een vier-wekelijks mededelingenblad uit voor 
de leden-veehouders onder de naam "Maasvallei-koerier".

Op 1 januari 1972 trad de zogenaamde "Cunera-groep" tot "De Maalvallei" toe. De 
Cunera-groep had Coöperatieve Zuivelfabrieken te Lith, Mill, Oss en Rijkevoort.
Aldra werd binnen deze nieuw ontstane grote Coöperatieve Zuivelvereniging dras-
tisch gerationaliseerd.

Gesloten werden de bedrijven te St. Anthonis, Cuyk, Panningen, Heythuysen, Lith, 
Mill, Sevenum en Vierlingsbeek.

In december 1972 werden tijdens een kringvergadering van "De Maasvallei", 36 le-
denraadleden gekozen voor de kring Zuivelfabriek "Venray".

Op 1 januari 1972 werd onze afdeling voor Consumptiemelkprodukten stopgezet in 
verband met de realisering van de oprichting van de "Maasvallei". Ons bedrijf werd 
meer en-meer ingericht als de centrale boterfabriek binnen de Maasvalleigroep.

In 1972 werd de melkverwerkingscapaciteit uitgebreid tot 30.000 liter per uur door 
uitbreiding van een melkpasteurinstallatie van 10.000 liter naar 20.000 liter per uur, 
door vervanging van een conventionele melkcentrifuge van 10.000 liter per uur door 
een continue-werkende melkcentrifuge (door zelf-reiniging) van 20.000 liter per uur. 
Bovendien werden zes melktanks van elk 30.000 liter bijgeplaatst. Tevens werd de 
opslagcapaciteit uitgebreid met vier roomzuurtanks, elk met een inhoud van 10.000 
liter.

Ook werden tien melktank-inhoudmeters geplaatst.
Voor intern transport van de boterexportdozen van 25 kg werd een elektro-vorkhef-
truck aangeschaft. Kosten f 33.000,--.

Ook werd t.b.v. eigen wagenpark een benzine- en dieselpompinstallatie geplaatst.
De ijswatervoorziening voor koeldoeleinden diende wederom te worden uitgebreid 
en werd tegelijkertijd geautomatiseerd. Prijs f 80.000,--. Deze investeringen in 1972 
bedroegen f 450.000,--.

In 1972 werd een nieuw automatisch registratie-systeem met terminals in gebruik 
genomen voor vastlegging van vele gegevens voor uitgifte, verkoop en voorraad, in 
samenwerking met het komputercentrum van de Centrale Melkproduktenfabriek te 
Veghel.
In september 1972 werd een telexinstallatie in gebruik genomen.
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JAARVERGADERING DE MAASVALLEI AFDELING VENRAY

De „Botterfabriek” is al lang ter ziele, maar nu zelfs de Zuivelfabriek in de Maasvallei is opge-
gaan, wordt het wel moeilijk om nog precies het Venrayse aandeel uit deze enorme fusie uit te 
halen. Gelukkg zorgde op de jongste kringvergadering directeur De Kroon nog voor wat Venray-
se cijfers...,

MELKAANVOER
Zo bedroeg de melkaanvoer in 1971 bijna 50 miljoen kg., hetgeen liefst 41.2 % meer was dan in 
1970. Hiervan werd aan andere Maasvalleifabrieken ruim 4 miljoen kg doorgeleverd, zodat Ven-
ray zelf in dat jaar bijna 46 miljoen kg melk te verwerken kreeg. En dat in die centrale zuiverver-
eniging de Venrayse fabriek een van de grote „botermakers” geworden is, bewijst wel het feit 
dat in 1971 meer dan 2 miljoen kg boter werd gemaakt, terwijl in 1972 men over de 4 miljoen kg 
heen zit. Een flinke stijgende productie, en dat terwijl het personeelsbestand in 1971 slechts met 6 
mensen steeg en in 1972 met 7 mensen tot 88 man.

Het ledenaantal uit de Venrayse gelederen zakt nog altijd. In 1971 traden 9 leden toe, maar 60 uit, 
zodat einde 1971 er nog 454 leden over waren. In 1972 zakte dat aantal tot 437 door toetreding 
van 6 nieuwe leden en vertrek van 23 oude leden.
Maar de Venrayse veehouders kennen hun vak, want 81.5 % van de aangevoerde melk viel in de 
eerste kwaliteitsklasse. In de hele Maasvallei was dat percentage 78.9 %. Op de ranglijst van het 
regionaal orgaan voor melkhygiëne bezette Venray de 6e plaats van 27 bedrijven. Een goede stij-
ging t.o.v. 1970 toen Venray de 16e plaats innam van 31 bedrijven.

Op de ranglijst voor de boterkeuringen was de Venrayse fabriek nr. 8 van 40 bedrijven. Maar in 
1972 stond ze dik op kop bij 32 bedrijven.
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Een ander bewijs dat Venray de klappen van de zweep begint te kennen is het feit dat men in 
1969 f 5.000 uit het poolingoverschot weghaalde. In 1970 waren er dat al f 14.700,-, in 1971
f 33.000,- en in 1972 tot november al f 52.240,-.

Ook ditmaal werden weer leden gehuldigd die drie jaren achtereen le klas melk geleverd hebben. 
Het waren Th. Cornelissen, L. van Mill en H. v. d. Zanden uit Overloon; M. Swinkels uit de 
Spurkt en M. v. d. Ven uit Ysselsteyn.

M. v. Dijck van de Overloonseweg slaagde er zelfs in dat voor het 4e achtereenvolgende jaar 
klaar te spelen, maar in 1972 werd het eenmaal klasse 2 en zelfs eenmaal klasse 3 en zo gaat de 
zilveren melkbus hem langs de neus, al blijft de prestatie er niet minder om.

Werden in 1971 nog door 39 leden le klas melk gedurende het hele jaar geleverd, in 1972 was dat 
aantal al aangegroeid tot 53.

RECORDS
1972 belooft toch een record-jaar te worden voor de Venrayse fabriek. Men schat dan met ruim 
63 miljoen kg. melk aangevoerd zal krijgen. Daarbij komt dan nog de 3 miljoen kg., die men van 
andere Maasvallei fabrieken ter verwerking krijgt aangeboden, zodat in totaal 66 miljoen kg melk 
te verwerken was. Voegt men daarbij dan nog de room, die men van de ander fabrieken krijgt, 
namelijk 2 miljoen kg., dan kan bij die 66 in feite nog eens 20 miljoen kg meer bij geteld worden.

KRINGVERGADERING
De kringvergaderingen hebben o.m. tot doel de ledenraad te verkiezen. Voor iedere 1 miljoen kg. 
melk, die per fabriek geleverd wordt, kan men een lid voor deze ledenraad verkiezen.

Voor 1971 hadden de leden van de Venrayse fabriek ruim 36 miljoen kg zelf geleverd, zodat zij 
36 leden te kiezen kregen. Het bestuur had gezorgd voor een soort „toedeling” per kerkdorp, zo-
dat staande de vergadering gekozen werden:
Uit Leunen: P. J. Loenen en J. Reintjes; 
uit Heide: L. Maas en H. van Osch; 
uit Veulen: W. Geurts, Jac. Geelen en J. Wackers; 
uit Ys  selsteyn  : J. v. d. Elzakker, J. Janssen Deurneseweg 19, P. Dekkers, J. Dobbe, W. C. 

Geurts, M. de Laat, H. G. Pijnenborg, J. M.Swinkels, M. Trommelen; 
uit Merselo: A. van Meyel en J. P. Muysers; 
uit Ven  ray  : L. Pouwels; 
uit Vredepeel: J. v. d.Heuvel, W. Janssen, H. Lenkens en H. Nabuurs; 
uit Oostrum: P. J. Loonen en J. van Dijck; 
uit Oirlo; G. Loonen; 
uit Castenray: J. Thielen; 
uit Smakt-Holthees: J. M. Seijkens; uit Wanssum J. Rutten en Fr. Rutten; 
uit Maashees: A. Bloemen ;
uit America: F. Peeters; 
uit Blitterswijck: J. Reynen; 
uit Over  loon:   M.Schraven en P. Wilmsen en 
uit Geysteren: D. Weyers.
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1973

Peel en Maas, 15-06-1973; p. 2/16

Maasvallei Venray half miljoen per dag

Voor het eerst in de geschiedenis van de zuivelfabriek te Venray werd dinsdag j.l. op één dag 
meer dan 500.000 kg melk aangevoerd.

Zuivelvereniging Maasvallei Ven  ray,   ontvangt de melk rechtstreeks van de leden-veehouders in 
de gemeenten Venray en Meerlo-Wanssum, alsook grote delen van de gemeenten Horst, Broek-
huizen, Vierlingsbeek en Bergen, alsmede een deel der diepkoelmelkleveranciers in het Land van 
Cuyk.

Tevens ontvangt de MaasvalleiVenray melk van de Maasvallei-vestigingen te Cuyk, Rijckevoort 
en Venlo, voor welke bedrijven „Venray” als bufferbedrijf fungeert.
De totale melkaanvoer die tot 16 juni 1973 is geregistreerd, bedraagt 31.066.783 kg. melk.

In 1972 was de melkaanvoer over voornoemde periode 25.668.083 kg., hetgeen voor 1973 een 
stijging betekent van 21%.

Naast de verwerking van melk verwerkt de vestiging te Venray ook een hoeveelheid karnroom, 
afkomstig van andere Maasvallei-vestigingen. Het aantal kg. karnroom dat in het eerste halfjaar 
van 1973 werd aangevoerd, bedraagt 950.000 kg.; in 1972 was dit 850.000 kg., hetwelk voor 
1973 een stijging inhoudt van 10,6%.

Voor het jaar 1973 wordt een jaaraanvoer van 77 miljoen kg. melk verwacht. Tevens verwacht 
men een karnroom-aanvoer van 2.500.000 kg., welke hoeveelheid is gelijk te stellen aan een aan-
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In   1973   wederom drie roomtanks, van elk 10.000 liter aangeschaft, prijs f 90,000,--.  

Ook in 1973 werden drie melktanks geplaatst op funderingen daartoe, elk van een 
inhoud van 100.000 liter, drie roomzuurtanks van 100.000 liter, een grootverpak-
kings-dozensluitmachine voor boter en een weeginstallatie voor de te bouwen nieu-
we melkontvangst.

Totaal investeringsbedrag f 390.000,--.

Over de investeringen van de laatste tien jaar in directeur Kroon kort. Juist omdat ze 
recent zijn spreken deze mogelijk ook minder aan, hoewel zij voor het bedrijf belang-
wekkend waren.



voer van 30 miljoen kg. melk, zodat voor 1973 wordt verwacht dat meer dan 100 miljoen kg. 
melk zal worden verwerkt.

Interessant hierbij is dat in het hele Maasvallei-gebied in 1973 ca. 330 miljoen kg. melk zal wor-
den verwerkt, waarvan derhalve de vestiging Venray 1/3 deel voor haar rekening neemt.

In de Maasvallei is men thans druk in de weer ter realisering van een geheel nieuwe kaasfabriek 
in het Land van Cuyk en welke gebouwd zal worden naast de bestaande melkinrichting van Rijc-
kevoort, welke twee bedrijven te Rijckevoort alsdan het grootste produktiebedrijf van de Maas-
vallei zal zijn en dat het bedrijf te Venray dan zal ontlasten.

vermeldenswaard is een vergelijking met de jaaraanvoer van melk in een aantal voorgaande jaren 
te Venray.

1923   5 miljoen kg. melk 
1948 10 miljoen kg. melk 
1960 15 miljoen kg. melk 
1962 20 miljoen kg. melk 
1966 25 miljoen kg. melk 
1969 35 miljoen kg. melk 
1970 45 miljoen kg. melk 
1971 50 miljoen kg. melk.

In 1972 werd 65 miljoen kg. melk aangevoerd, alsmede 2 miljoen kg. karnroom (hetwelk is gelijk 
te stellen aan ruim 20 miljoen kg. melk), hetgeen een totaal geeft van 85 miljoen kg. melk.

Thans voor 1973 wordt, zoals bovenvermeld, een melkaanvoer verwacht van meer dan 100 mil-
joen kg. melk.

Alle reden voor Venrays oudste industrie om de toekomst in „De Maasvallei” met optimisme te-
gemoet te zien.
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Peel en Maas, 13-07-1973; p.13/18

25 JAAR DIRECTEUR
Op 8 juli jl. herdacht de heer A.M. de Kroon, dat hij 25 jaar gele-
den benoemd werd tot directeur van de Coöp. Zuivelfabriek Ven-
ray, thans een (voornaam) onderdeel van de combinatie De 
Maasvallei.

Als opvolger van de heer Mulder kwam hij bij de gefuseerde zui-
velfabriek (Venray en Oostrum), die op dat moment 1025 leden 
telde en ruim 6 miljoen kg melk verwerkte: tot boter, melkpro-
dukten, melkpoeder en consumptieijs, terwijl de fabriek ook de 
melkcontrole verzorgde.

De aftredende directeur Mulder vertrouwde dat zijn opvolger, ge-
zien zijn toen jeugdige leeftijd, de 10 miljoen kg melk nog wel 
zou halen voor zijn pensioen. Maar dat ‘t er nu al meer dan 85 
miljoen kg gaan worden, heeft hij nooit durven dromen. En dat 
toont meteen aan welke revolutionaire ontwikkeling de Venrayse zuivelfabriek in de 25 voorbije 
jaren heeft doorgemaakt. Niet alleen uiterlijk - al is de sterk uitgebreide fabriek thans komen lig-
gen op een kruispunt van wegen, en is er praktisch geen jaar voorbij gegaan zonder dat de direc-
teur aan de leden-vergadering voorstellen moest doen voor verbouwingen, uitbreidingen, verbete-
ringen of aanschaf van nieuwe machines en transportmateriaal.

Ook revolutionair innerlijk, omdat het aantal leden is gezakt tot 400, doch de te verwerken melk-
plas omgekeerd evenredig gestegen is. Ook revolutionair doordat de productie van consumptieijs, 
melkpoeder en melkprodukten is afgebouwd, en de Venrayse fabriek zich nu praktisch uitsluitend 
bezig houdt met de boterproduktie.

Dit toont wel aan, dat directeur de Kroon in het „roerige” zuivelwereldje, met zijn vele fusies en 
concentraties, zijn partij wel meegeblazen heeft; maar anderzijds gezorgd heeft dat de Venrayse 
fabriek een voorname rol mee speelde en mee blijft spelen in de toekomstige ontwikkeling. Dat 
daarnaast problemen als K.I., melkcontrole, melk uit de tank, zuivewinkel en straatverkoop ook 
nog moesten worden opgelost, zijn weer andere facetten van het drukke leven van deze directeur, 
die daarnaast in verschillende landelijke en regionale commissies zitting heeft, om de belangen 
van de leden te dienen.

Bij de officiële viering van dit jubileum, dat in augustus as. plaats vindt, zullen deze leiderskwali-
teiten ongetwijfeld verder worden uitgediept.

Daarnaast heeft de heer de Kroon in zijn woonplaats Leunen een grote rol gespeeld (en speelt die 
nog) op menig terrein. Als voorzitter van ‘t schoolbestuur, doch ook als ere-president van de 
Leunse fanfare en bestuurslid van de wandelclub, en als graag geziene gast bij de dorpsraad, heeft 
hij zijn sporen verdiend. En wie hem op een hearing met B. en W. de Leunse belangen hoort ver-
dedigen, zou hem voor een rasechte Leunse chauvinist kunnen houden ware het niet dat hij als 
mede-oprichter van de vormingsschool - en door zijn echtgenote ook van de Mater Amabillis-
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school - alsmede door zijn inzet voor de Kinderbescherming, de Gezinsvoogdij en Patronage en 
op verschillende andere wijze getoond heeft de Venrayse belangen in zijn algemeenheid voor te 
staan!
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Peel en Maas, 27-07-1973; p. 15/18

Maasvallei melkproducten krijgen andere naam „CAMPINA”

6 augustus zal uw melkboer U geen melkprodukten of melk meer aanbieden onder de naam 
Maasvallei. Dat heet dan allemaal „Campina”. Een en ander is het gevolg van het samengaan van 
alle belangrijke coöperatieve-melkbedrijven in Limburg, Noord-Bra  bant   en Zeeland, die hun ver-
koopaktiviteiten gebundeld hebben en een nieuwe verkoopmy: Melorma B.V., die de produkten 
van deze bedrijven gaat verhandelen onder de naam Campina.

De bedrijven waar het om gaat, waren afzonderlijk reeds samengebundelde melkfabrieken, die ie-
der met hun eigen merk de klanten bedienen. Het zijn de Z.M.-bedrijven in West en Midden 
Noord-Brabant en in Zeeland, de Maasvallei in Noord-Limburg en Noord-Oost Noord-Brabant 
en Campina in Oost Noord-Brabant en Zuid-Limburg.

Door hun samengevoegde knowhow willen deze bedrijven vooral de nadruk leggen op hoge kwa-
liteit en op het tot ontwikkeling brengen van nieuwe produkten. Hiervoor staat hen het best geou-
tilleerde en grootste bedrijfslaboratorium voor zuivel in Europa ter beschikking. Het is gevestigd 
in Veghel.

Het verkoopmerk dat alle bedrijven gekozen hebben is „Campina”, dat reeds door haar ijs een 
landelijke bekendheid bezit.
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Alle dagverse melk, die onder dit merk verkrijgbaar is, wordt uitsluitend uit diepkoelmelk bereid, 
hetgeen de kwaliteit en de houdbaarheid ten goede komt. Diepkoelmelk is melk, die vanaf de koe 
via een gesleten koelsysteem tot en met de koelkast op een constante temperatuur van 4°C. wordt 
gehouden.

Achter het nuchtere bericht van de samenwerking schuilt een enorme organisatie. Alle fles-etiket-
ten, alle andere verpakkingen, alle bestelwagens, alle wagen- en winkelramen, alle advertenties 
moeten ander het merk „Campima” worden gebracht.

Dat niet in „één nacht” alle produkten gelijktijdig onder één noemer gebracht kunnen worden, is 
te begrijpen. Vandaar, dat voorlopig nog een aantal onder het oude merk gevoerd zal worden.
De nieuwe verkooporganisatie Melorma B.V., die door de gezamenlijke bedrijven is opgericht, 
verwacht te kunnen bereiken, dat binnen zeer afzienbare tijd alle melk en melkprodukten Campi-
na zullen heten.

Zowel bij de ambulante handels als in de winkels zal dit gebeuren. De huisvrouwen in Zuid-Ne-
derland worden tijdig op de komst van het nieuwe merk voorbereid en over de artikelen, die an-
der dat merk verkrijgbaar zijn, ingelicht.
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Peel en Maas, 12-10-1973; p. 2/20

Zilveren Ambtsjubileum A. de Kroon.

De Maasvallei heeft vrijdag feestelijk het zilveren ambtsjubile-
um herdacht van de heer A. de Kroon.

De voorzitter van de Maasvallei, de heer J. Hanssen, memo-
reerde op de feestvergadering de gedegen opleiding van dhr. 
de Kroon, voordat hij naar Venray kwam. In zijn di-
recteursfunktie en vele andere functies in de zuivel heeft hij 
zich doen kennen als nauwgezet en precies. Namens de coöpe-
ratie bood hij een cadeau onder couvert aan en kreeg Mevr. de 
Kroon bloemen.

De president-directeur M. van Kuppenveld sloot zich bij deze 
gelukwensen aan.
De heer Fr. Geurts bracht in herinnering dat in 1948 de Ven-
rayse fabriek 40 personeelsleden kende, thans zijn het er 95. 
Was toen de jaaraanvoer 11 miljoen kg. melk, nu verwacht men er 80 miljoen. Dit maakte nieuw-
bouw en verbouw nodig, die evenals veel andere zaken, met bijzonder veel zorg door de zilveren 
directeur werden voorbereid en begeleid.
Namens de personeelsvereniging kende heer W. Mulder hem een fotoalbum aanbieden, als dank 
voor de goede menselijke contacten.

De heer en mevrouw de Kroon werden ook dank gebracht door pastoor Haenen, die er op wees 
dat zij beiden zich steeds opnieuw en van ganser harte inzetten voor de Leunse gemeenschap.
Ook de heer J. Loonen sprak woorden van gelukwens en waardering, mede namens de zuivelbon-
den.

De voorbije 25 jaren typeerde de heer De Kroon in zijn dankwoord als jaren van mechanisering, 
automatisering, sanering, specialisering en schaalvergroting. Hij herdacht zijn voorgangers Ver-
kley en Mulder, evenals de bestuursleden, die in de voorbije 25 jaren hem steeds ondersteunden.

Na de feestvergadering werd hem een zeer druk bezochte receptie aangebeden, waarbij de fanfare 
en drumband van Leunen-Veulen-Heide een serenade aan kwam bieden.
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1974
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In 1974 had de laatste nieuwbouw plaats; een melkontvangst met vier eenheden 
voor lossing en weging van de door de R.M.O.-auto's opgehaalde diepkoelmelk van 
4°C bij leden-veehouders, met een capaciteit van 120.000 liter per uur.
Kosten f 450.000,--.

Installatie voor bovengenoemde melkontvangst met vier weegtanks en twee opslag-
tanks van elk 175.000 liter.

De melkverwerkingscapaciteit werd wederom uitgebreid door bijplaatsing van een 
geheel nieuwe pasteurisatielijn met pasteur en continue-werkende centrifuge, elk 
van 20.000 liter per uur, tot in totaal 50.000 liter per uur.

Aanpassing transformatorruimte t.b.v. electrovoorzieningen. Uitbreiding telefooncen-
trale.
Kosten f 800.000,--.

Totaal investeringsbedrag f 1.250.000,--.
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  Campina plus Melkvallei
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Peel en Maas, 08-11-1974; p. 1/22

Oud- voorzitter Frans Geurts  - Geysteren - begraven

Maandag jl is de heer Fr. Geurts te Geysteren onder grote belangstelling begraven.

De overledene was oud-commandant en gilde-meester van het Kon. St. Willibrordusgilde; oud-
voorzitter van de plaatselijke afdeling van de LLTB, en na de fusie met Wanssum werd hij onder-
voorzitter van de afd. Wanssum-Geysteren van de LLTB. Vele jaren was de heer Geurts secreta-
ris van het Kerkbestuur van de parochie van de H. Willibrordus en in 1971 ontving hij de Pause-
lijke onderscheiding Pro Ecclesia et Pontifice. Nog een tweede onderscheiding viel hem ten deel; 
n.l. de LLTB te Roermond kende hem de zilveren legpennig toe van de LLTB.

Bij de verkiezing van een nood-gemeenteraad in 1946 kreeg hij een zetel in de raad en werd hij 
meteen tot wethouder gekozen. Deze functie is hij blijven bezetten tot 1962.

Vanaf 1945 was de heer Geurts lid van het Bestuur van de Boerenleenbank Wanssum-Geysteren. 
De laatste 10 jaar als voorzitter en ook na de fusie met Blitterswijck bleef hij deze funktie bekle-
den. Onder zijn bekwame leiding floreerde de tegenwoordige Rabobank Wanssum-Blitterswijck-
Geysteren.

In 1946 volgde hij zijn vader op als bestuurslid bij de Coöp. Zuivelfabriek „H. Maria” te Oos-
trum. Nog hetzelfde jaar fuseerde de zuivelfabriek van Oostrum met Venray en werd de heer 
Geurts bestuurslid van de Coöp. Zuivelfabriek Venray. In 1951 werd hij in het dagelijks bestuur 
van deze coöperatie gekozen en in 1961 werd de heer Geurts voorzitter van de Coöp.Zuivelfa-
briek Venray. In 1971 volgde zijn verkiezing tot lid van het dagelijks bestuur van de Coöp. Centr. 
Vereniging De Maasvallei te Roermond, als afgevaardigde van de Kring Venray. In april 1972 
ontving de overledene de ere-medaille in goud, verbonden aan de Orde van Oranje Nassau bij ge-
legenheid van zijn zilveren jubileum als bestuurslid in de Coöp. Zuivel-Beweging, voor de vele 
verdiensten in de agrarische sector in Noord-Limburg.

Op 31 december 1973 nam Frans Geurts afscheid als dagelijks bestuurslid van de Coöp. Centr. 
Zuivelvereniging „De Maasvallei” te Roermond.
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1975

Peel en Maas, 07-03-1975; p.1/18

In memoriam oud directeur W. Mulder13

 
Zaterdag werd de heer W. Mulder ten grave gedragen. Hij was 
een zoon van H. Mulder, die van 1934 tot 1948 directeur was 
aan de Zuivelfabriek „Venray” te Venray. W. Mulder trad in de 
voetsporen van zijn vader.

Direkt na zijn afstuderen aan de Hogere Agrarische School voor 
levensmiddelen-Technologie, werd hij benoemd tot ass. direc-
teur aan de Coöp. Zuivelfabriek St. Laurentius te Vierlingsbeek, 
welk bedrijf goed stond aangeschreven.

Rationalisering eiste echter haar tol, waardoor de Zuivelfabriek 
te Vierlingsbeek in de Maasvallei-periode werd gesloten. Voor 
het personeel konden geschikte arbeidsplaatsen gevonden wor-
den aan de Zuivelfabrieken te Cuyk, St. Anthonis en Venray.

W. Mulder werd te Venray ass. bedrijfsleider. Dat hij ook door het personeel werd gewaardeerd, 
blijkt wel uit het feit dat hij werd benoemd tot voorzitter van de Personeelsvereniging Venray.
Uiteraard is het heengaan van deze goede ass. bedrijfsleider een groot verlies voor het bedrijf.

Naast bovengenoemde werkzaamheden was hij in Vierlingsbeek actief in het verenigingsleven. 
Zo was hij ondermeer voorzitter en koorlid van de gemengde Zangvereniging Vondel, bestuurslid 
van de voetbalvereniging Volharding en secretaris van de CDA van de gemeente Vierlingsbeek.

13 Voor alle duidelijkheid: Zoals uit de tekst blijkt is dit de zoon van oud-directeur H. Mulder. De hier besproken 
W. S. M. Mulder studeerde in 1956 af op de – zuivelschool - Den Bosch
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1975: Investeringen machineapparatuur. 
Automatisering melkverwerking en auto-
matisering van de reinigingsinstallatie 
t.b.v. bedrijfsapparatuur en leidingnetten, 
vernieuwing wateronthardingsinstallatie, 
uitbreiding capaciteit koelinstallatie. 
Totaal investeringsbedrag f 680.000,--.

Te Rijkevoort werd in november 1975 
een nieuwe hypermoderne kaasfabriek in 
gebruik genomen.



Peel en Maas, 22-08-1975; p. 6/12

60, jaren Fokvereniging

Als secretaris van de diamanten fokvereniging, de heer J. Tenniskens, dinsdag a.s. op de feestver-
gadering van deze fokvereniging, zijn historisch overzicht van de vereniging geeft, dan hoort men 
weer een merkwaardig stuk geschiedenis uit de veehouderij in deze regio. Merkwaardig niet al-
leen, omdat hij dan zelf zilveren secretaris is, maar vooral omdat hier weer een stuk boeren-eens-
gezindheid naar voren gaat komen, dat, dachten we, een van de grote kenmerken van die stand 
juist in deze regio is.

AMBTENAAR BURGERLIJKE STAND
Je zou de heer Jenniskens feitelijk ambtenaar van de burgerlijke stand van het Venrayse rundvee 
kunnen noemen, die je nog exact aan kan geven, niet alleen hoe de eerste koe er uit zag, die 60 
jaar geleden in werd geschreven (keurig ingetekend met rode inkt), maar ook wat de lotgevallen 
van die koe en haar afstammelingen is geweest, met wie ze „gehuwd” was en wat er allemaal 
met haar nakomelingen is gebeurd. Het ligt allemaal vast in dikke boeken of op kaarten en wat zij 
en haar kinderen aan produktie leverden hun leven lang, staat na 60 jaren nog netjes op papier.

Op een van de kantoren van de Maasvallei zijn al die gegevens keurig opgeborgen, kan men ver-
gelijkingen trekken, kan men zien hoe de koe van 60 - 70 jaren geleden een steeds beter funktio-
nerende melkmachine en vleesleverancier is geworden.

In de 25 jaren dat hij de scepter zwaait is er heel wat veranderd, in opzet, in uitvoering en de tijd 
is definitief voorbij dat hij praktisch elke koe kende van de aangeslotene, ook al omdat hij zelf 
nog de melk moest gaan „scheppen”.

Maar laten we het verhaal van het begin af proberen te volgen....

REEDS VOOR DE EERSTE WERELDOORLOG
werd, zij het soms op vrij primitieve wijze, aan veeverbetering gedaan. Meer en beter vlees, meer 
en betere melk, zo begrepen de veehouders, zou meer in hun portemonnee brengen. Om dat te be-
reiken moest men gegevens verzamelen, zorgen voor ‘n goede afstamming en melkcontrole gaan 
toepassen. Als men dat had, kon men zien wat de resultaten waren van het fokmateriaal. Er zelfs 
de gemeente bleek bereid via subsidies de helpende hand te bieden bij aankoop van goed fokma-
teriaal.

Om een en ander te kunnen bereiken was een fokvereniging nodig, waarvan o.m. Hub Janssen en 
Mart. Wismans indertijd de grote promotors waren. In 1915 was het zover en werd de fokvereni-
ging Eensgezindheid opgericht, waarvan een 70-tal veehouders uit Venray zelf, Heide, Leunen en 
Veulen deel uitmaakten. Die konden al in 1918 een eigen stierenstal aan de Steegse Peelweg ope-
nen, waarin het mannelijk fokmateriaal werd ondergebracht.

Merkwaardig is dat in de voorbije zestig jaren praktisch altijd Heide de voorzitter van deze vere-
niging „geleverd” heeft.
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De stierhouderij heeft altijd de belangstelling gehad van de veehouders, die echter in de steeds 
moeilijker wordende twintiger jaren de produktiekontrole en -registratie een te zware last vonden 
vormen, reden waarom men in 1930 ‘n splitsing doorvoerde en de stierhouderij zelfstandig maak-
te.

Intussen bleek op fokdagen en keuringen de goede invloed van de fokvereniging, die zorgde dat 
het accent dat jarenlang op het Land van Cuyk had gelegen, langzaam maar zeker naar de regio 
ging verschuiven.

K.I.
Na de oorlog werd - soms met hevige discussies, waarbij de strijd tussen Venray en Horst hoog 
oplaaide - de kunstmatige inseminatie ingevoerd. Dat zorgde niet alleen voor een steeds groter 
wordende veestapel, maar ook voor ‘n nieuwe bloei van de fokvereniging die in de zestiger jaren 
bijna 200 leden telde.

In 1965 besluit men te komen tot een centrale van 7 fokverenigingen. Men redeneerde dat men 
niet alleen het werk gezamenlijk liet verrichten, doch dat men dan even goed de verenigingen sa-
men kon bundelen. Dan telde men 433 leden met 4150 koeien. Nu heeft men 204 leden met 8245 
koeien. Het aantal veehouders neemt dus belangrijk af, maar het aantal beesten neemt nog steeds 
toe.

Men schat dat met een gemiddelde aantal beesten van 40 ongeveer het maximum per veehouder 
zal zijn bereikt. Het gezamenlijke laboratorium evenals de administratie bevindt zich bij de zui-
velfabriek.

FOKDAG
Ter gelegenheid van het 60 jarig bestaan gaat men komende zaterdag samen met de bond van 
zwartbontfokkers uit Midden en Noord Limburg een jubileumfokveedag organiseren op het ter-
rein van de heer J. Rutten, waarbij schattingsprijzen zijn te winnen.

Dinsdag 26 augustus is er een feest vergadering in Leunen, waarin behalve een direktielid van het 
Kon. Ned. Rundveestamboek ook prominenten uit de rundveefokkerij in Limburg het woord zul-
len voeren en sekretaris Jenniskens gehuldigd zal worden i.v.m. zijn zilveren ambtsjubileum.14

14 Verslag van deze bijeenkomst te vinden in Peel en Maas van 05-09-1975 - niet overgenomen!
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1976
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1976
Aanpassing koelcelruimten, Vervanging van een kleine kontinuboterbereidingsma-
chine in een modernere en grotere continuboterbereidingsmachine, capaciteit 3.000 
kg per uur, fabrikaat Simon Frêres. Automatische vochtgehalte regel- en registratie-
apparatuur ten behoeve van de boterproduktie. Twee roomtanks van elk 40.000 li-
ter, alsmede drie melktanks van elk 100.000 liter.
Totaal investeringsbedrag f 1.010.000,--.



1977
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1977: Scheidingswand in fabriek en vervangingsinvesteringen. f 60.000,--.



Peel en Maas, 29-07-1977; p. 10/28

Het gaat de goede kant op
De melkbus is gedoemd te verdwijnen
In het jaar 2000 zal een melkbus (al of niet gepolijst of verkoperd) , een voorwerp zijn dat men 
uitsluitend nog bij antiekhandelaren kan kopen en slechts voor duur geld. Tenzij men ze, net als 
het moderne spinnewiel, het wagenrad enz. gaat maken als siervoorwerp, maar dat heeft dan niets 
meer met koe en koeiemelk te maken. Thans is de melkbus een in zuivelkringen fel gehaat voor-
werp. Waarom?

Daar zijn vele redenen voor. Een wagen of vrachtauto laden met bijv. twee lagen 40-ltr. bussen is 
een bezigheid voor lieden die naar hartkwalen solliciteren. Het reinigen van melkbussen aan de 
fabriek is een moeilijk karwei. Veel bussen zijn roestig, hebben spleten of een bacteriëhoudende 
aanslag van melksteen. Zowel uit arbeidstechnisch als uit melkhygiënisch oogpunt is een melk-
bus een onding.

TANK CONTRA BUS
Nog 25 jaar geleden molken alle boeren met de hand, dus in een open emmer. De melk goten zij 
via een trechter met zeefbodems (teems of melkzeef genaamd) in bussen. De bussen gingen in de 
koelbak en tegen de tijd dat de melkrijder langs-kwam (eenmaal of tweemaal daags) zetten zij de 
melk aan de weg. Daarna kon de melkrijder aan zijn hartkwaal gaan beginnen. In Duitsland wa-
ren hele streken waar de boeren verplicht waren de zware bussen op een stelling van 1.30 m. 
hoogte te zetten. Dan hoefde de melkrijder zich geen beroerte te tillen aan de bussen. Zover ging 
onze fijngevoeligheid echter niet....

Na 1950 kwam de melkmachine opzetten. Melken met de hand is verleden tijd óf een beziens-
waardigheid van oude luidjes De melkmachine bracht de melk in een gesloten emmer en vandaar 
kon je haar weer in de melkbus gieten.  Maar het vacuum van de melkmachine kon je óók gebrui-
ken om de melk niet in een gesloten emmer (melkapparaat genaamd) te laten vloeien doch via 
een buis in een, tank. Buismelken heette dat. Dit had natuurlijk alleen zin, als de zuivelfabriek 
over tankwagens beschikte, waarmee zij de melk uit de boerentanks kon zuigen. Maar dat wilden 
de zuivelfabrieken nu juist dolgraag. Waarom?

In een goede melkkoeltank kan de boer zijn melk gerust een paar dagen bewaren. De tank behoeft 
dus maar twee- of driemaal per week leeg te worden gemaakt. Bovendien kun je dat doen op elk 
gewenst tijdstip; de melk blijft immers tóch wel op 4 graden. Een melkrijder kon hooguit twee 
ritten maken. In enkele uren tijds kwam alle melk bij de zuivelfabriek aan die dan maar moest 
zien hoe zij de zaak opsloeg, koel hield en verwerkte. De melktank bij de boer maakte het moge-
lijk de aanvoer van melk over het hele etmaal te verdelen. En doordat de melk nooit opwarmde 
werd de kwaliteit veel beter, als de boer tenminste tank en melkleiding goed schoon hield.

GROTE GEVOLGEN
Zolang de koeien op stal staan is bovenvermeld systeem ideaal. Maar in de weide ligt het anders. 
De koeien naar huis halen om daar te melken is lang niet altijd mogelijk. Dan moet de boer tóch 
weer gebruik maken van melkbussen en die thuis leeg gieten in zijn koeltank, waarna hij die bus-
sen zèlf moet reinigen en ontsmetten. Dat is omslachtig. Men gebruikt dan liever een weidetank, 
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die thuis gekoeld kan worden en desgewenst naar de weg gereden. Niet altijd echter is zó n wei-
detank ook ‘s winters stationair te gebruiken. Dan zijn twee tanks nodig. Een rvs (roestvrijstalen) 
tank is duur. Vandaar dat boeren met minder dan 15 koeien er nooit aan beginnen. Zij blijven de 
bussen trouw.

Langzamerhand gaan echter steeds méér zuivelfabrieken weigeren bussenmelk te ontvangen, om-
dat dit te lastig wordt. Venrays Zuivelvereniging Campina heeft al 6 jaar geleden de bussenmelk 
afgeschaft en is overgegaan tot de inname per tankwagen. Wie melk wil leveren aan de fabriek 
moet- dus een tank - hebben en grote investeringen doen. Daar was een subsidieregeling voor die 
nu afloopt. Zoals men ziet werkt de melkkoeltank de schaalvergroting in de hand. Het komt voor, 
dat men meer koeien gaat houden om de tank (plus bijbehorende melkstal enz.) rendabeler te ma-
ken. Ook de overgang naar ligboxstal, al of niet met torensilo, wordt erdoor bevorderd.

Op het ogenblik ligt onze melkproduktie een stuk beneden die van vorig jaar. Ook is het aantal 
melkgevende koeien kleiner. Men zegt dat de oorzaak niet ligt in het koude voorjaar en de late 
grasgroei, maar in de lage melkprijs (waardoor weer wat grasland gescheurd zou zijn) en in de 
overgang naar mestvee. Dit zou dan weer een gevolg zijn van de verplichte en voor velen te dure 
melktank.

Men zou zich echter vergissen als men hieruit zou concluderen (zoals reeds geschiedt) dat de 
melkproduktie voorgoed op haar retour is en dat het overschotvraagstuk vanzelf zou verdwijnen. 
Zodra de benodigde melkkoeien zijn aangefokt en de bedrijven zijn aangepast zal de melk-
produktie weer gaan stijgen of men dat nu afkeurt of niet. De kwestie is dat bij een redelijke en 
tevoren vast staande prijs de produktie altijd omhoog gaat in de zuivel. Men kan nog veel méér 
van een ha. halen en uit de koeieuier evenzo. De toekomst zal dat gauw genoeg bewijzen. De 
melktank is rationeel, maar de oplossing van het zuivelvraagstuk brengt hij beslist niet.15

15 Onbekende schrijver....let op 7 jaar voor het invoeren van de superheffing!
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Peel en Maas, 28-10-1977; p. 14/16

Bij reorganisatie Campina opheffing zuivelfabriek Venray ?

In de regionale pers heeft men het al kunnen lezen: door een nieuwe organisatie stuktuur van de 
Campina Zuivelbedrijven worden er in de de drie zuidelijke provincies een aantal „melk”-fabrie-
ken gesloten, waaronder ook Venray.

De situatie is zo, dat er in een tijdsbestek van 4 jaren, van de 24 huidige bedrijven er nog slechts 
vijf overblijven, waarvan dan nog enkele geheel nieuw te bouwen fabrieken. De overblijvers zijn 
Zevenbergsehoek, Veghel, Bergeyk, Tilburg en Rijkevoort Wel staan o.m. op het programma een 
nieuw te bouwen kaasfabriek in Horst en nieuwe bedrijven of uitbreiding in Schinnen en Weert.

Venray staat op het programma als een der eerste bedrijven die in de periode 1978-1979 gaan 
verdwijnen. Dat heeft natuurlijk de nodige consequenties voor het op deze fabriek werkzame per-
soneel. Er deden al allerlei geruchten de ronde, maar die bleken bij informatie niet waar te zijn. 
Zeker is dat in Venray slechts een depot overblijft, van waaruit o.m. de bestellers bevoorraad 
gaan worden. De bestellers blijven in loondienst bij Campina. Dus in feite verandert er voor hen 
niets. Het is zelfs mogelijk dat het assortiment van verkoopprodukten nog wordt uitgebreid. Wil-
len ze zelfsandige slijter worden, dan kan dat en krijgt men alle steun en medewerking van Cam-
pina. Maar ook dat was in het verleden al mogelijk.

Iets anders is het natuurlijk voor het technisch personeel. Nu is het zo, dat het personeel niet alle-
maal in Venray woont. Voor verschillende van hen zal het dan ook geen problemen opleveren om 
b.v. in Horst of Rijkevoort te gaan werken. De pendel-afstand kan dan zelfs korter zijn. Hetzelfde 
is in feite het geval met het administratief personeel. Ook zij kunnen vermoedelijk in Horst of 
Rijkevoort een nieuwe baan vinden. Voor hen echter die daar niet in slagen of zich te zeer met 
Venray verbonden voelen om elders te gaan werken, zal zonder meer een up-to-date afvloeiings-
regeling gecremeerd worden. De vakbonden zijn n.l. ook ten nauwste betrekken bij deze wijzi-
ging van de organisatie-struktuur. Uiteraard zal het depot dat in Venray overblijft ook een zeer 
kleine administratieve bezetting moeten hebben.

Rijst natuurlijk de vraag waarom men in Horst een nieuwe fabriek (kaas) gaat bouwen, terwijl 
hier een geheel fabriekscomplex aanwezig is. De economen die deze organisatiestruktuur op po-
ten hebben gesteld zijn echter van mening dat een ultra moderne nieuwe fabriek economischer 
kan werken dan een verbouwde zuivelfabriek. Ook het vervoer van melk en melkprodukten heeft 
hierin een belangrijke rol gespeeld. De situatie is op het ogenblik al ze, dat in Venray alleen boter 
gemaakt wordt De ondermelk gaat dan naar Veghel, dat is 95%van de Venrayse melkproduktie, 
terwijl ook aan Venlo een kwantum melk geleverd wordt. Men heeft dus min of meer gerede-
neerd , dat als men al 95 % van de aangevoerde melk wegbrengt net zo goed 100 % kan weg-
brengen.

Ook voor de boeren/melkveehouders verandert er in feite niets. De melk wordt ook in de toe-
komst aan huis opgehaald. Men voorziet zelfs een geldelijk voordeel voor hen van 1½ ct. per ge-
leverde liter - dit vanwege het meer economischer beleid. Dat betekent bij een jaarproduktie van 
80.000.000 liter, die hier in Venray aangeroerd worden toch een net bedrag van f 1.200.000,-.
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De overblijvende fabrieken van Campina werden sterk gespecialiseerd. Dat wil zeggen dat er 
voor de voorziening van melk en melkprodukten in de drie zuidelijke provincies overblijven: 2 
consumptiemelkbedrijven, t.w. Tilburg en Schinnen; 3 kaasbedrijven. n.l. Rijkevoort, Tilburg en 
Horst; 3 boterbedrijven, Veghel, Zevenbergschehoek en Weert; tenslotte nog het condensbedrijf 
in Bergeyk waar ook op beperkte schaal nog boter zal werden bereid.

Dat zijn dan in het kort weergegeven de plannen van Campina. Thans is het woord aan alle groe-
peringen, die uit hoofde van hun functie en/of betrokkenheid met het toekomstige Campina-ge-
beuren te maken hebben. Dat zijn op de eerste plaats de bestuurderen en de hoofddirektie, en ver-
volgens de vakbonden, de ondernemingsraad

rest niet volledig leesbaar
concernstuurgroep
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1978

Peel en Maas, 06-01-1978; p. 1/10

Kans op behoud van werkgelegenheid

De in ons jaaroverzicht nog eens gememoreerde dreigende opheffing van de Campina-vestiging 
in Venray - met name de boterbereiding - heeft nog alle kans op een gunstige wending, met dien 
verstande dat deze werkgelegenheid in Venray behouden blijft.

Zoals bekend zou, tengevolge van een interne reorganisatie bij Campina, o.m. de Venrayse fa-
briek op de nominatie staan om te verdwijnen. In Horst zou dan t.z.t. een kaasfabriek worden op-
gericht.

Tot 16 december j.l. hebben diverse Campina-vestigingen e.a. hun zienswijze en kritiek op deze 
reorganisatieplannen kunnen indienen. Aan de hand van de gegevens wordt een nieuwe studie ge-
maakt en zal omstreeks mei van dit jaar een nieuw rapport verschijnen.

Zonder direct te kunnen zeggen, dat Venray nu al mé’r kans heeft op de vestiging van ‘n nieuwe 
kaasfabriek dan Horst, staan de kansen zeker fifty-fifty - oftewel gelijk.
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Peel en Maas, 08-12-1978; p. 9/12

Richard Jenniskens, chef technische dienst, 
40 jaar werkzaam bij Zuivelfabriek 16

Zoals reeds vorige week in dit blad werd aangekondigd, 
is het deze week 40 jaar geleden dat Richard Jenniskens 
- chef technische dienst bij Campina Venray - in dienst 
trad van de Coöp, Zuivelfabriek Venray, als stoker-ma-
chinist.

Al vlug bleek, dat deze medewerker over uitgesproken 
technische vaardigheden en kwaliteiten beschikte zodat 
spoedig na zijn komst een eigen werkplaats kon worden 
gekreeërd.

R. Jenniskens heeft niet alleen de werkplaats binnen het 
„Venrayse” opgebouwd, hij heeft ook in zeer belangrijke mate bijgedragen tot het realiseren van 
een volwaardige technische dienst binnen het bedrijf te Venray.
Toen het bedrijfsproces in de loop der jaren steeds omvangrijker en ingewikkelder werd was het 
met name zijn verdienste dat talrijke technische en bouwkundige operaties gerealiseerd konden 
worden op een wijze die allerwege bewondering verdient.

In de oorlogsjaren is de jubilaris een van de mensen geweest die het bedrijf na ‘n periode van 
„stilstand” weer op gang heeft gebracht waarbij hij er niet voor terugdeinsde om samen met zijn 
echtgenote in het overblijflokaaltje van de fabriek te gaan wonen om op deze manier dag en nacht 
beschikbaar te zijn voor zijn fabriek.

Kenmerkend voor Richard Jenniskens is tevens zijn wijze van omgaan als chef met zijn mede-
werkers. Hij doet dit op een rustige tactvolle en ook vaak humoristische wijze die hem tot een ge-
waardeerd leider van zijn afdeling maakt.
Hij was mede-oprichter van de Personeelsvereniging waarvan hij ook jarenlang een actief be-
stuurslid was. Tevens had hij zitting in de Ondernemingsraad van het bedrijf waar hij de belangen 
van het personeel en het bedrijf evenwichtig en verstandig wist te behartigen.

Dat hij in zijn vrije tijd aan veel mensen gratis technische adviezen verschaft vindt hij een zaak 
waardoor veel mensen zowel van binnen als van buiten het bedrijf geholpen konden worden als 
zij met problemen op dit terrein werden geconfronteerd.

Heden vrijdag 8 december zal Richard Jenniskens voor zijn vele verdiensten tijders de voorbije 
40 jaren in het middelpunt van de belangsteling staan.
In café-restaurart Vlakwater te Venray zal hij dan tezamen met zijn echtgenote en gezin in de 
bloemetjes worden gezet.
De receptie zal plaatsvinden van 17.00 tot 18.30 uur, waarvan belangstellenden gaarne in de gele-
genheid worden gesteld gebruik te maken.

16 De heer R. Jenniskens is  nov. 1989 overleden - PenM 30-11-1989
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Peel en Maas, 15-09-1978; p. 9/16

TENG DE MELKBOER  25 jaar op pad

As. dinsdag 19 september 1978 is het 25 jaar geleden dat M. van Dijck in dienst trad van de Ven-
rayse „boterfabriek”. Natuurlijk valt hem dan een huldiging ten deel.

Teng vent al melk vanaf mei 1946, zijn start maakte hij bij het toenmalige particulier zuivelbe-
drijf Geurts. Toen dit bedrijf in september 1953 opging in de Venrayse boterfabriek, wisselde 
Teng ook automatisch van baas. Vandaar dat er in Venray gezinnen zijn die 32 jaar de melk van 
Teng betrekken. Er is in die tijd echter wel erg veel veranderd. De prijs van een liter melk steeg 
van f 0,28 naar f 1.15; ook het assortiment onderging een fikse uitbreiding en op de plaats waar 
men 15 jaar geleden de „losse” melk nog kon vinden, liggen nu plastic zakken gepasteuriseerde 
melk.

Als laatste van alle verkopers verruilde Teng op 1 oktober 1966 zijn paard en wagen voor  een 
electrowagen. Die laatste blijft staan waar hij wordt neergezet, hetgeen men van het paard niet al-
tijd kon zeggen. Zo gebeurde het regelmatig dat het paard, schuw als het was voor grote vracht-
wagens, op hol sloeg en de huisvrouwen het met de pan in de hand op een lopen moesten zetten 
om het vege lijf te redden.
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Van zijn beroep zegt Terg: „’t Is een mooi, niet altijd even gemakkelijk maar wel gezond beroep 
en ik hoopt ‘t dan ook tot aan mijn pensioen te kunnen blijven doen.”

Maar behalve melkventer was hij ook zo’n beetje maatschappelijk werker want het lief en leed 
deelde hij met zijn klanten. Jammer genoeg is daar tegenwoordig steeds minder gelegenheid 
voor. De diverse fusies die de melkfabriek onderging, deden de ventroutes vergroten. In z’n oude 
buurt (Maasheseweg e.o.) komt Teng nog slechts tweemaal per week.

Weinig bekend is dat Teng op de vroege morgen ooit een groot boerengezin redde van verstik-
king door kolendamp.

Voor menigeen was hij een van de enigen die bij hen aanbelde (als hij niet achterom kwam), 
vooral oudere mensen en zieken zagen uit naar z’n komst. Indien nodig bracht hij de klanten de 
melk tot in de kelder en wanneer er bij drukke dagen eens ooit iets niet meteen geleverd kon wor-
den, dan bracht hij het na zijn werk alsnog met de fiets op de plaats van bestemming.

De klant was en blijft koning. Zo was het z’n gewoonte om erg veel „in vertrouwen” te werken 
met de klanten Omgekeerd bewezen ook veel gezinnen hem een dienst door Teng uit het bar en 
boze weer naar binnen te roepen voor een kopje koffie. Dat aanvaardde hij in dank, temeer dat hij 
dagelijks vanaf 7 uur op pad was. De grote feestdagen brachten natuurlijk veel extra werk met 
zich mee. Op 6 december was de werkdag ook altijd lang daar ieder kind in de straat zijn speel-
goed aan Teng moest laten kijken, De kinderen van toen zijn de ouders van nu geworden, maar 
ook hun kinderen kennen Teng uitstekend.

Een groot deel van de Venrayse bevolking raakte door Teng’s toedoen zeer nauw betrokken bij 
het Zeskamp-gebeuren dat Venray enige jaren geleden in haar ban hield. Als vader van zeskamp-
ster Truus (die overigens ook vaak de melk aan huis bracht) was hij immers steeds goed op de 
hoogte van het meest aktuele zeskampnieuws.

Nu komt hij dan eindelijk zelf in de belangstelling te staan tijdens een feest waarvan hij vindt dat 
het vooral bestemd is voor collega’s en klanten. Oud-klanten, kennissen en buurtbewoners zullen 
ongetwijfeld massaal van de partij zijn op de receptie welke Campina hem a.s. dinsdag halverwe-
ge Leunen aanbiedt. Immers; Hij ging voor u door dag en dauw, door weer en wind als grote 
vrind

Een tevreden klant.
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1979

Peel en Maas, 19-01-1979; p. 3/18

RECORDCIJFERS VOOR CAMPINA VENRAY

Voor het eerst sedert de in bedrijfstelling van de Zuivelfabriek in 1905 heeft Campina-Venray 
meer dan 100 miljoen kg. melk in één jaar verwerkt. Dit heuglijke feit vond plaats op 1 december 
1978.

In totaal werd in 1978 verwerkt 105 milj. kg, melk en daarbij ruim 4 milj, kg, karnroom afkom-
stig van het Campina bedrijf Rijkevoort, waaruit 7 milj. kg. boter werd gemaakt, De financiële 
omzet van het bedrijf bedroeg 78,5 miljoen gulden.

Bij de wekelijkse boterkeuringen van de Zuid-Nederlandse Melkindustrie D.M.V. over het jaar 
1978 kwam Campina-Venray als beste uit de bus. Van de 21 boterproducerende bedrijven in 
Zuid-Nederland die bij deze keuringen betrokken zijn, behaalde Campina-Venray rangordenum-
mer 1.

Dit gunstige resultaat werd bereikt door goed samenspel en goede prestatie van het gehele perso-
neel.

Een felicitatie aan de directie en bedrijfsleiding en een speciale ge  lukwens aan de boterma  -  
kers en ove  rige medewerkers van het bedrijf is dan ook zeker op zijn plaats.  

Peel en Maas, 23-02-1979; p. 3-14

Campina – Raads-vragen over verzelfstandiging melkventers

Na afloop van de deze week gehouden raadsvergadering, brak de heer Den Brok namens de frak-
tie Samenwerking, een lans voor de 444 melkventers van Campina die voor de keus gesteld wor-
den óf zelfstandig te gaan opereren of een omscholing in het bedrijf aan te gaan. Voor Venray 
zijn dat 14 werknemers.
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Vanaf 1979 verzorgde "Venray" de bezorging van de veehouderij-artikelen aan de le-
den-veehouders in het gehele Maagvallei-gebied. Nadien werd dit gedaan voor de 
"DMV Campina" in de gehele provincie Limburg en Oost-Noord-Brabant.

1979: Vervangingsinvesteringen f 17.000,--.



De heer Den Brok verwachtte dat door deze maatregel het melkventen, evenals in jongste verle-
den het broodventen, zal gaan verdwijnen. Dat zal ongetwijfeld moeilijkheden brengen bij de hui-
dige venters maar ook bij het publiek.
Hij verzocht b. en w. namens de raad bij Campina aan te dringen op goed overleg en de afbouw 
van twee jaar over een langere periode uit te strijken.
Ook zou volgens hem het melkventen zeker behouden moeten blijven voor bepaalde categorieën 
van onze bevolking, b.v. bejaarden en invaliden.
Tenslotte verzocht hij b. en w. dat de gemeente in deze aangelegenheid zal bijspringen waar zulks 
mogelijk is.
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1980

Peel en Maas, 18-01-1980; p. 1-16

Recordcijfers DMV-Campina Venray

HOOG KWALITATIEF

RESULTAAT
Om te beginnen is vermeldenswaard dat op 2 januari 1905 de Coöperatieve Zuivelfabriek te Ven-
ray officieel in bedrijf werd gesteld; onlangs was deze onderneming 75 jaar in bedrijf.

In 1979 werden verwerkt 120 miljoen kg. melk, 5 miljoen kg. room waaruit werden geproduceerd 
8 miljoen kg. boter.

De DMV - Campina heeft daarbij geen bijdrage geleverd aan de zogenaamde boterberg, welke 
berg overigens voor deskundigen slechts een heuveltje is, daar een zekere surplus uit een oogpunt 
van een goed gegarandeerde voedsel-voorziening als algemeen gewenst wordt geacht.

Bovendien wist de onderneming DMV - Campina daarbij goede prijzen te behalen.
Bij de wekelijkse boterkeuringen van, de Zuid Nederlandse Melkindustrie, DMV - Campina 
kwam het bedrijf te Venray over het jaar 1979 als de beste uit de bus, zij behaalde voor de tweede 
achtereenvolgende maal, rangnummer 1 van de thans nog 20 boterproducerende bedrijven in 
Zuid Nederland, te weten Zeeland, Noord-Brabant en Limburg.

Dit gunstige resultaat werd bereikt in een goed samenspel en door goede prestaties van het gehele 
personeel.

Een felicitatie aan de directie, bedrijfsleiding en een speciale gelukwens aan de botermakers en 
overige medewerkers van het bedrijf is dan ook zeker op zijn plaats.
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Eind 1980 werd in geheel Zuid-Nederland de melk via R.M.O.-wagens opgehaald.

In de overgangsperiode van ophalen van de melk uit de bussen langs de weg, naar 
ophalen van de melk uit de tanks waren er ook particuliere vervoerders die de melk 
uit de bussen ophaalden en nadien waren er ook partikuliere vervoerders die de 
melk uit de melktank vervoerden. In hoofdzaak gebeurde het vervoeren van diep-
koelmelk door chauffeurs in loondienst.

1980 Laatste uitbreiding.
Melkverwerkingscapaciteit met 20.000 liter per uur en uitbreiding koelcapaciteit door 
interne overname binnen DMV Campina van vrijgekomen apparatuur elders, waar-
door de melkverwerkingscapaciteit in totaal 70.000 liter per uur werd.
Enkele vervangingsinvesteringen.
Totaal investeringsbedrag f 125.000,--.
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Peel en Maas, 19-09-1980; p.15/18

AFSCHEID BIJ DMV-CAMPINA
R. JENNISKENS CHEF TD. MET PENSIOEN

Op vrijdag 5 september j.l.. werd in Restaurant Vlakwater afscheid genomen van R. Jenniskens, 
chef Technische Dienst te Venray, vanwege het bereiken van de pensioengerechtigde leeftijd.

Tevens vierde dhr. Jenniskens op deze dag zijn robijnen huwelijksfeest.

Namens de leden veehouders nam dhr. van Elzakker, lid dagelijks bestuur DMV - Campina, het 
woord, en bood dhr. Senniskens het officieel afscheidsgeschenk in de vorm van een enveloppe 
met inhoud aan.

Hierna sprak dhr. de Kroon, directeur DMV-Campina - Venray, de pensionaris in welgekozen 
woorden en treffend toe. Hij complimenteerde, evenals eind 1978 bij het 40-jarig dienstjubileum 
van de heer Jenniskens, de pensionaris met zijn bijzondere technische kwaliteiten, alsmede zijn 
goede omgang met zowel de bedrijfsleiding, als met het personeel.

Voor al deze, en nog vele andere verdiensten bedankte dhr. de Kroon hem van harte. Tevens 
sprak hij de hoop uit, dat dhr. Jenniskens, samen met zijn echtgenote, nog lang zal kunnen genie-
ten van de welverdiende levensavond.

Mevr. Jenniskens ontving als dank voor haar bijdrage een attentie en een bloemenruiker.

Ook dhr. Bonants, lid divisiedirektie DMV Campina - Veghel, sprak zijn grote waardering uit 
voor al het werk dat dhr. Jenniskens voor DMV Campina - Venray verricht heeft en dook iets in 
de historie, en bevestigde graag de complimenten die dhr. de Kroon reeds had uitgesproken.
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Hierna spraken dhr. Fiers, bedrijfsleider dhr. Mulder, voorzitter personeelsvereniging en dhr. 
Giesen, opvolger van dhr. Jenniskens - vaak op humoristische wijze - nog vele lovende woorden 
tot dhr. Jenniskens, hetgeen zij onderstreepten met het aanbieden van kapo’s.

Hierna had dhr. Coenen, namens de Kamer van Koophandel en Fabrieken van Noord-Limburg, 
nog een verrassing voor dhr. Jenniskens in petto. Hij reikte dhr. Jenniskens namens het bedrijfsle-
ven de zilveren draagmedaille van verdiensten uit, als dank voor al zijn verdiensten voor de be-
langrijke zuivelindustrie in Venray e.o.

Aan het slot van het officiële gedeelte, dankte dhr. Jenniskens iedereen voor de gesproken woor-
den en de kade’s, voor de zeer feestelijke dag die hem ten deel gevallen was, en voor de ontvan-
gen onverwachte onderscheiding.

Hierna werd druk gebruik gemaakt van de gelegenheid om de pensionaris tijdens de recetpie een 
hand te drukken.
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1981
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Vorige week zaterdag heeft een reuze-transport plaats gevonden van de haven van Wanssum naar de zuivelfa-
briek te Venray. Een tank, met een inhoud van 300.000 liter werd met twee hijskranen uit een vrachtschip gelost 
en op een trailer geplaatst. Het gevaarte, veertien meter lang en vijf en een halve meter doorsnee vormde voor 
het verkeer op de provinciale weg veel hinder. Men had vergeten de over de weg gespannen electriciteitsdraden 
te verwijderen en daar moest de PLEM ter elfder ure nog aan te pas komen.Zonder ongelukken werd de zuivel-
labriek bereikt, waar de tank dienst gaat doen voor opslag van ondermelk, vrijkomende bij de boterbereiding, en 
bestemd voor de Campina fabriek te Veghel.

1981: Renovatie daken, tegelvloeren, fundering melktank en melktank, inhoud 
300.000 liter. Twee roomtanks, elk inhoud 40.000 liter. Botersilo met volautomati-
sche boterverpakkingslijn voor grootverpakking van 25 kg per doos.

Ombouw kontinuboterbereidingsmachine voor toepassing van een nieuw boterberei-
dingsprocédé te weten het zgn. NIZO (Nederlands Instituut Zuivel Onderzoek) sys-
teem en in verband daarmee algehele aanpassing van de zuurselbereidingsappara-
tuur en bouwk.undige voorzieningen daartoe.

Geheel nieuwe automatische reinigingsinstallatie voor de R.M.O.auto's.
Totaal investeringsbedrag f 2.045.000,--.



Peel en Maas, 24-04-1981; p. 1/16

Harry Lueassen viert in Venlo zijn 40-jarig jubileum 17

Dinsdag a.s. zal Harry Lucassen (Pr. Beatrixstraat 10) namens 
de directie van D.M.V. Campina worden gehuldigd in verband 
met zijn veertig jarig dienstverband bij deze zuivelindustrie.

In de kantine van Campina aan de Straelseweg zal op die dag 
van half vijf tot half zeven iedereen de gelegenheid krijgen de 
58-jarige jubilaris te complimenteren. Ongetwijfeld zullen dan 
velen uit Venray naar Venlo gaan. Dat zullen dan naast mede-
werkers van de vroegere Venrayse zuivelfabriek ook tal dui-
venmelkers uit Venray zijn, want in die kringen heeft de jubi-
laris vele vrienden.

Als 18-jarige kwam Harry Lucassen in dienst van de Venrayse 
zuivelfabriek, die destijds nog maar een gedeelte van Venray 
omvatte. Toen werd de zuivelfabriek tot voorbeeld gesteld van 
de gehele streek. De jubilaris begon als lokettist. waardoor hij 
veel contact kreeg met de boeren. Hij verzorgde de melkafrekeningen, maar nam ook monsters 
van de aangevoerde melk en als het nodig was werkte hij mee op het laboratorium. Ook hield hij 
zitting op de kerkdorpen voor het innemen van de zegelkaarten waarvoor de leden-veehouders 
boter kregen uitgereikt.

Door de fusie met de coöperatieve zuivelfabriek van Oostrum kreeg de Venrayse zuivelfabriek in 
1946 een grote uitbreiding. Het ledental groeide tot duizend. Maar geleidelijk aan werden de ge-
moedelijkheid en de betrokkenheid van de leden bij de fabriek verzakelijkt. Harry Lucassen werd 
belast met de administratie van de verkoop aan melkventers en -slijters.

Toen onder direktie van de heer A. de Kroon de modernisering verder werd doorgevoerd, bleef 
de jubilaris nog in Venray maar vijf jaar geleden, na de fusie met Campina, werd hij overge-
plaatst naar Venlo. Eerst was hij daar werkzaam op de afdeling Verkoop en thans is hij alleen nog 
administratief werkzaam.

Terugblikkend op zijn veertigjarig dienstverband, herinnert hij zich maar al te goed de Venrayers, 
die een begrip zijn geworden, zoals Pietje Bottermelk (Pietje Maas) en Toon Pap (Toon Jacobs). 
Lang kan hij praten over de tijd toen de melkrijders met bussen melk naar de fabriek kwamen en 
de leden iedere veertien dagen hun melkgeld kregen uitbetaald.

Het is jammer, dat hij zijn jubileum niet in Venray kan vieren. Maar ongetwijfeld zal hij onder-
vinden, dat zijn Venrayse vrienden hem op de dag van zijn jubileum ook wel in Venlo zullen we-
ten te vinden.

17 Harrie Lucassen kreeg door de Burgemeester ook de zilveren medaille verbonden aan de Orde van Oranje Nassau 
opgespeld! Dit mocht 29 april, één dag voor Koninginnedag,  nog niet in PenM
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Peel en Maas, 24-04-1981; p. 11/16

UITSTEKEND REULTAAT VAN DMV-CAMPINA VENRAY

Nu de bedrijfsresultaten van het zuivelconcern DMV - Campina hoofdkantoor te Veghel, bekend 
zijn, blijkt hoe uitstekend de zuivelvestiging te Venray in 1980 heeft geboerd.

De hoeveelheid grondstof die het bedrijf in 1980 verwerkte was 120 miljoen kg. melk, alsmede 6 
miljoen kg. room, ontvangen van het zusterbedrijf te Rijkevoort waaruít werd bereid 8,5 miljoen 
kg, boter. Hiermede was de boterproduktiestijging ten opzichte van 1979 5 %.

Verkocht werden daarnaast 110 miljoen kg, ondermelk en 10 miljoen kg. karnemelk aan andere 
vestigingen van het concern.
Het totale omzetbedrag in 1980 bedroeg f 100 miljoen en deze omzetten werden bereikt met een 
personeelsbezetting van 55 personen

Tevens werd uitgebracht het rapport „Efficiëncy-signalering eindprodukt boter 1980”, waarin 
kwalitatieve en rendamentsgegevens zijn verwerkt van de 8 boterproduktie-bedrijven van het 
DMV - Campina concern. In dit rapport komt het boterproduktie-bedrijf Venray als beste uit de 
bus. Ook bij de rangschikking der bedrijven voor wat betreft de kwaliteit van de geleverde onder-
melk en karnemelk nam het bedrijf Venray de eerste plaats in.

Dit uitzonderlijk gunstige resultaat werd bereikt in een goed samenspel en door goede prestaties 
van het gehele personeel.

Een felicitatie aan de directie, bedrijfsleiding en e speciale gelukwens aan de botermakers en ove-
rige medewerkers van het bedrijf is dan ook zeker op zijn plaats.
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1982

Peel en Maas, 15-01-1982; p, 17/20

UITSTEKEND RESULTAAT VAN DMV-CAMPINA VENRAY 

Nu de bedrijfsresultaten van het zuivelconcern DMV - Campina, hoofdkantoor te Veghel, bekend 
zijn, blijkt hoe uitstekend de zuivelvestiging te Venray in 1982 heeft geboerd.

De hoeveelheid grondstof die het bedrijf in 1981 verwerkte was 116 miljoen kg. melk, alsmede 
6,3 miljoen kg. room, ontvangen van het zusterbedrijf te Rijkevoort waaruit werd bereid 8,5 mil-
joen kg. boter. Hiermede was de boterproduktie-stijging ten opzichte van 1980, 1,5 %.

Verkocht werden daarnaast 105 miljoen kg. ondermelk en 10 miljoen kg. karnemelk aan andere 
vestigingen van het concern. Het totale omzetbedrag in 1981 bedroeg ƒ 100 miljoen.

Tevens werd uitgebracht een rapport „Efficiency-signalering eindprodukt boter 1981”, waarin de 
kwalitatieve en rendamentsgegevens zijn verwerkt van de 8 boterprodukte-bedrijven van het 
DMV - Campina concern. In dit rapport komt het boterproduktiebedrijf Venray als beste uit de 
bus.

Bij de rangschikking der bedrijven voor wat betreft de kwaliteit van de geleverde ondermelk en 
karnemelk nam het bedrijf Venray een goede tweede plaats in.
Dit uitzonderlijk gunstige resultaat werd bereikt in goed samenspel en door de goede prestaties 
van het gehele personeel.

Een felicitatie aan de directie, bedrijfsleiding en een 
speciale gelukwens aan de botermakers en overige me-
dewerkers van het bedrijf is dan ook zeker op zijn 
plaats.
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Vanaf 1982 werden R.M.O.-chauffeurs in loondienst in de gelegenheid gesteld deze 
funktie als zelfstandige uit te voeren met medewerking van en begeleiding door 
DMV Campina.

1982: Renovatie tegelwerk vloeren, dak- en lichtkoepels, div?rse kleinere appara-
tuur en vervangin.gsinvesteringen. Totaal investeringsbedrag f 97.000,--.



1983

Peel en Maas, 29-04-1983; p. 3/16

P. Stoks – administratie - 25 jaar in dienst 18

Op donderdag 14 april jl. werd het feit herdacht dat de heer P. Stoks, werkzaam als administratief 
medewerker veehouderij benodigdheden, 25 jaar in dienst was van DMV-Campina-Venray.

Tijdens het officiële gedeelte m de Wieënhof te Venray, waar talloze kollega’s en familieleden 
van de jubilaris aanwezig waren, sprak allereerst de direktei, van het bedrijf te Venray, de heer A. 
de Kroon, woorden van dank en erkentelijkheid tot de heer Stoks.

De jubilaris begon op 14 april 1958 zijn werkzaamheden in de toenmalige zuivelfabriek Venray 
in de afdeling melkinrichting, waarna hij gedurende enkele jaren tevens op andere afdelingen 
functioneerde. Daarna ontdekte men ook chauffeurs-kwaliteiten bij de heer Stoks, zodat deze be-
last werd met het bezorgen van melk- en melkprodukten bij de winkels, melkverkopers, groot-
verbruikers en instellingen in Venray e.o.

Vervolgens verrichte de heer Stoks administratieve werkzaamheden in de afdeling verkoop en tot 
op heden in de afdeling veehouderijbenodigdheden. Het getuigt van een groot doorzettings- en 
aanpassingsvermogen dat de jubilaris al deze functies ten volle tevredenheid van eenieder vervul-
de.

De heer de Kroon kenschetste uitgebreid de vele goede eigenschappen en kwaliteiten van de jubi-
laris en bood hem namens bestuur en directie van DMV-Campina de gebruikelijke enveloppe met 
inhoud aan en bracht mevrouw Stoks middels een bloemenhulde en attentie zijn dank tot uitdruk-
king.

Vervolgens sprak de heer Mulder namens de personeelsvereniging in een sprankelende toespraak 
lovende woorden tot de jubilaris en zijn gezin en overhandigde een attentie en bloemenruiker aan 
de jubilaris en echtgenote.

Daarna vertolkte de heer Bonants op een origineel levendige wijze namens de collega's de gevoe-
lens van dank en bood een passende attentie aan. Daarna volgde een zeer geanimeerde receptie 
waar velen de jubilaris met zijn gezin kwamen feliciteren.

Als afsluiting zorgde een gezamenlijk diner met genodigden stellig voor een onvergetelijke dag 
voor de jubilaris en zijn familie.

18  Zie 28-01-1988 – over vertrek bij Campina met vut-regeling
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1983: Vervangingsinvesteringen f 35.000,--
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Peel en Maas, 23-12-1983; p. 7/18

J. Fiers 25 jaar bedrijfsleider bij Campina Venray 19

Vorige week vrijdag werd het feit herdacht dat de heer J. Fiers, 
bedrijfsleider bij DMV Campina Venray, 25 jaar in dienst was 
bij dit bedrijf.

Tijdens de officiële huldiging in de Wieënhof te Venray, waar 
naast collega’s en familieleden ook talrijke personeelsleden 
aanwezig waren, sprak allereerst de heer W. Geurts, onder-
voorzitter kring Venray, van de Coöperatieve Zuivelvereniging 
Campina, namens hoofdbestuur en hoofddirektie, woorden van 
dank tot de jubilaris. Vervolgens overhandigde hij de gebrui-
kelijke enveloppe met inhoud.

Daarna betrad de heer A. de Kroon, directeur van DMV Cam-
pina- Venray, het podium en kenschetste in een doorwrochte 
en toegesneden toespraak, de heer Fiers als een uitstekend, en 
plichtsgetrouw bedrijfsleider, die op een bijzondere en zeer be-
kwame wijze het huidige zeer moderne en specialistische bedrijf mede gestalte heeft gegeven.

Vervolgens overhandigde hij de heer Fiers de medaille en oorkonde van de Kon. Ned. Zuivel-
bond en bedacht hij mevr. Fiers met een attentie en een bloemenruiker.

Vervolgens zwaaide de heer van Loon, divisie-directeur boter van DMV Campina, de jubilaris lof 
toe voor zijn uitstekende prestaties en zijn goede functioneren en hij complimenteerde tegelijk het 
hele bedrijf met de wijze waarop de vestiging Venray functioneert.

Als laatste spreker nam namens de personeelsvereniging de heer Mulder het woord en in een 
sprankelende toespraak richtte hij lovende woorden aan het adres van de feesteling en zijn gezin 
en overhandigde een attentie en bloemenruiker aan de jubilaris en echtgenote.

Hierna volgde een druk bezochte en zeer geanimeerde receptie waar velen de jubilaris met zijn 
gezin kwamen feliciteren.

Later op de avond sprak de heer J. Loonen als voorzitter van de Coöp. Zuivelvereniging Campina 
en voorzitter van de Raad van Commissarissen zijn grote waardering en erkentelijkheid uit voor 
de wijze waarop de heer Fiers in de afgelopen 25 jaar het bedrijf Venray en daarmee DMV Cam-
pina heeft gediend.

19 Zie tekst 1991-01-31 over afscheid en riddering J. Fiers
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1984
Peel en Maas, 03-02-1984; p. 1/16

IN MEMORIAM JAN LOONEN
Oud-voorzitter Oostrum, bestuur ZNZ ......enz, enz.

Op zondag 29 januari j.l. overleed op bijna 76-jarige leeftijd de 
heer P. J. Lootten uit Oostrum.
De heer Loonen verbleef reeds enige tijd in het ziekenhuis te 
Venlo.
Helaas heeft hij te kort mogen genieten van een welverdiende 
oude dag. Jarenlang heeft hij zich ingezet voor vooral de diver-
se landbouworganisaties. Hij stond bekend als een kundig be-
stuurder. 

Zijn grootste werkterrein lag in de Zuivel.
Vanwege zijn grote verdiensten werd hij in 1961 benoemd tot Officier in de orde van Oranje 
Nassau. Tevens was hij Ridder in de Orde van de H. Gregorius de Grote. Hij ontving nog de 
Gouden Draagspeld van de L.L.T.B. en Gouden Eremedaille van de Rabobank.

De eerste kontakten in de Zuivel kwamen tot stand via zijn voorzitterschap van de vroegere Zui-
velfabriek te Oostrum.
Vanaf 1944 was hij bestuurslid van de Zuid Nederlandse Zuivelbond (ZNZ). In 1950 werd hij be-
noemd tot ondervoorzitter van de ZNZ en bestuurslid van de Federatie van Nederl. Zuivelbonden 
(FNZ).

Vele jaren was hij voorzitter van de Hoofdafdeling van het Landbouwschap en bestuurslid van 
het Produktschap Zuivel. Daarnaast voorzitter van Regionaal Orgaan voor Melkhygiëne. De heer 
Lootten was eveneens nog voorzitter van de Limco (later overgegaan in Saveco en Coveco). Ver-
der nog bestuurslid van Produktschap Vee en Vlees en commissaris van Interpolis BTL.
Voor de KVP was hij gedurende 12 jaar lid van de Prov. Staten van Limburg.
Van 1948 - 1952 voorzitter van de LLTB afd. Oostrum en van 1949 tot 1977 adviserend be-
stuurslid van het Hoofdbestuur van de LLTB. Daarnaast vervulde hij het voorzitterschap van de 
Structuurcommissie van de LLTB.

Gedurende 46 jaar, van 1932 tot 1978. was hij voorzitter van het bestuur van de Coöp. Rabobank 
Oostrum B.A.; bij zijn afscheid werd hij benoemd tot ere-lid.
Tenslotte maakte hij nog deel uit van het Kerkbestuur van de R.K. Parochie O.L. Vrouw Geboor-
te te Oostrum (ruim 20 jaar) en 10 jaar bestuurslid van de Stichting Parochiehuis. Met name heeft 
hij zich in deze periode ingezet voor realisering van de bouw en verwerving van de zo noodzake-
lijke overheidsbijdragen.

In woord en geschrift benadrukte de heer Loonen het belang van een goede en sterke Coöperatie 
in het belang van de agrarische sector.  Daarnaast was hij een vertrouwensman voor velen
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Peel en Mees, 02-03-1984; p. 7/18

Uitstekend resultaat van DMV Campina

Nu de bedrijfsresultaten van het zuivelconcern DMV - Campina, hoofdkantoor te Veghel, bekend 
zijn, blijkt hoe uitstekend de zuivolvestiging te Venray in 1983 heeft geboerd.

De hoeveelheid grondstof die het bedrijf in 1983 verwerkte was 149 miljoen kg. melk, alsmede 
6,8 miljoen kg. room, ontvangen van het zusterbedrijf te Rijkevoort waaruit werd bereid 10,5 
miljoen kg. boter.

Hiermede was de boterproduktie-stijging ten opzichte van 1982, 25%.
Verkocht werden daarnaast 135 miljoen kg. ondermelk en 12 miljoen kg, karnemelk aan andere 
vestigingen. Het totale omzetbedrag in 1983 bedroeg f 146 miljoen.

Tevens werd uitgebracht een rapport „Efficiëncy-signalering eindprodukt boter 1983”, waarin 
kwalitatieve en rendamentsgegevens zijn verwerkt van de 8 boterproduktie-bedrijven van het 
DMV - Campina concern.

In dit rapport komt het boterproduktie-bedrijf Venray als eerste en daarmee als de beste uit de 
bus.
Dit uitzonderlijk gunstige resultaat werd bereikt in een goed samenspel en door goede prestaties 
van het gehele personeel.

Een felicitatie aan de directie, bedrijfsleiding en een speciale gelukwens aan de botermakers en 
overige medewerkers van het bedrijf
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Peel en Maas, 30-03-1984; p. 1/36 

Ideeën beloond bij Compina Venray
Op de onlangs gehouden uitreiking Van 
ideeëngelden bij de zuivelfabriek DMV 
Campina bv te Venray zijn diverse idee-
ën fors beloond.

Het belonen van uitgevoerde ideeën bij 
genoemd bedrijf dateert reeds vanaf janu-
ari 1957 toen bij de toenmalige zui-
velfabriek Venray reeds als één der eerste 
Venrayse bedrijven een ideeënbus-com-
missie werd ingesteld.

In de loop der jaren zijn ruim honderd 
beloningen toegekend voor uitgevoerde 
ideeën.
Medio 1981 werd in het licht van de harmonisatie van de diverse ideeënbussen bij de diverse 
DMV Campina vestigingen een hernieuwd reglement ingevoerd, hetwelk onder andere voorziet 
in bruikbaarheid van ideeën bij de zusterbedrijven van het Venrayse zuivelbedrijf.

Zoals gemeld werden de inzenders van ideeën van het afgelopen jaar tijdens een korte plechtig-
heid toegesproken door de directeur van het bedrijf, de heer A. de Kroon, die tevens de bedragen 
van de beloonde ideeën overhandigde.

Tevens was ondermeer aanwezig de heer J. Baijens, secretaris van de Centrale Ideeënbus-com-
missie van het hoofdkantoor te Veghel.

Er werden beloningen uitgereikt aan de heren M. Lagarde. Venray, W. Heldens, W. Coppes en 
Th. Lommen, Leunen, A. Hendriks, Vierlingsbeek, terwijl de heer R. Martens uit Vierlingsbeek 
verhinderd was om zijn beloning in ontvangst te nemen.

Met name een door dhr. Th. Lommen ingediend idee ter verhoging van de boterproduktie-capaci-
teit door een wijziging aan de boterbereidingsmachine, werd met een bedrag van f 1.300,- be-
loond.

Tevens diende dhr. Lommen, chef botermakerij, tesamen met zijn asistent dhr. A. Hendriks, een 
idee in ter opvoering van het rendement door voorkoming van schuimvorming in de roomtanks. 

Elk ontving een bedrag van f 1500,- voor dit idee. De overige bedragen varieerden van f 50,- tot 
f 500,-.

Al met al een bewijs dat de medewerkers nauw betrokken zijn bij het bedrijfsgebeuren en mede 
daardoor de ideeënbus een goede zaak is voor het bedrijf en medewerkers.
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Peel en Maas, 13-94-1984; p. 3/22

P. van Meijel – RMO. Chauffeur - 25 jaar bij DMV-Campina

Op vrijdag 6 april j.l. werd het feit herdacht dat de heer P. van Meijel, werkzaam als R.M.O.-
chauffeur, 25 jaar in dienst was bij DMV Campina - Venray.

In café Janssen te Merselo, waar talloze kollega’s en familieleden van de de jubilaris aanwezig 
waren, sprak de heer J. van Elzakker, lid hoofdbestuur van de Coöperatieve Zuivelvereniging 
Campina en Raad van Commissarissen DMV Campina, namens de leden veehouders, woorden 
van lof en dank aan de jubilaris en overhandigde hem de gebruikelijke enveloppe met inhoud.

De heer G. Hutschemaekers, sprekende namens de Verenigingszaken van de Coöperatieve Zui-
velvereniging Campina, benadrukte o.a. de specifieke werkzaamheden van de heer van Meijel en 
bood hem een boekwerk aan.

De heer A. de Kroon, directeur van het bedrijf te Venray, ging uitvoerig in op de loopbaan van de 
jubilaris.

Deze begon op 6 april 1959 zijn werkzaamheden als busopzetter, op een vrachtwagen, bij de aan-
voer van de boerenmelk naar het bedrijf. Na enkele jaren werd hij tot chauffeur benoemd en ver-
volgens was hij de eerste zogenaamde R.M.O.-chauffeur bij het Venrayse bedijf in 1966, waar-
mede hij naam maakte bij het rijdende melkontvangen, een gehele nieuwe ontwikkeling bij het 
vervoer van de melk naar de fabriek. Deze nieuwe ontwikkeling, ontmoette aanvankelijk niet 
weinig weerstand. Mede door de vriendelijke wijze van werken van de jubilaris, ontwikkelde zich 
het rijdende melkontvangen voorspoedig.

De heer de Kroon schetste de vele goede eigenschappen en kwaliteiten van de jubilaris en bood 
de bronzen legpenning en oorkonde van de Kon. Ned. Zuivelbond aan. De echtgenote van de ju-
bilaris kreeg een attentie en een bloemenhulde.

De heer W. Mulder bood namens de personeelsvereniging een geschenk aan en mevrouw van 
Meijel een bloemenruiker.

Daarna volgde een geanimeerde receptie waar velen de jubilaris met zijn gezin kwamen felicite-
ren.
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Peel en Maas, 25-05-1984; p. 1/18

40 JAAR BIJ CAMPINA VENRAY 20

Harrie Kessels

Op vrijdag I juni a.s. wordt het feit herdacht dat de Heer Kes-
sels, thans werkzaam als botermakerijbediende, 40 jaar gele-
den in dienst trad bij DMV Campina-Venray.

De jubilaris begon op 29 mei 1944 zijn zuivelloopbaan bij de 
toenmalige Zuivelfabriek Venray in de ijsco afdeling. Reeds 
daarvóór was hij gedurende drie jaren als seizoenwerker in die 
afdeling actief. Naast zijn werkzaamheden in de ijsco-afdeling 
was hij algemeen vervanger, wat in de praktijk betekende dat 
de heer Kessels in alle afdelingen van het bedrijf kwam te wer-
ken, zodat hij de fabriek van binnen en van buiten leerde ken-
nen.

Als vervanger werd hij ook ingezet bij het venten, zodat hij als hulp van tijd tot tijd de wijk mee 
in ging. Toen moest men nog met paard en wagen zijn klanten bedienen. Op plaatsen waar men 
niet kon komen omdat het b.v. te modderig was, werd een transportfiets gebruikt met een bus 
voorop en een kistje met litermaat achterop. In de latere jaren werd dat een drie-wielige electro-
wagen.
Zijn ventwijk bestond uit het centrum van Venray, zoals Grotetraat, Hofstraat, Hoenderstraat, 
Desselke, etc.

De heer Kessels verrichte zijn werkzaamheden steeds met grote plichtsbetrachting, nauwgezet-
heid en accuratesse en zijn rustige en evenwichtige manier van optreden maakten hem tot een 
zeer gezien en vertrouwd figuur in het Venrayse straatbeeld.

Toen in de jaren ’80 de reorganisatie van het ventapparaat en de daarmede samenhangende sane-
ring en verzelfstandiging van ventwijken in de eindfase kwam, besloot Harrie mede gezien zijn 
leeftijd, te kiezen voor een funktie binnen het bedrijf en zo kwam hij in juni ’80 in de zeer moder-
ne botermakerij van ‘t Venrayse bedrijf te werk. Een grote overgang, na meer als 25 jaar „op 
straat” te hebben gewerkt, doch het getuigt van het grote aanpassingsvermogen van de heer Kes-
sels dat hij deze overgang zonder problemen heeft verwerkt.

Voor al deze jaren van trouwe dienst zal Harrie op 1 juni a.s. in de Wieënhof te Leunen gehul-
digd worden en tijdens de receptie die DMV Campina de jubilaris en zijn gezin van 17.00 tot 
18.30 uur zal aanbieden zullen ongetwijfeld ook veel ex-klanten van de jubilaris aanwezig zijn.

20 Heer Kessels werd Koninklijk onderscheiden in Zilver verbonden aan de Orde van Oranje Nassau
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Peel en Maas, 04-10-1984; p. 1/18

HONDERD JAAR MELK EN ZUIVEL IN VEGHEL

Deze gehele maand oktober is in het Venrayse museum aan de Eindstraat een expositie te bezich-
tigen onder de titel „honderd jaar melk en zuivel in Venray”.

Op deze expositie wordt aan de hand van werktuigen, machines, gereedschappen, oude prenten 
en gravures, het bereidingsproces in vroegere tijd van verschillende zuivelprodukten in beeld ge-
bracht. Zo is de snelle ontwikkeling in het ontvetten van melk zichtbaar geworden aan de hand 
van enkele oude centrifuges. Verder worden de verschillende manieren om melk te karnen duide-
lijk geïllustreerd met een oude Engelse handkarn en een tuimelkarn.

Daar de beschikbare ruimte beperkt is, moest ook de tentoonstel-
ling zich beperken, maar datgene wat geëxposeerd wordt vindt 
men duidelijk omschreven in een boekje dat men in het museum 
kan krijgen.De expositie is elke woensdag-, zaterdag- en zon-
dagmiddag te bezichtigen van 14.00 tot 17.00 uur.

Tijdens de openingsbijeenkomst - ditmaal in de trouwzaal van 
het gemeentehuis, maakten zowel de heer Van Elzakker - lid van 
het dagelijks bestuur van Campina - als de heer De Kroon - di-
recteur van Campina-Venray - enkele interessante gegevens be-
kend.

Zo telt de gemeente Venray 12.000 koeien, die jaarlijks 70 mil-
joen liter melk produceren. Deze melkplas wordt nog aangevuld 
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met 80 miljoen liter van elders, zodat Campina-Venray zo’n 150 miljoen liter melk per jaar ver-
werkt.
Ten tijde van de ontginning van de Vredepeel telde Venray 1024 melkveehouders nu nog 170 
plus ± 80 uit de randgemeenten (waar zijn die anderen gebleven?). Die 170 melkveehouders heb-
ben elk gemiddeld 70 koeien. Venray is daarmee de grootste rundveehouderij van Zuid-Neder-
land, dat toch al als specifiek melkveegebied bekend staat.

Met de aanbieding van een boekwerk over 100 jaar melk en zuivel was de tentoonstelling formeel 
geopend.

    De samenvatting van dit ‘boek’ is gebruikt als inleiding in  MAP-I zuivelfabriek Venray 1905-1959      
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1985
Peel en Maas, 14-02-1905; p. 3/16 

Bedrijfsresultaat DMV Campina „Venray” - 1984

Nu de resultaten van het zuivelconcern DMV Campina, hoofdkantoor te Veghel, bekend zijn 
blijkt wederom hoe goed de zuivelvestiging te Venray in 1984 heeft geboerd.

De hoeveelheid grondstof die het bedrijf in 1984 verwerkte was 145 miljoen kg. melk, alsmede 
5.8 miljoen kg. room, ontvangen van het zusterbedrijf Rijkevoort, waaruit 9,7 miljoen kg. boter 
werd bereid, hetgeen een daling is ten opzichte van 1983 van 6,7 %. Deze daling vloeit voort uit 
de melkproduktie beperkende E.E.G.-maatregelen, waarbij een zgn, superheffing wordt opgelegd.

Dat de boterproduktie kleiner is geworden is is het gevolg van de in 1984 ingevoerde productie 
contingentering op melk.

Het totale omzetbedrag in 1984 bedroeg f 135 miljoen, in 1983 was dit ƒ 145 miljoen.

Uit het overzicht van het hoofdkantoor ten aanzien van de zgn. „Efficiency-signalering eindpro-
duct 1984” waarin kwalitatieve en rendementsgegevens zijn verwerkt van de 6 boterproduktiebe-
drijven van het DMV Camping concern, blijkt het boterproductiebedrijf Venray over 1984 als 2e 
uit de bus te komen, hetgeen wederom als een prima resultaat kan worden aangemerkt.

Dit goede resultaat werd bereikt in een goed samenspel en door goede prestaties van het gehele 
personeel.

Verwacht kan worden dat wegens de superheffing op te veel geproduceerde melk door leden vee-
houders, een der boterproducerende bedrijven van het concern gesleten zal worden.
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Peel en Maas, 06-06-1985; p. 3/20

Campina Venray dicht
Deze week is - veel vroeger dan verwacht werd - de DMV-Campina-vestiging in Venray dicht 
gegaan. De directie bereikte vorige week met de per bonden overeenstemming. Reeds eerder 
stemde de ondernemingsraad in met de sluiting. De circa 30 medewerkers worden elders bij 
Campinabedrijven ondergebracht.

De Campina-vestiging in Venray fabriceerde de laatste jaren nog uitsluitend boter. De daarvoor 
benodigde melk werd deze week al niet meer in de „fabriek” aangenomen.
Nog maar enkele maanden geleden werd gezegd, dat in het kader van de reorganisatie bij Campi-
na het bedrijf in Venray over vier jaar gesloten zou worden. De aanvoer van melk daalde echter
de laatste tijd sterk, door de ingevoerde superheffing. De machines hadden al een overcapaciteit. 
Dat heeft de sluiting vervroegd.

DMV-Campina Venray was een voortzetting van de voormalige Coöp. Zuivelfabriek Venray, die 
men als oudste industrie van Venray kon betitelen. De coöp. vereniging werd op 17 januari 1904 
opgericht maar de fabriek startte eerste een jaar later. Het bedrijf groeide uit tot een uiterst mo-
dern levensmiddelenbedrijf, dat was aangepast aan alle eisen van de moderne tijd.

Uit een verslag van 1965-nu twintig aar geleden dus - blijkt dat de fabriek toen circa 850 leden 
veehouders telde, die hun melk aan de fabriek leverden. Die leden waren behalve in Venray, 
woonachtig in Wanssum, Meerlo en Vierlingsbeek. Dagelijks werden toen gemiddeld 70 ton 
melk aangevoerd en verwerkt tot melkprodukten en boter.

In dat jaar bereikte men een mijlpaal, doordat de zuivelfabriek in één jaar tijds25 miljoen kilo 
melk te verwerken kreeg. Ook de boterproduktie was toen al een belangrijk produkt: circa 
750.000 kilo per jaar.

Het bedrijf bood destijds aan circa 70 mensen uit Venray en de regio werk, die vrijwel allemaal 
in het eigen bedrijf werden opgeleid.

Wat er nu met het gebouwencomplex gaat gebeuren staat nog niet vast. Is het toeval, dat op de 
dag dat Campina dicht ging, de gemeente f 850.000,-  beschikbaar stelde voor de nieuwbouw van 
een brandweerkazerne....Men zou zich de voormalige zuivelfabriek, gelegen aan enkele uitvals-
wegen, best als een brandweerkazerne kunnen voorstellen.............
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1986
Peel en Maas, 20-03-1986; p. 3/18

Directeur A.M.B.G. de Kroon 
neemt afscheid
Op vrijdag 21 maart a.s. zal men tussen 16.30 en 
18.00 uur in het Cultureel Centrum „De Beeje-
kurf” afscheid kunnen nemen van de heer Adrie 
de Kroon, directeur van de Venrayse zuivelfa-
briek.

Hij is dan vijfenzestig jaar en mag daarom, na 
achtendertig jaar in de zuivel werkzaam te zijn ge-
weest, een rustiger leven gaan genieten.

In feite was het laatste jaar al aanmerkelijk rusti-
ger dan de voorgaande zevenendertig. In verband 
titel de reorganisatie binnen het Campina-concern 
heeft de Venrayse boterfabriek afgedaan. De di-
recteur, de bedrijfsleider en een uitzendkracht zijn 
als eenzame figuren in het bedrijf achter gebleven 
om de lopende zaken al te handelen.

Van de heer A. de Kroon kan met alle reden worden gezegd, dat hij „de zuivel in zijn bloed” 
heeft zitten. Hij werd geboren als man van een zuivelfabrikant in Breda.
In 1943 behaalde hij het diploma aan de Rijks Hogere Zuivelschool in Bolsward, waarna hij 
werkzaam was bij verschillende zuivelfabrieken en -bonden in Nederland

Toen hij op zevenentwintig jarige leeftijd directeur van de zuivelfabriek, was hij een van de jong-
ste. Bij zijn afscheid blijkt hij de oudste te zijn

De heer de Kroon heeft in de loop der jaren een duidelijke stempel op de Venrayse zuivelfabriek 
gedrukt, waarbij hij steeds het belang van de boeren voorop heeft gesteld. Hij heeft diverse fusies 
meegemaakt en de laatste betekende tevens de sluiting van de Venrayse onderneming welke zich 
geheel en al had toegelegd op de boterbereiding.

Ook op maatschappelijk terrein was en is de scheidende directeur actief o.m. als voorzitter van 
het schoolbestuur van Leunen en de harmonie „St. Catharina” van Leunen, Veulen en Heide en 
vice- voorzitter van het Vormingscentrum voor Werkende Jongeren in Venray.
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Peel en Maas, 27-03-1986; p.1/18

Ridderschap voor oud-Campina directeur A. de Kroon

Getooid met de versierselen, behorende bij het Ridderschap in 
de Orde van Oranje Nassau, heeft de heer De Kroon vrijdag-
middag afscheid genomen als (oud-)directeur van de Zuivel-
fabriek Venray c.q. Campina Venray.

Deze hoge onderscheiding, waardoor hij in de volle betekenis 
„Kroonridder” werd, kreeg hij ‘s morgens thuis opgespeld 
door burgemeester van Moosdijk in aanwezigheid van een aan-
tal „ingewijden”. Bij deze gelegenheid wist de burgemeester - 
die uiteraard de goede kwaliteiten van de onderscheidene on-
derstreepte - te vertellen, dat de scheidende directeur in totaal 
270 jaren in commissies en besturen had doorgebracht.

Tenmidden van een honderdtal kopstukken uit de zuivelwereld 
werd de heer A. de Kroon in de vroege middaguren in de 
schouwburg door tal van sprekers eerst zalig verklaard om hem uiteindelijk het gevoel te geven, 
dat hij als een heilige van zijn zalig nietsdoen zal kunnen gaan genieten.

Maar tussen de regels door liet men toch ook wel iets van zijn „minder goede” kwaliteiten blij-
ken zoals: geen gemakkelijk man, noch voor de mensen in het bedrijf, noch voor de melkvee-
houders en vooral niet voor zichzelf, zoals de heer van Elzakker, hoofd bestuurslid van Campina 
hem typeerde.

Of zoals de heer L. v.d. Heuvel, lid concern-directie zei: „een lastig kritisch iemand, een detail-
list, maar een leider en een perfectionist zoals wij ze graag zien”. En de heer Duijf van perso-
neelszaken schetste hem als iemand die naar buiten formeel, maar naar binnen veel informeler 
was. Een dwarsligger? Maar dan in de wetenschap, dat zonder dwarsliggers geen trein rijdt....

De zaligprijzingen kwamen van de heren R. Hartsuiker (div. dir. boter), H. van Loon (techn. dir. 
div, boter) en M. van Kuooenvled21 (voorz. melkcontrole Station Zuid Nederland). Veel waarde-
ring had men voor de scheidende directeur voor de wijze waarop hij zijn „kroondomein” heeft 
gesloten.

Na deze sprekersronde was de conclusie van de heer Bonants van de personeelsvereniging dat 
alle sprekers hun z.g. „goede dag” hadden en in hun welbespraaktheid van geestig tot zeer gees-
tig waren.
Hetzelfde gold voor de afscheidsspeech van de vertrekkende directeur. Niet bepaald kort, maar 
hartelijk, welgemeend en doorspekt met humoristische opmerkingen. De hele huldiging, de on-
derscheiding incluis, ervaarde hij simpel als een „goed gedaan jochie....”.
Een enorm druk bezochte receptie - het aantal werd op rond duizend afscheidnemers geschat - be-
sloot het afscheidsfeest, waarbij de harmonie van Leunen, Veulen, Heide niet ontbrak.

21 ?? mogelijk Koutenveld ?? 
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.............
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1988
Peel en Maas, 28-01/1988; p,1/18

P. Stolk met de VUT

Volgende week vrijdag 5 februari neemt Paul Stoks (Leunse-
weg) afscheid van DMV Campina, in welke onderneming hij 
30 jaar werkzaam was. De heer Stoks maakt gebruik van de 
regeling vervroegde uittreding (Vut).

Bij de zuivelfabriek in Venray begon hij zijn gevarieerde loop-
baan als chauffeur-besteller. Later werd de melkdistributie on-
der zijn toezicht geplaatst om tenslotte de z.g. boerderijartike-
len te gaan verzorgen.

Nadat het Campina-bedrijf in Venray was opgeheven bleef hij hier nog een jaar lang de zaken be-
hartigen. Toen werd Paul Stoks overgeplaatst naar het bedrijf in Panningen, waar hij in dezelfde 
brache werkzaam was.

Bij zijn afscheid wordt hem die dag door de Coöp. Zuivelvereniging Campina een receptie aange-
boden, in De Wiënhof aan de Leunseweg, van 17.00 tot 18.30 uur. Ongetwijfeld zullen vele 
vrienden en bekenden van Paul hem dan de hand willen drukken.
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Peel en Maas, 31-01-1991; p. 1/18

Koninklijk onderscheiden J. FIERS

Afgelopen vrijdag kon burge-
meester Defesche dhr. J. Fiers 
de Eremedaille in zilver, ver-
bonden aan de orde van Oranje 
Nassau opspelden. Dhr. Fiers 
nam die dag officieel afscheid 
van zijn werkgever, DMV 
Campina in ‘s Hertogenbosch. 
Hij maakt per 1 januari 1991 
gebruik van de VUT-regeling.

De heer Fiers is op 16 septem-
ber 1949, thans ruim 41 jaar ge-
leden, in dienst getreden bij de 
toenmalige Campina vestiging 
in Bladel als medewerker aan 
de bussenspoelmachine. Al 
spoedig gaf hij blijk van een 
veelzijdige inzetbaarheid en leergierigheid. Hij volgde vele cursussen om zich verder in het zui-
velvak te bekwamen en ontwikkelde zich aldus tot een all-round vakman. Mede daardoor werd 
hij in 1958 aangesteld als bedrijfskontroleur bij de toenmalige Coöperatieve Zuivelfabriek te 
Venray. Kort daarna volgde zijn benoeming tot bedrijfsleider en werd hij daardoor verantwoorde-
lijk voor de dagelijkse gang van zaken in het bedrijf. Oorspronkelijk was dit een bedrijf, een zo-
genoemde melkinrichting met ruim 100 medewerker;. Omstreeks 1971 is dit bedrijf in Venray 
zich gaan specialiseren in de produktie van boter.

Zoals bekend hebben in de zuivelindustrie vele bedrijfssluitingen plaats gevonden als gevolg van 
schaalvergroting en specialisatie. Zo is ook de Venrayse vestiging van Campina in 1986 gesloten. 
De heer Fiers werd als gevolg daarvan overgeplaatst naar het Campinabedrijf in ‘s Hertogen-
bosch, waar hij de funktie van bedrijfsleider voortzette. Hij gaf in dit bedrijf dagelijks leiding aan 
35 mensen in de produktieafdeling.

De directie van Campina BV geeft nadrukkelijk aan, dat zij dhr. Fiers hebben leren kennen als 
een zeer gewaardeerd medewerker met vele interesses voor de nieuwste ontwikkelingen in de 
zuivelindustrie, welke hij ook telkens weer op goede wijze wist te volgen en waar zinvol in het 
bedrijf toe te passen. Mede hierdoor heeft hij gedurende de laatste jaren van zijn loopbaan een 
goede bijdrage kunnen leveren aan de modernisering van het boterproduktiebedrijf te ‘s-Herto-
genbosch.
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Bijlage-1          Enkele foto’s van het latere melktransport
Via www.melktransport.%nl 
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Hier ziet u één van de eerste officiële RMO's van Nederland. Deze Mercedes-Benz 1413 uit 1965 
is voorzien van een aluminium Jansky-tankopbouw, en eveneens een Jansky pompinstallatie. Er 
waren toentertijd nog maar weinig veehouders die de melk in een tank leverden, dus reed de 
RMO niet alleen voor Menken, maar ook bijvoorbeeld CMC (het latere Melkunie) en AMC in Uit-
hoorn.                                                                                                          (bedoeld als voorbeeld)



Via www.melktransport.%nl – zonder %
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 Tussen 1973 en 1981 haalde deze Mercedes L1513 melk op voor de Maasvallei, wat later is opgegaan in 
Campina. De tank is een Schwarte met een inhoud van ongeveer 10.300 liter. Op deze foto zijn er net melk-
bussen leeggezogen. Bij de Maasvallei was het ophalen van bussenmelk al per 1973 verleden tijd, bij Cam-
pina sinds 1979.                                          



Via www.melktransport.%nl – zonder %
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Op deze foto is het wagenpark van Campina Venray te zien. Deze foto is genomen in 1985 toen de melkfabriek zijn  
poorten sloot. De 10 RMO's en chauffeurs zijn toen overgeplaatst naar fabrieken in Weert en Rijkevoort.



Via www.melktransport.%nl– zonder %
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Deze DAF 2300 Turbo staat te lossen bij een Campina fabriek. De tank is vervaardigd door Schwarte, die ook de 
pompinstallatie bouwde. Deze foto kregen we aangeboden door Blas Plasencia.



Bijlage II

Enige knipsels over zuidelijke zuivelfusies 1970 - 1985

1970
Fusie tussen Campina (Eindhoven)
met Sibema (Sittard)

Onderhandelingen met meerder
zuidelijke Zuivelfabrieken
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1970 december

Vervolg fusie tussen Campina (Eindhoven) met Sibema (Sittard)
Extra fusiepartners zijn inmiddels De Mijnstreek (Heerlen) en
zuivel fabrieken te Asten, Deurne, Boekel, Zeeland en Uden.
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1973

Samenbundeling van melkinrichtingen
in een gebied beneden de grote rivieren:
1)Campina: met productiebedrijven te 
Eindhoven, Maastricht, Heerlen en Sittard
2) Hemepro, pro.-bedrijf te Helmond
3) Maasvallei, pro.-bedrijven te Roermond
venlo en Oss
4) ZM-groep met productiebedrijven te
Breda, ;s-Hertogenbosch, Middelburg, 
Roosendaal, Tilburg en Udenhout
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1975

Fusieplannen Campina (Eindhoven) 
met VCZ. (Roosendaal), 
Martines (Breda) 
Centraal Brabant (Tilburg) *
De Maasvallei (Roermond) 

Bij deze laatste behoorde ook de
zuivelfabriek te Venray

* trok zich in eerste instantie terug
   zie knipsel 1975-10-24
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1976

Nog steeds geen fusie tussen Campina 
(800 mln.), Maasvallei (400 mln.) en 
Tilbirg (300 mln.)
Oa. vakbonden zijn tegen..............
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1977
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1978

Plannen naar nieuwe bestuursstruktuur onder één naam DMV-Campina
(zie voorgaand verhaal over reeds bestaande verwevenheid!)
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1978
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1979
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1980
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1981

1982
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1984

1986
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Gegevens

Jaar Melk 
mln. kg. 

Vet % Melk-
geld 

 Boter 
prijs/kg

Leden Koeien Gift / 
koe 

Opmerkingen

1959 14,5 3,637 29,893 4,07 1005 4968 3032 39% 1e en 37% 3e klas melk

1960 16,7 3,684 22,24 ? 3,64 998 5153 3240 44% 1e en ??% 3e klas melk

1961 18.0 3,715 26,50 + 3,48 966 5000 3595 ? 47% 1e en 32% 3e klas melk

1962 20,0 3,703 25,57 # 3,465 946 6367 3157 61% 1e en 22% 3e klas melk

1963 22,4 3,712 28,701 # 3,552 926 6419 3485 64% 1e en 14% 3e klas melk

1964 23,9 3,698 32,023 # 4,326 865 6760 3546 68% 1e / 18% 2e / 12% 3e / 2% 4e klas

1965 25,4 3,736 33,146 # 4,669 843 7116 3568 70% 1e / 19% 2e / 9% 3e / 2% 4e klas

1966 26,2 3,705 33,448 # 5,075 805 7153 3662 62% 1e klasse 

1967 28,0 3,693 35,295 # 5,695 776 8148 3735 1e RMO. in Vredepeel

1968 30,x - 35,91 # 6,11 658 7813 3910 32 tankmelkers er bij / 35% via RMO

1969 34,5 - - 610 8200 4338

1970 45 - Fusie met buurfabrieken Maasvallei

1971 50 454 92 met koeltank

1972 85 437 81½ 1e kl. / room van andere fabrieken

1973 100 ? 6 aug alle melk heet Campina

1974 -

1975 -

1976 - Fusie Campina met - oa. - Maasvallei

1977 -

1978 105 +4R  4 mln. kg. karnroom

1979 120 +5R

1980 120 +6R Alle melk via RMO / 55 m. personeel

1981 116 +6R

1982

1983 149 +6R

1984 145 +6R Vermindering door superheffing

1985 Juni 1985 sluiting productiebedrijf

# Melkgeld bij 3,7 % vet / + is incl. nabetaling

▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas207



▲   zuivelhistorienederland.nl                                                                                                             © Peel en Maas208


